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E D U A R D O  V I C T O R :  A R : O .  C E.N- . .A .  E .E"RiX i 

c a l l e d  :as-.-a".wi.tne~&. &in@: : f i r s t  ..duly:':Sr;76rn:;. t e s t i f i e d  

as fo l l ows :  

DIRECT EXAMINATION 

BY MR. FEPNANDEZ: 

Q A r e  you comfor table  w i t h  t h e  microphone l i k e  

t h a t ,  M r .  Arocena? 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

speak ing?  

A 

Q 

I w i l l  t r y .  

D o  you speak Spanish ,  s i r ?  

Y e s ,  s i r .  

For  how long ,  s i r ?  

A l l  my l i f e .  

Do you speak Engl i sh?  

A l i t t l e  b i t .  

Approximately f o r  how long ,  s i r ?  

E i g h t  o r  n i n e  yea r s .  

What language do you f e e l  more comfor table  

I n  Spanish .  

You i n d i c a t e d  t h a t  your name i s  Eduardo V i c t o r  

Arocena Perez ,  Why are you known a s  "Eduardo Arocena"? 

A Because f o r  l e g a l  purposes  i n  t h i s  count ry ,  

t h e  o n l y  name which i s  used is  t h e  f a t h e r ' s  fami ly  name. 

Q The name Perez is  your  mo the r ' s  maiden name? 

Yes, sir.  
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Q 

"V ic to r "?  

A 

Q 

"Vic to r"?  

A 

Arocena-di rec t  2 106 

Ibyour  f r i e n d s  know you a s  "Eduardo" o r  

Some know m e  a s  "Vic to r"  a l s o .  

Who knows you by what name, by "Eduardo" and by 

The m a j o r i t y  o f  t h e  peop le  know m e  a s  "Eduardo." 

Okhers know m e  a s  "Vic to r . " :  I c o u l d n ' t  t e l l  you. 

Q S i r ,  have you e v e r  been known as "Omar"? 

A No, s ir .  

Q S i r ,  have you s i g n e d  any pape r s  u s i n g  t h e  

name Omar? 

A NO,  sir.  

Q Have you e v e r  g iven  your  name t o  anyone a s  

"Omar"? 

A No, sir. 

Q On September 24, 1 9 8 2 ,  a t  t h e  Newark J e t p o r t  

I n n ,  d i d  -you t e l l  Agent Wack t h a t  your  name w a s  "Omar"? 

A No, sir.  

Q S i r ,  on t h a t  same d a t e ,  d i d  you t e l l  

~ e t e c t i y e ~  Bra_n_dt t h a t  your  name w a s  "0mar" ? 
- - - -  - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

- - - - - - - -  

A I t  is  n o t  t r u e .  

THE COURT: No. The q u e s t i o n  w a s ,  on t h a t  

same day,  d i d  you t e l l  De t ec t i ve  Brandt  t h a t  your  name 

was ''Omar"? 

THEI WITNESS: No, your  Honor. 
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Q S i r ,  on September 25,  1982, a g a i n  w i t h  t h e s e  

same peop le  a t  t h e  same p l a c e ,  d i d  you t e l l  e i t h e r  

Agent Wa& o r  De t ec t i ve  Brandt  t h a t  your  name was "Omar"? 

A No, s ir .  

Q Do you recall b e i n g  a t  t h e  Newark J e t p o r t  Inn  on 

t h a t  d a t e ,  s i r ?  

A Y e s ,  s i r .  
" , . 

Q On September 26 a t  t h e  Westbury H o t e l ,  d i d  you 

t e l l  Agent Lyons t h a t  your  name was "Omar"? 

THE COURT: M r .  I n t e r p r e t e r ,  you a r e  b lock ing  

t h e  view of  some of  t h e  j u r o r s .  I t  may b e  good f o r  you 

b u t  it i s  n o t  good f o r  t h e  j u r o r s .  

(Pause)  

THE COURT : What is t h e  l a s t  t h i n g  w e  have ,  

M r .  Repor te r?  

(_Record r e a d )  

A No, s ir .  

Q Do you recall  having m e t  w i t h  Agent Lyons on 

t h a t  day ,  s i r ?  

t h a t  your  name was "Ornar"? 

A No, s ir .  

Q Did you t e l l  Supe rv i so r  Mawn, Agent Mawn, t h a t  

your  name was "Omar"? 
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A NO,  sir.  

Q Did you t e l l  ~gen twa- l ' t on :  on t h a t  same d a t e  

t h a t  y o u r  name w a s  "Omar"? 

A NO, s ir .  

Q S i r ,  d o  you r e c a l l  h a v i n g  m e t  w i t h  t h e s e  p e o p l e  

on  t h a t  day?  

A A t  wha t  p l a c e ?  

Q I b e l i e v e  a t  t h e  Westbury Hotel and  t h e n  a t  

t h e  o f f i c e s  o f  t h e  FBI, o n  September  26 ,  sir? 

A Y e s ,  sir. 

Q And youd id  n o t  t e l l  them t h a t  y o u r  name was 

"Omar," s i r ?  

A N o ,  s ir .  

Q On September  28 ,  1982 a t  t h e  Ramada I n n ,  a t  

t h e  M i a m i  A i r p o r t ,  d i d  you m e e t  Agent  Cannon? 

A Y e s ,  s i r .  

Q What name d i d  you g i v e  him, s i r ?  

A "Eduardo Arocena.  " 

Q Did you t e l l  Agent  Cannon t h a t  you h a d  s e n t  
- - - - - -  - - - - - - -  - - - - - 

- - - - -  - - - - -  

Omega 7 communiques s ignedbp-Omar-?-- - - - - - - - -  - - - - - - - - - - - - -  - - - -  

A N o ,  sir.  

THE COURT: O n e  moment, p l e a s e .  

(Pause )  

THE COURT: I would l i k e  t o  come t o  the s i d e  

b a r  w i t h  Miss F u l l e r .  
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C A t  t h e  s i d e  b a r )  

THE COURT: M i s s  F u l l e r ,  w e  w a i t e d  u n t i l  

approx imate ly  11: 4 5 ,  b u t  I unders tand  t h a t  you were 

b e i n g  p roces sed  a t  your  new job and you c o u l d n ' t  g e t  

h e r e  b e f o r e  now, i s  t h a t  c o r r e c t ?  

M S .  FULLER: Y e s .  

THE COURT: I would l i k e  t o  t a k e  t h i s  

o p p o r t u n i t y  t o  thank  you and excuse  you from your  j u r y  

s e r v i c e  i n  t h i s  case. I d o n ' t  t h i n k  w e  cou ld  con t inue  

w i t h  M i s s  F u l l e r ,  u n l e s s  t h e r e  is a b a s i s  f o r  do ing  it. 

I d o n ' t  t h i n k  s h e  h a s  hea rd  t h e  las t  t e n  o r  f i f t e e n  

minu tes  o f  t e s t imony ,  and I t h i n k  it would b e  a p p o p r i a t e  

t o  excuse  h e r .  

Do you a g r e e ,  gentlemen? 

MR. AGUILAR: Y e s ,  your  Honor. 

MR. TABAK: Y e s ,  your  Honor. 

THE COURT: M r .  Guranich w i l l  g i  .ve you your  

i n s t r u c t i o n s  and I thank  you and wish you good luck  i n  

your  new job.  

(Ln open c o u r t )  

THE COURT : M r .  Repo r t e r ,  cou ld  w e  have t h e  

l a s t  q u e s t i o n  and answer. 

C Record r e a d )  

BY MR. FERNANDEZ : 

Q Sir, on September 28, 1982, a t  t h e  Ramada Inn  
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a t  t h e  M i a m i  A i r p o r t ,  d i d  you t e l l  Agent R i szynsk i  t h a t  

your  name was "Omar"? 

A No, sir.  

Q On t h a t  same day ,  d i d  you t e l l  Agent Lee o r  

Agent Walzer t h a t  your  name w a s  "Omar," s ir? 

A NO,  s i r .  

Q Do you r e c a l l  hav ing  m e t  w i t h  t h e s e  peop le  on 

S e p t e e e r  2 8,  1 9  82, s'ir? 

Y e s  ,. s i r .  

What name d i d  you u se ,  s i r ?  

"Eduardo Arocena.' 

S i r ,  have you e v e r  been known by t h e  name o f  

Yes, s ir .  

When? 

Around ' 80 -- '79 o r  ' 80. 

You mean 1979 o r  19 80? 

Y e s .  

Why d i d  you u se  t h a t  name, s i r ?  

I t  7rsas- a- namei ;r codename - t h a t  I-had o r d e r  
- - - -  

t o  work w i t h  i n t e l l i g e n c e  groups from C e n t r a l  America. 

Q Was t h i s  t o  p r o t e c t  your  i d e n t i t y ,  sir? 

A Y e s  ,sir .  

Q From whom, s i r ?  

A I t  was t o  p r o t e c t  t h e  peop le  whom I was 
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i n v e s t i g a t i n g .  

Q S i r ,  whom were you i n v e s t i g a t i n g ?  

A I w a s  i n v e s t i g a t i n g  t h e  Communist 

i n f i l t r a t i o n ,  and t h e  C a s t r o  i n f i l t r a t i o n ,  and d rugs  

coming from Cuba, and i n t e r n a t i o n a l  t e r r o r i s m .  

Q S i r ,  where were you do ing  t h i s ?  

A Outs ide  o f  t h e  Uni ted  S t a t e s ,  and sometimes 

i n s i d e  o f  t h e  Uni ted  S t a t e s .  

Q Have yau!been known by t h e  name o f  " A l e j  andro  

Medina, " sir? 

A Y e s ,  s i r .  

Q How d i d  you a c q u i r e  tha t  i d e n t i t y ,  s i r? 

A That  i d e n t i t y  was g iven  t o  m e  i n  t h e  y e a r  

' 68  o r  '69 .  

Q L e t  m e  b a c k t r a c k  a second on "Andres." 

Did you u se  t h e  name h d r e s  w i t h  a M r .  Manny 

Fe rnande z ? 

A Y e s ,  sir. 

Q Did you u s e  t h e  name Andres w i t h  a 

M r .  Lora? 

A y e s ,  sir. 

Q You i n d i c a t e d  t h a t  you a c q u i r e d  t h e  i d e n t i t y  

" A l e  j and ro  Medina" i n  1970,  sir? 

A I n  '68. 

Q How d i d  you come abou t  a c q u i r i n g  t h a t  i d e n t i t y ,  

SOUTHERN DISTRICT REPORTERS. U.S. COURTHOUSE 

FOLEY SQUARE. NEW YORK. N.Y. - 791.1020 



rmjah 10 2112 

s i r ?  

A It was given t o  me  by a  government agency. 

Q Don ' t t e l l  us .  Did you r e c e i v e  a  S o c i a l  

S e c u r i t y  c a r d  under t h e  name? 

A A complete i d e n t i t y .  

Q What d i d  t h i s  i d e n t i t y  c o n s i s t  o f ,  s i r ?  

A It c o n s i s t e d  o f  p a s s p o r t s ,  o f  a d r i v e r ' s  

l i c e n s e ,  a b i r t h  c e r t i f i c a t e .  I n  .o ther  words, a  t o t a l  

i d e n t i t y .  

Q Did you e v e r  use  t h e  name Mart in ,  M-a-r-t-i-n? 

A The name Martin was a  name which was given t o  

people who w e r e  t r a i n e d  i n  t h e  a f te rnoon.  

W e l l ,  s ir ,  have you used any..ether.name,s? 

Poss ib ly .  

Have you been known a s  "John Smith," s i r ?  

Y e s ,  s i r .  

Where w e r e  you known a s  "John Smith," s i r ?  

Yes, s ir .  

Where w e r e  you kn0w.n a s  "John Smith," s i r ?  
- - - - - - - - - - - - -  - - - - 

The name I owe t o  t h e  ~ i ~ t r i c t A t t o f n e y . 7  - 

How d i d  you g e t  t h i s  name? 

When I was a r r e s t e d  i n  Miami, a week l a t e r  

I w a s  t r a n s f e r r e d  t o  New York. I t  was a  Fr iday a f t e rnoon .  

My lawyer a t  t h a t  t i m e  was M i s s  Carneso l ta ,  and w e  w e r e  s o  

s u r p r i s e d  by t h e  t r a n s f e r  t h a t  t hey  made o f  m e  -- I was taker 

SOUTHERN DISTRICT REPORTERS. US.  COURTHOUSE 

FOLEY SQUARE. NEW YORK. N.Y. - 791-1020 



rmjah 11 

by t h e  marsha ls ,  I was p laeed  i n  a c h a r t e r e d  p lane ,  on 

a Lear je t ,  and I was t r a n s f e r r e d  t o  an a i r p o r t  -- 
I t h i n k  it was probably Kennedy -- and I w a s  e s c o r t e d  

under s t r o n g  s e c u r i t y  and I w a s b r a u g h t  he re  t o  t h e  MCC. 

I s p e n t  t h e  n i g h t  there and t h e  fol lowing day,  i n  the 

morning, they  took m e  t o  O t i s v i l l e .  

When I go t  t o  O t i s v i l l e ,  they  t o l d  m e  t h a t  

my new name would b e  "John Smith. " I t o l d  them t h a t  -there 

was a mis take  because my name was Eduardo Arocena. 

They t o l d  m e  t h a t  was n o t  t r u e ,  t h a t  i n  accordance with  . i 

t h e  government, my name was "John Smith'! j i f  I had anyth ing  

t o  p r o t e s t  about ,  t h a t  I should p r o t e s t  t o  t h e m ,  and t h a t  

t h e i r  job was t o  keep me locked up a t  t h a t  p l ace  and 

f o r  a long t ime they  had m e  depr ived o f  any access t o  

my family  and of  access of speaking t o  my lawyer. 

A t  t h a t  t i m e ,  I didn ' t know what "John Smith" 

meant. They pu t  me  i n  w i t h  ano the r  person t h a t  had t h e  

same name, "John Smith," and when t h a t  person r e a l i z e d  

t h a t  I was n o t  the same a s  he ,  h e  t o l d  m e  t h e  meaning 
- 
- - - - - - - - - - - - - - -  

of t h e  name, and w h e n  I -weentt crazy a ~ d  -I star ted M e k i n g  

t h e  doors  and I made l i f e  impossible  f o r  t h e  guards ,  I 

fo rced  them t o  g ive  m e  an  in t e rv i ew.  I am r e f e r r i n g  t o  

t h e  people i n s i d e  t h e  i n s t i t u t i o n  . 
They expla ined  t o  me t h a t  they knew nothing 

about  my case ,and t h a t  i f  I wanted t o  know anything about it 
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I would have t o  r e f e r  t o  t h e  government, t h a t  t h e  

government was t h e  one who had s e n t  m e  t h e r e .  

That a f t e rnoon ,  I r ece ived  a c a l l  -- I 

should  s a y  some s o r t  o f  a warning. They showed m e  a  

t e lephone  number and asked m e  whether I recognized it. 

I t o l d  them y e s ,  t h a t  it was my lawyer ' s  phone number, 

and t h e y  s a i d  t h a t  I could c a l l  him. 

When I spoke w i t h  M s .  C a r n e s o l a  and it i s  

a l l  on t h e  r eco rd ,  t h e  f i r s t  t h i n g  I t o l d  h e r  was t h a t  

I d i d n ' t  know what t hey  had done t o  m e ,  t h a t  they  had 

m e  under f a l s e  p r e t e n s e s f t h a t  t hey  had m e  under a f a l s e  

name and th .a t  t hey  d i d n ' t  a l low m e  t o  communicate e i t h e r  

w i t h  h e r  o r  wi th  my family ,  and I asked h e r  t o  p l e a s e  

l e t  my w i f e  know t h a t  I was a t  t h a t  p l ace .  

She asked m e  where i t  was and I s a i d ,  '"'I 

d o n ' t  know what t h e  p lace  i s ,  b u t  it is c a l l e d  O t i s v i l l e . "  

Then she  t o l d  m e  she  would t a k e  t h i n g s  i n t o  

hand, t a k e  t h e  m a t t e r  i n t o  hand. The conversa t ion  was 

immediately c u t  o f f  and they  took m e  handcuffed back t o  

t h e  ce l l ,  where I had t o  he  23 hours  a day,  depr ived 

of  -- and only  I myself know what t hey  d i d  t o  m e .  They 

w e r e  t r y i n g  t o  make m e  bend, us ing  my family a s  hos t ages ,  

u s ing  them f o r  b lackmai l ,  p re tending  t h a t  they were i n  

danger  s o  t h a t  I would g ive  w i t n e s s ,  s o  t h a t  I would 

coopera te  w i th  th.e government, because from t h e  very f i r s t  
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minute ,  I s a i d  t h a t  I wouldn ' t ,  I always s a i d  t h a t  I 

wouldn ' t ,  and I am s a y i n g  now and always t h a t  I w i l l  n o t ,  

and t h a t  i s  t h e  p o s i t i o n  which I always h e l d ,  b u t  t hey  

d i d  n o t  want m e  t o  have t h a t  p o s i t i o n ,  because- if. I were 

t o  f a l l ,  I would d rag  i n  an awful l o t  o f  i nnocen t  people 

w i t h  m e ,  and I would be  a s  g u i l t y  a s  t h e y  a r e  o f  t h e  

monstrous consp i racy  a g a i n s t  my person ,  a g a i n s t  t hose  

who a r e  f i g h t i n g  f o r  o u r  country  and a g a i n s t  o u r  people ,  

and t h a t  I would never  do and f o r  t h a t  reason I am h e r e ,  

and f o r  t h a t  reason I have lpu t  up w i t h  1 4  months i n  a 

h o l e  and I w i l l  p u t  up w i t h  whatever I have t o  p u t  up 

w i t h ,  b u t  they  w i l l  never  make m e  bend. 

Up t o  t h a t  p o i n t ,  t h a t  i s  what I can say .  

Q Your s i t u a t i o n  h a s  been r e s o l v e d  a t  t h i s  t ime? 

A No, it h a s n ' t .  

Q As f a r  a s  t h e  name? You a r e  Eduardo Arocena? 

A I t  was very ha rd  f o r  m e .  You should  know 

t h a t  i n  t h e  p r i s o n  when they  pu t  a name on you t h a t  

s a y s  you a r e  coopera t ing  w i t h  t h e  government, it is  t h e  

same a s  a dea th  s en t ence ,  and I cha l lenged  t h e  government 

a t  t h a t  t i m e ,  and I am s t i l l  chalaenging them, and I have 

been cha l l eng ing  them every  day I have been i n  p r i s o n ,  

and t h h t ~ i s  something t h a t  t hey  cannot t a k e  away from-me 

and I l e a v e  t h a t  on t h e  r eco rd  every  day he re .  For 

t h a t  r ea son ,  I say  t h a t  it h a s  been very  d i f f i c u l t  f o r  me  
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t o  s u r v i v e  du r ing  t h i s  t i m e  t h a t  I have been i n  p r i s o n .  

I am n o t  complaining. My compat r io t s  a r e  having a worse 

t i m e  i n  t h e  p r i s o n s  i n  Cuba. This  is nothing.  For  me, 

t h i s  i s  normal. 

C Continued on n e x t  page) 
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Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

i n  Cuba? 

A 

Arocena - d i r e c t  

S i r ,  when and where were you born? 
< . . n l  

I n  Ca iba r i en ,  Cuba 

I n  what yea r?  

26th of February,  1943 .  

How long  d i d  you l i v e  i n  Cuba? 

U n t i l  t h e  26th  of  November 1965. 

What formal  educa t ion  i f  any d i d  you r e c e i v e  

U n t i l  s u p e r i o r  degree ,  t h e  e q u i v a l e n t  of h igh 

school  here .  

Q Where d i d  you o b t a i n  t h i s  educa t ion ,  s i r ?  

A I n  Cuba. 

Q When d i d  you s t o p  a t t e n d i n g  school?  

A When Cas t ro  took over .  

Q What d i d  you do then ,  s i r ?  

A I was fo rced  t o  l eave  my s t u d i e s  and t o  begin 

t o  work. 

Q Where d i d  you begin working? 

A I began t o  work a s  a s tevedore .  
- - - - - - -  

Q Was t h i s - o n  t3=CocXsKor - - - 

- - - - -  

A Ca iba r i an  2s  a s eapor t .  I t  i s  a p o r t  from 

which they  s h i p  o u t  s u g a r ,  and they  load  sugar  from t h e  

d i E f e r e n t  suga r  m i l l s ,  and t h e  work of t h e  s t evedore  i s  t o  

load  t h o s e  boa t s .  Tha t  was e x a c t l y  my work: t o  load 

b o a t s .  
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Q I n  o r  about  1959, s i r ,  did , lyou become involved 

i n  a t h l e t i c s ?  

A Y e s ,  s ir .  

Q What d i d  you do,  s i r ?  

A I always p r a c t i c e  s p o r t s ,  b u t  o r i g i n a l l y  I 

l i f t e d  we igh t s ,  and I dec i ced  t o  be  an olympic wrestler, 

and I g o t  t o  become a Cuban champion i n  t h a t  weight  group. 

THE COURT: What weight  group wae i t ?  

THE WITNESS: 138 and a h a l f  pounds. 

Q That  was many pounds ago; i s  t h a t  r i g h t ?  

A Many pounds and many y e a r s .  

Q A s  a  r e s u l t  of your involvement w i t h  a t h l e t i c s ,  

what a c c e s s  i f  any were you given t o  p l a c e s ?  

A Once t h e  p r o v i n c i a l  and n a t i o n a l  championships 

were f i n i s h e d ,  t h e  champions of t h o s e  d i f f e r e n t  weight  

groups  would t hen  go t o  compete a g a i n s t  servicemen. Even 

though I wasn ' t  a  f o l l o w e r  of  t h e  regime, no one cou ld  

s u b s t i t u t e  my weigh t ,  and s o  t hey  had no o t h e r  cho ice  b u t  

t o  send m e  t o  compete a g a i n s t  servicemen, and i n  t h a t  way 

I was a b l e  t o  g e t  i n s i d e  m i l i t a r y  b a s e s ,  t o  p a r t i c i p a t e  

i n  t h e i r  games a g a i n s t  them. 

Q Did you i n  f a c t  go t o  m i l i t a r y  bases?  

A Y e s ,  sir. 

Q And what i f  any th ing  d i d  you see on t h o s e  bases ,  

s i r ?  
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A A c t u a l l y  I had t h e  o p p o r t u n i t y  t o  see i n  t h e  

beg inn ing  b e f o r e  t h e  miss i le  crisis on t h e  b a s e  c a l l e d  

La P u n t i l l a  t h e  beg inn ing  of  what was t h e  s t r u c t u r e  o f  t he -  

missiles and t h e  t y p e  of armaments t h a t  t h e y  were p u t t i n g  

around i t ,  t h e  c o n s t r u c t i o n  r e f e r r i n g  t o  a l l  of t h a t .  

Q Where i s  La P u n t i l l a ,  s i r ?  

A I t ' s  n e a r  Remedios. I t ' s  r i g h t  i n  f r o n t  of 

t h e  house where my g r a n d f a t h e r  on my m o t h e r ' s  s i d e  l i v e s .  

H e  i s  dead now, and may he  rest  i n  peace .  

Q So w e  unde r s t and ,  you a r e  t a l k i n g  abou t  Cuba; 

r i g h t ?  

A Y e s ,  sir. 

Q Approximatly where was t h e  b a s e  w i t h  r e s p e c t  : to  

t h e  I s l a n d  -- 
A I t ' s  i n  t h e  c e n t r a l  p a r t  of t h e  P rov ince  of 

V i l l a s  Camaguay, between Camaguay and Remedios towards  t h e  

n o r t h e r n  p a r t .  

Q 

A 

Q 

P rov ince?  

A 
- - - - - - -  

Q 

A 

Q 

How c l o s e  was t h i s  t o  t h e  Uni ted  S t a t e s ?  

W e l l ,  t h e r e  e x i s t s  t h e  c l a s s i c  n i n e t y  m i l e s .  

Did t h e r e  come a  t i m e  when you went t o  O r i e n t e  

Y e s .  

- - - -  - - - - -  

Did you go t o  Or ien teFrov ince?  

Y e s .  

Why d i d  you go t h e r e ?  
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A Because I had an  argument w i t h  my f a t h e r ,  

and I d e c i d e d  t o  g i v e  up b e i n g  a s t e v e d o r e ,  because  t h a t  

was a m i s t a k e  t h a t  I made a t  t h a t  t i m e .  I went t o  l i v e  

a t  Camaguay, a t  t h e  house  of an  Uncle of mine. 

S h o r t l y  a f t e r  b e i n g  i n  Camaguay, I went  t o  

O r i e n t e ,  and t h e n  I began t o  work i n  some government co- 

ops.  

Q So t h e  j u r y  may u n d e r s t a n d ,  Camaguay and 

O r i e n t e  a r e  p r o v i n c e s  o f  Cuba? 

A Y e s ,  sir. Here i s  Camaguay and h e r e  i s  

O r i e n t e  ( i n d i c a t i n g )  . 
Q Towards t h e  e a s t e r n  side o f  t h e  I s l a n d ?  

A Y e s ,  t owards  t h e  e a s t e r n  p a r t -  

Q When you went t o  work a t  t h e  government co-ops, 

d id  you r e c e i v e  o r  were  you o f f e r e  any t r a i n i n g  i n  a new 

f i e l d ?  

A A t  t h a t  t i m e  I was v e r y  young, and t h e  Cuban 

Government was r e c r u i t i n g  a l l  of t h e  Cuban you th .  Without  

my knowledge, t h e y  had s e l e c t e d  me, s i n c e  I w a s  one  of  

- - - - - - -  

t h e  y o u n g e s t  o n e s  i n  t h e - c o a p e r a t i v e  to-cp and study- - - - - 

a v i a t i o n  i n  t h e  S o v i e t  Union. 

When I r e a l i z e d  what was happening,  I immedi- 

a t e l y  l e f t  O r i e n t e ,  and I went back t o  my oun town. 

Q Who was go ing  t o  pay f o r  you s t u d i e s ?  

A I presume t h e  government- 
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Q Why d i d n ' t  you a g r e e  t o  go and s tudy  t o  b e  

a  p i l o t ?  

A Because it was i n  Russ i a ,  and I d i d  n o t  l i k e  

c ommun i s m  . 
Q S i r ,  I n o t i c e  t h a t  you wear g l a s s e s .  Did you 

wear g l a s s e s  a t  t h a t  t i m e ,  s i r ?  

A No, sir .  

Q How long  have you been wear ing g l a s s e s ,  s i r ?  

A For t h e  l a s t  t h r e e  o r  f o u r  y e a r s .  

Q Did you have any d i f f i c u l t y  w i t h  your v i s i o n  

back i n  1960 and 1961? 

A No, s i r .  I had 20/20, p e r f e c t  v i s i o n  a t  t h a t  

t i m e  . 
Q I n  o r  about  1960, was t h a t  t h e  t i m e  when you 

became uneasy? 

A Y e s ,  and  I began t o  c o n s p i r e ,  a s  t h e  rest of 

t h e  compa t r io t s .  

Q What do you mean by c o n s p i r e ,  s i r ?  

A I t ' s  a  way t h a t  w e  Cubans have of  exp re s s ing  

~ t ~ u g g r i n g a g a r n s t - t h e r e g i m e . -  - - - - - - - - - - - - - -  

Q Did you work f o r  any c l a n d e s t i n e  a n t i - C a s t r o  

groups?  

A A t  t h a t  time t h e r e  was a  v a r i e t y  of c l a n d e s t i n e  

g roups  i n  Cuba. 

Q . Did you j o i n  any of t h o s e  groups? 
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Y e s .  I was f u n c t i o n i n g  a s  p a r t  of one 

And what w e r e  you t a u g h t ?  

To commit sabo tage  

Who t a u g h t  you, s i r ?  

Other  companions, who had a l r e a d y  been t r a i n e d .  

What was your  r o l e ?  

TO h e l p  them. 

To h e l p  them do what? 

To t r a n s f e r  weapons and t o  g e t  people  o u t  of 

burn cane  f i e l d s ,  burn  down i n d u s t r i a l  develop- 

ment p l a c e s ,  t o  keep o u r  eyes  on t h e  regime and t o  check 

a l l  t h e  movements of S o v i e t  t r o o p s ,  which a t  t h a t  time 

were a r r i v i n g .  They d i d n ' t  come wearing uniforms,  b u t  

t h e y  passed  a s  c i v i l i a n s .  

W e  a l s o  c a r r i e d  o u t  i n t e l l i g e n c e  work, which 

were then  passed on t o  f o r p i g n  agenc i e s .  

Q Whom were you working f o r ,  s i r ?  

A The group w i t h  which I was a s s o c i a t e d  had 

connec t ions  i n  t h e  United S t a t e s .  

MR. TABAK: Your Honor, t h e  Government would 

r e q u e s t  a  s i d e  b a r  a t  t h i s  t i m e .  

THE COURT: No. H e  i s  n o t  going t o  pursue 

t h a t .  

W e  know t h e r e  were a  l o t  of Cuban e x p a t r i a t e s  
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i n  t h e  Uni ted  S t a t e s  a t  t h a t  t i m e ,  and w e  w i l l  l e a v e  it 

a t  t h a t .  

Q Did any of your  co-workers g e t  a r r e s t e d ?  

A Many of  them, and I myself  was a l s o  a r r e s t e d .  

Q Were you a r r e s t e d  f o r  a n t i - C a s t r o  a c t i v i t i e s ?  

A Y e s ,  s ir .  

Q What abou t  your  co-workers? 

A Y e s ,  b u t  f o r  d i f f e r e n t  r e a s o n s  i n  t h a t  a s p e c t .  

Q What happened t o  your  f r i e n d s ?  

A Some went t o  j a i l .  The m a j o r i t y  o f  them a r e  

i n  Cuba. Some a r e  i n  t h e  Uni ted  S t a t e s ,  and o t h e r s  were 

s h o t  b e f o r e  t h e  f i r i n g  squad.  

Q Those who w e r e  s h o t  b e f o r e  t h e  f i r i n g  squad,  

were t h e y  g iven  t r i a l s ?  

MR. TABAK: Ob jec t i on  on r e l e v a n c e  grounds.  

THE COURT: W e l l ,  l e t ' s  s t a r t  o u t  w i t h  t h e  

o b j e c t i o n .  

To t h e  e x t e n t  t h e  w i t n e s s  knows, he  may say  so.  

If he h e a r d  it from peop le ,  he  shou ld  s a y ,  "I hea rd  it from 

peop le" .  

THE WITNESS: No. I know i t .  

THE COURT: Very w e l l .  

Q What impress ion  d i d  t h i s  l e a v e  on you? 

A J u s t  imagine ,  imagine t h e y  a r e  a r r e s t i n g  a  

f r i e n d  of y o u r s ,  and l a t e r  on t o  f i n d  o u t  t h a t  h e ' s  been 
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s h o t  by a  f i r i n g  squad o r  t o  f i n d  o u t  t h a t  he has  been 

s e n t e n c e d  t o  X amount of y e a r s  o r  s imply n o t  t o  know wha t ' s  

e v e r  happened t o  him, a l l  j u s t  because  h e  i s  f i g h t i n g  

a g a i n s t  C a s t r o  communism. 

Q You i n d i c a t e d  you w e r e  a r r e s t e d .  When were 

you a r r e s t e d ,  s i r ?  

A Around 1959, 1960. 

Q What happened t o  you, s i r ?  

A I was h e l d  p r i s o n e r  f o r  a b o u t  twe lve  t o  f i f t e e n  

days .  

Q And w e r e  you r e l e a s e d ?  

A I was a  minor  a t  t h a t  t i m e .  

THE COURT: No. The q u e s t i o n  was, w e r e  you 

t h e n  r e l e a s e d ?  

THE WITNESS: Y e s .  They set m e  f r e e  and 

a n o t h e r  l a r g e r  group t h a t  had f a l l e n  w i t h  m e  i n  p r i s o n  

a t  t h a t  t i m e .  

Q I n  1962 o r  t h e r e a b o u t s  d i d  you s t a r t  a  f a m i l y ,  

s i r ?  

A Y e s ,  s i r .  

Q Were you mar r i ed?  

A Twice; y e s ,  sir .  

Q And where d i d  you l i v e  a f t e r  you r  f i r s t , m a r r i a g e  

A I n .  Cuba. 

Q How d i d  you s u p p o r t  your f ami ly ,  s i r ?  
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A I worked a s  a  s t evedore .  

Q So you went back t o  Ca ibar ien  a s  a  s t evedore?  

A Yes, sir .  

Q A s  a  r e s u l t  of your f i r s t  mar r iage ,  d i d  you 

have any c h i l d r e n ?  

A Yes, sir .  

Q And how many d i d  you have? 

A Four.  
. .dW 

Q Where a r e  t h o s e  f o u r  k i d s  today? 

A The two o l d e r  ones  a r e  i n  t h e  Uni ted S t a t e s ,  

and t h e  two younger ones  a r e  i n  Cuba. 

Q Have you a t t empted  t o  g e t  your two younger 

c h i l d r e n  from your  f i r s t  mar r iage  o u t  of Cuba? 

A A t  t h e  t ime  I came h e r e . 1  t r i e d  by a l l  l e g a l  

means t h a t  were pe rmi t t ed  a t  t h a t  t i m e .  Unfor tuna te ly ,  

some very  i n t i m a t e  t h i n g s  i n  t h e  f ami ly  happened, and i t  

was no l onge r  f e a s i b l e ,  and t h e n ,  a t  t h e  t i m e  of  Mar i e l ,  
" d . . " 1 

i n  1980, I went t o  Cuba t o  g e t  them, t h e  kest of t h e  

f ami ly .  Unfo r tuna t e ly ,  I was on ly  a b l e  t o  b r i n g  two. 

The o t h e r  two sma l l  ones t h e  Government d i d  n o t  a l low m e  

t o  b r i n g  them. 

Q What Government d i d  n o t  a l low you t o  b r i n g  

them? 

A The C a s t r o  Government of Cuba. 

Q Do you have any o t h e r  r e l a t i v e s  b e s i d e s  your 
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own c h i l d r e n  i n  Cuba today? 

A The g r e a t e r  m a j o r i t y  of my fami ly  on my 

mothe r ' s  s i d e  and a  l a r g e  p a r t  of  my family  on my f a t h e r ' s  

s i d e .  

Q Do you have any f e a r s  f o r  your  fami ly  i n  Cuba 

today?  

A I have always been a f r a i d ,  b u t  t h a t  d o e s n ' t  

s t o p  m e  from going on and s t r u g g r l i n g .  There a r e  

s a c r i f i c e s  which one might make, and t h a t  i s  what I am 

making. 

Q What happened t o  you i n  Remedies, Cuba, i n  

1962, s i r ?  

A Could you r e p e a t  t h e  ques t ion?  

Q I n  1962, d i d  you have any knowledge a s  t o  any 

c o n f r o n t a t i o n  between t h e  United S t a t e s  and Russia  over  

missiles i r  Cuba? 

A I t h i n k  t h a t  was t h e  m i s s i l e  c r i s i s .  I t  was 

i n  October? 

Q Were you i n  t h e  Remedios school  a t  t h a t  t ime? 

A No. 

Q Were you a  member of any a n t i - C a s t r o  gzoup a t  

t h a t  t ime? 
- . . -  

- - - - 
- - - - - - - - - - - - - -  

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 

A Y e s ,  s i r .  The T r i p l e  A. 

Q And d i d  you under take any type  of s u r v e i l l a n c e  

a t  La P u n t i l l a  Base i n  Cuba? 
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A A t  t h a t  t i m e  it was imposs ib le  t o  g e t  c l o s e r  

t o  t h e  b a s e s  any l onge r .  The government a t  t h a t  t i m e  

had a b s o l u t e l y  c o n t r o l  over  t h e  peop le ,  and no one c o u l d  

g e t  c l o s e  t o  t h e  b a s e ,  even though w e  knew what was t h e r e .  

W e  j u s t  had t o  c o n t e n t  o u r s e l v e s  w i t h  watching t r u c k s  

go by t h a t  w e r e  covered w i t h  canvas  and see t h e  t r o o p s  go 

by and t h e  t y p e  of m a t e r i a l  t h a t  they  had w i t h  them, t h e  

amount of t r o o p s  and t h e  d e s t i n a t i o n  of where t h e y  were 

go ing  and t h e  caps  where t hey  e s t a b l i s h e d  themse lves ,  

t h e  checkpo in t s ,  r e l a t i v e  t o  a l l  i n t e l l i g e n c e  r e g a r d i n g  

t h a t  s i t u a t i o n .  

Q Did you r e l a y  t h a t  i n fo rma t ion  t o  anybody i n  

o u r  group? 

A There  was a person whb was i n  charge  of 

p i c k i n g  up o r  c o l l e c t i n g  a l l  t h a t  in format ion .  

Q Did you t a k e  p i c t u r e s  o r  d i d  you draw maps? 

A Y e s ,  s ir .  

Q What d i d  you do w i t h  t h i s  in format ion?  

A A s  I t o l d  you b e f o r e ,  t h i s  was g iven  t o  a 

person who was i n  charge  of p a s s i n g  i t  on. I r e a l l y  

d o n ' t  know. 

Q Did you p a r t i c i p a t e  i n  any c l a n d e s t i n e  

bombings i n  Cuba? 

A Not t h a t  I remember. 

Q You have t e s t i f i e d  t h a t  you were invo lved  i n  
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some o p e r a t i o n s .  You previousl iy t e s t i f i e d  t h a t  you 

were invo lved  i n  some o p e r a t i o n s .  What was t h e  n a t u r e  

of t h o s e  o p e r a t i o n s ?  

A To g a t h e r  arms and t o  d i sa rm t h e  m i l i t i a  and 

t o  p a s s  t h o s e  weapons on t o  t h e  combatants  who were i n  

t h e  mounta ins ,  t o  s t o r e  t h e  weapons f o r  o u r  u s e  i n  c a s e  

some group  might  come from t h e  o u t s i d e  o r  i n  c a s e  t h e r e  

migh t  be an  u p r i s i n g  s o  t h e  p e o p l e  would have weapons. 

Tha t  was t h e  main t h i n g  t h a t  we d id .  Tha t  

was t o  g e t  weapons, because  t h e  army of C a s t r o  d isarmed 

everyone.  

Q You i n d i c a t e d  you disarmed t h e  m i l i t i a .  

What i s  t h e  m i l i t i a ?  

A The m i l i t i a  i s  t h e  p e o p l e ' s  army, which 

C a s t r o  armed. Many w e r e  f o r c e d  i n t o  it, b u t  t h e r e  were 

many o t h e r s  who wanted t o  do it.  

Q A t  t h e  t i m e  of your c l a n d e s t i n e  o p e r a t i o n ,  

who was g i v i n g  you hhe o r d e r s ?  

A A l e a d e r .  

- - - - - - - - - - - - - - - - -  

Q Were you a s s i & t e d  ok was you r -g roup -a s s i s t ed?  

A W e  r e c e i v e d  a s s i s t a n c e  from abroad.  

Q What a s s i s t a n c e  were you r e c e i v i n g ?  

A I t  i s  my unde r s t and ing  t h a t  e x p l o s i v e s  w e r e  

b e i n g  r e c e i v e d ,  equipment f o r  -- t r a n s f e r r i n g  equipment,  

s u r v e i l l a n c e  equipment and some weapons. 
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Q Did you r e c e i v e  any t r a i n i n g  i n  underwater  

demol i t i on ,  s i r ,  a t  t h i s  t ime? 

A Y e s .  

Q Who t r a i n e d  you,  s i r ?  

A Two peo,ple, one Cuban and one American. 

Q When d i d  you d e c i d e  t o  l e a v e  Cuba, s i r ?  

A When t h e  s i t u a t i o n  became unbearable .  

Q When was t h a t ?  

THE COURT: I thought  he t e s t i f i e d  t h a t  he 

LC 
l e f t  on November 2 6 ,  1996. 

MR. FERNANDEZ: I am s o r r y .  The q u e s t i o n  was 

why. 

A P r a c t i c a l l y  speaking,  I was a l r e a d y  marked. 

Many of ou r  companions had a l r e a d y  f a l l e n  p r i s o n e r ,  and 

w e  w e r e  a f r a i d  t h a t  some might have a l r e a d y  begun t o  

speak.  

There  was p r a c t i c a l l y  no f u t u r e  f o r  t h e  rest 

of t h e  f ami ly ,  i n  t h a t  s e n s e ,  and based on t h e  f a c t  t h a t  

my s u r v i v a l  was p r a c t i c a l l y  n i l ,  I g o t  my f ami ly  t o g e t h e r ,  

and I t o l d  them of my i n t e n t i o n  t o  l e a v e  t h e  count ry .  

- - - 

I explE=neC to- t l - rn  t h e - s i t u a t i o r r  t h a t  3 Xemd rnyseu-im, - - 

and I t o l d  them t h a t  even t h e i r  s i t u a t i o n  was q u i t e  

p r e c a r i o u s  and t h a t  I would have t o  l e a v e  t h e  count ry  and 

t h e n  t r y  t o  g e t  them o u t ,  and they  were i n  agreement with 

t h a t .  
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Q Who would t a k e  ca re  o f  your family  whi le  you w e r  

away, s i r ?  

A My mother i s  h e r e ,  and I spoke t o  my p a r e n t s  

a t  t h a t  t i m e  s o  t h a t  t hey  would t a k e  over  t h e  expenses 

i n c u r r e d  by my fami ly ,  and t h e y  t o l d  me t o  go wi thou t  

any f ea r ,  t h a t  t hey  would h e l p  i n  a l l  t h a t  was p o s s i b l e ,  

a l l  of which t h e y  d i d  up t o  t h e i r  l a s t  moment, and f o r  

which I am extremely proud. 

Q How d i d  you g e t  t o  l eave  Cuba? 

A Since  I worked on a boa t  a s  a s t e v e d o r e ,  a s  

I mentioned b e f o r e ,  w e  f i n i s h e d  loading  a boa t  and I h i d  - .  

wi th  a bunch of o t h e r  f r i e n d s  o f  mine -- excuse m e ,  w i th  

ano the r  f r i e n d  o f  mine. 
* - 

Q What k ind  o f  b o a t  d i d  you h i d e  i n ?  

A I t  was a l a r g e  boa t .  I t  was a sugar  b o a t .  

Q Was it r e g i s t e r e d  t o  any country? 

A I t  w a s  a b o a t  under t h e  Lebanese f l a g ,  w i th  
'---- .c---------- 

a Spanish c r e w ,  I t  w a s  going t a  fd~xocca ,  and b e f o r e  
I.., .UY 

---_/-I-- 

t h e  boa t  s a i l e d ,  w e  had t o  be s u r e  t h a t  i t  was n o t ,  gbi,ng 

m- any- comunis_t_ p o r t  s o  t h a t  they would n o t  depor t  us 
- - - -  - - - - - - - - - - - -  - - - -  - - - - - -  

back Cuba. 

Q How d i d  you g e t  on board? 

A A s  I expla ined  t o  you b e f o r e ,  I worked a s  a 

s t evedore  . 
Q Did you h i d e  i n  t h e  boa t?  
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A A f t e r  w e  f i n i s h e d  load ing  it, some f r i e n d s  

of  o u r s  he lped  us ,  While w e  were load ing  t h e  b o a t ,  

w e  made a  k ind  of  a  h o l e  and w e  crawled i n  t h e r e ,  W e  pu t  

a  l i t t l e  b i t  o f  food and w a t e r  i n  t h e r e ,  and w e  h i d  

i n  t h e r e ,  They covered us up and then  they  f i n i s h e d  

l o a d i n g  t h e  ho ld ,  I should  mention t h a t  w e  d i d  t h i s  

j u s t  when w e  w e r e  f i n i s h e d  load ing  t h e  b o a t ,  

When they  f i n i s h e d ,  t hey  covered over  the t o p  

of  it and t h e n  they  l e f t ,  

Q Who was w i t h  you i n s i d e  t h a t  h o l e ?  

A A f r i e n d  who worked wi th  me a t  t h a t  t i m e ,  

whose name i s  Juan Rojas,  

Q How long d i d  you h i d e ,  s i r ?  

A W e  w e r e  t h e r e  about  1 4  t o  16 hours .  

Q m a t  happened, o r  how d i d  it come about  t h a t  

you came o u t  i n  t h e  open? 

A Before  t h e  b o a t  took o f f ,  s i n c e  it i s  l o g i c a l  

t h a t  t h e  Communist t r o o p s ,  t h e  s o l d i e r s ,  always checked 

t h e  whole b o a t ,  and they  d i d n ' t  r e a l i z e  w e  w e r e  h idden i n  

t h e r e ,  and t h e n  t h e  b o a t  s a i l e d .  

Q What happened when you came o u t ?  

A W e  had t o  come o u t  because my f r i e n d  began 

t o  become asphyxia ted  because it was s o  h o t ,  

My f r i e n d s  and I had p l aced  t h e  h o l e  under a  

fan  on t h e  b o a t  s o  t h a t w e c o u l d  have some oxygen. Otherwise,  
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w e  would have p e r i s h e d .  And when Juan began t o  become 

a sphyx ica t ed ,  because  he  w a s  a  l i t t l e  b i t  s t o u t ,  I 

cl imbed up t o  t h e  f a n  and t h e n  I dropped a  rope down 

t o  him and p u l l e d  him up. Then when w e  g o t  o u t s i d e ,  I 

s a i d  t o  Juan ,  " L e t ' s  t u r n  o u r s e l v e s  ove r  t o  t h e  c a p t a i n  

and ask  f o r  p o l i t i c a l  asylum," which w e  d i d .  

C! What happened when you d i d  t h a t ?  

A When w e  came o u t  on deck ,  w e  s a w  t h a t  

from fhe b r i d g e  t h e y  were watch ing  t h i s  whole o p e r a t i o n  of  

o u r s .  I s a w  t h e  f i r s t  o f f i c e r ,  and he  asked m e  what w e  

were do ing  t h e r e ,  and w e  t o l d  him t h a t  w e  were Cubans 

and t h a t  w e  were running away from t h e  Cuban regime, and 

w e  wanted t o  ask t h e  c a p t a i n  f o r  p o l i t i c a l  asylum. 

H e  t h e n  took  us  t o  see t h e  c a p t a i n ,  and t h e  

c a p t a i n  gave us  , an  i n t e r v i e w  and h e  s a i d  t o  u s ,  "You 

know what k ind  o f  a problem you ;are g e t t i n g  m e  i n t o ? "  

H e  s a i d ,  "You see, w e  can s t i l l  see t h e  coast o f  Cuba. 

I could  c a l l  t o  have them come and t a k e  you i n . "  

When t h i s  happened, John and I began t o  run 
- - - - -  - - - -  - - - -  - - - - -  - - - - - - -  

t o  throw o u r s e l v e s  ove r  t h e  s i d e ,  i n t o  t h e  water. Then- - 

t h e  c a p t a i n  began t o  laugh and s a i d ,  "No, no,  t h i s  i s  j u s t  

a joke. I am n o t  going t o  t u r n  you o v e r . "  

So then  he o rde red  t h a t  w e  be g iven  c l o t h e s  and 

h e  gave us  a  s ta te room f o r  u s ,  and h e  gave u s  p o l i t i c a l  

asylum. 
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A f t e r  t h a t ,  w e  came t o  an Engl i sh  p o r t  i n  t h e  

3 ahamas, F r e e p o r t .  When w e  g o t  t h e r e ,  t h e  c a p t a i n  asked 

f o r  p o l i t i c a l  asylum f r a n t h e  Engl i sh ,and  t h e  B r i t i s h  

a u t h o r i t i e s  den ied  us p o l i t i c a l  asylum. 

There was a S o v i e t  b o a t  t a k i n g  on o i l ,  on 

i t s  way t o  Cuba, and t h e  B r i t i s h  s a i d  t h a t  i f  w e  s t a y e d  

t h e r e ,  t h e y  w e r e  go ing  t o  send us  t o  Cuba on t h e  S o v i e t  

b o a t ,  and t h e  c a p t a i n  s a i d  no, he  would n o t  a l low such a 

t h i n g .  

So w e  went on t o  Morocco and w e  landed a t  

Tangie rs .  W e  w e r e  t h e r e  f o r  about  two o r  t h r e e  days ,  

t r y i n g  t o  g e t  p o l i t i c a l  asylum i n  Tangiers .  The 

a u t h o r i t i e s  i n  Tangie rs  d i d  n o t  want t o  g ive  u s  po l i t i c a3 ,  

asylum. They wanted us  t o  b e  l e f t  t h e r e  s o  t h a t  t h e y  

cou ld  t u r n  us ove r  t o  Cuba, and t h e n  t h e  c a p t a i n  s e n t  

f o r  t h e  Spanish  consu l  and t h e n  t h e  Spanish  consu l  

s a i d  t h a t  he  cou ld  g i v e  us  p o l i t i c a l  asylum, i f  t hey  

d i d n f  t want  us  t h e r e ,  b u t  t h e  c a p t a i n  of  the b o a t ,  who 

was n o t  i n  agreement w i th  t h i s ,  h e  went p e r s o n a l l y  and g o t  

i n  c o n t a c t  w i th  t h e  American Ambassador i n  Tang ie r s ,  and 
- - - - 

- - - - - - - - - - - - - - - - -  
- - - - - - - - - 

t h e  ~ m e r i c a n  Ambassador came t o  t h e  b o a t  t o  see u s ,  and he 

g?ve us p o l i t i c a l  asylum. H e  took us  t o  Tangie rs  and he  

p u t  us i n  a h o t e l .  W e  were i n  Tangiers  f o r  about  a month 

and t h e n  t h e y  s e n t  u s  t o  Casablanca,  where t o g e t h e r  w i t h  , 

Juan I was t h e r e  f o r  a  pe r iod  of  about  two months. 
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Q To c l a r i f y ,  when you i n d i c a t e d  t h a t  F reepo r t  

belonged t o  t h e  B r i t i s h  Government, what y e a r  was t h i s ?  

A ' 66 .  

Q This  was b e f o r e  i t s  independence? 

A I would presume so .  I a m  n o t  s u r e .  

Q You i n d i c a t e d  t h a t  youwere a t  Tangie rs .  Was 

t h i s  M r .  Rajas you? 

A Y e s ,  h e  w a s  w i t h  m e .  

Q Who w a s  paying f o r  t h e  b i l l s  o f  your s t a y  

i n  Tang ie r s?  

MR. TABAK: Objec t ion .  

Q I f  you know. 

MR. TABAK ; Objec t ion  . 
THE COURT: Sus ta ined .  

Q You w e r e  t r a n s f e r r e d  t o  a n o t h e r  c i t y  a f t e r  

Tangie rs?  

To Casablanca. 

Where d i d  you s t a y  i n  Casablanca? 

A t  a seamen's  c l u b ,  d i r e c t e d  by an American 

 the^ p a i a  everyhhhg .- - - - - - - - - - - - - - 
Were -you working a t  t h a t  t i m e ,  s i r ?  

No, sir. 

During t h e  t i m e  you w e r e  e i t h e r  a t  Tangie rs  

o r  a t  Casablanca,  d id  you work? 

A NO, s i r ,  
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Q Roughly, about  how much t i m e  did you spend 

t h e r e ,  s i r? 

A About two months. 

Q Did there comeza t i m e  when you l e f t  Morocco? 

A From t h e r e ,  w e  went on t o  Spain .  

Q Who took you t o  Spa in ,  s i r ?  

A The North American Consul took us  t o  t h e  b o a t ,  

and s e n t  us  t o  Spain .  

Q Where i n  Spa in  d i d  you go? 

A To Madrid. 

Q What d i d  you do when you g o t  t o  Madrid? 

A When I a r r i v e d  i n  Madrid, I was i n t e rv i ewed  by 

a series o f  agenc ies .  

Q 

A 

Q 

A 

Q 

w i t h  you? 

A 

Did you o b t a i n  employment? 

Y e s .  I had t o  work later  on. 

What t y p e  o f  work d i d  you do ,  s i r ?  

On cons t r u c t i c n  work. 

Who was w i t h  you? Was t h i s  M r .  Rojas s t i l l  

Y e s ,  h e  w a s  s t i l l  w i t h  m e ,  b u t  h e  w a s  working on 

a n o t h e r  job. 

Q . T e l l ,  d i d  t h e r e  come a  t i m e  when you w e r e  

i n  Spain  t h a t  you a t t empted  t o  come t o  t h e  United S t a t e s ?  

A Seve ra l  t i m e s ,  y e s .  

Q Why? 
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A Because t h i s  was t h e  o r i g i n a l  p l ace  t h a t  I shouh  

have come. 

Q i*pt s t e p s  o r  what e f f o r t s  d i d  you under take? 

A I don ' t know f o r  what reason ,  b u t  t h e  r e d  

t a p e  r ega rd ing  my coming t o  the S t a t e s  took q u i t e  some 

t i m e .  I h a d - t o  w a i t  t o o  long.  So I dec ided  t o  come a s  

a stowaway i n  a b o a t ,  which d i d  n o t  p l e a s e  q u i t e  a 

few people .  

Q L e t ' s  back t r ack  a second. 

m e n  you w e r e  a t t empt ing  t o  come t o  the 

United S t a t e s ,  d i d  anyone h e l p  you i n  t h e ' U n i t e d . S t a t e s  t o  

come t o  t h e  United S t a t e s ?  

A One o f  t h e  c o n t a c t s ;  t h a t  I was t r y i n g  t o  make 

a t  t h a t  t i m e  was through t h e  P r e s b y t e r i a n  Church. 

Q What, i f  any th ing ,  d i d  t hey  do t o  h e l p  you? 

A .When I was a t  Immigration,  t hey  took me under 

t h e i r  wing. 

c! A t  t h i s  t i m e ,  when you were t r y i n g  t o  come t o  

t h e  Uni ted S t a t e s ,  where was your fami ly ,  s i r ?  

A I n  Cuba. 

Q Were you r e c e i v i n g  in format ion  from them? 

A Y e s ,  correspondence.  

Q You w e r e  worr ied  about  your family? 

A A l l  t h e  t ime.  

Q You i n d i c a t e d  t h a t  you came t o  the United S t a t e s  
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a s  a stowaway. How d i d  t h a t  happen? 

I I :got  t h e  b o a t  c a l l e d  t h e  S .S. Independence, 

an  American t o u r i s t  s h i p ,  and t o g e t h e r  w i t h  two o t h e r  

peop le ,  I go t  aboard t h e  s h i p .  

Q .J ho w e r e  t h e s e  two people?  

A Juan A r i a s ,  and Angel Diaz. 

Q M r .  Rojas s t a y e d  back i n  Spain? 

A Y e s ,  a t  t h a t  t i m e  he remained i n  Spain .  -1 

t h i n k  h e  was g e t t i n g  marr ied ,  o r  something l i k e  t h a t .  

Q You i n d i c a t e d  you boarded t h i s  U. S. -- 
THE COURT : S . S . Independence, h e  s a i d .  

A That  was i n  Palma de Majorca. 

Q What happened? 

A Well ,  when t h e  bark  landed -- I must c l e a r  up 

f i r s t  t h a t  w e  w e r e  looking  f o r  American b o a t s  and when w e  

found o u t  t h a t  t h e  S .S. Independence was going t o  s t o p  

a t  Palma d e  Majorca, w e  knew by t h e  i t i n e r a r y  t h a t  they  

had,  we knew t h a t  t h a t  l i n e  had t h r e e  b o a t s ,  and w e  had 

missed t h e  f i r s t  one and w e  caught t h i s  one. 

Q Were you d i scovered  aboard t h e  S. S. Independencl 

A When w e  went t o  go aboard t h e  s h i p ,  I was 

t h e  f i r s t  one t o  go on and my two f r i e n d s  came on a couple 

o f  minutes l a t e r .  For a reason which they  d i d  n o t  

e x p l a i n  t o  me, t hey  went back o f f  and I was aboard t h e  s h i p  

a l l  day. I t  was p r a c t i c a l l y  impossible  f o r  them t o  g e t  back 
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on t h e  s h i p .  I w a s  up on t h e  deck and I could  see them 

o u t s i d e  on t h e  dock. Upon s e e i n g  t h a t  they  w e r e  n o t  a b l e  

t o  g e t  on ,  s i n c e  I w a s  t h e  person  who had expe r i ence  i n  

tha t  t ype  of  s i t u a t i o n ,  I g o t  o f f  t h e  b o a t  a g a i n  and went t o  

t h e  p o r t  and I asked them why t h e y  had n o t  g o t t e n  on. They 

t o l d  m e  t h a t  i t  was imposs ib le  because  t h e r e  w e r e  a l o t  

o f  policemen. 

I exp la ined  t o  them t h a t  w e  would t r y  aga in ,  b u t  

I t o l d  them t h a t  t h i s  t i m e  i f  t h e y  d i d n ' t  g e t  o n ,  t h e n  

t h e y  wouJld:stay, and I exp la ined  t o  them e x a c t l y  how t o  

do it, and indeed  I g o t  on f i r s t  and t h e y  g o t  on a f t e r  

m e ,  and a l l  t h r e e  of us went aboard.  

When t h e  b o a t  s a i l e d ,  w e  went t o  look f o r  

a p l a c e  where t o  h i d e .  

When I found a p l a c e ,  I went back t o  look f o r  

my f r i e n d s  and t h e y  had a l r e a d y  been d i scovered .  One 

had gone one way and t h e  o t h e r  one had gone ano the r  way, 

and t h e y  w e r e  running around t h e  b o a t ,  and s i n c e  on t h e  

crew t h e r e  were people who spoke Spanish ,  I k x ~ w  what t h e  

s i t u a t i o n  was. I knew they were looking  f o r  people  running 
- - - - - - - - - - - 

- - - - - - - - - - - - - - -  
- - - -  

around t h e  b o a t ,  t h a t  is ,  stowaways, and S o 1  hid  - - - - - - - - - 

myself .  

Then I found o u t  t h a t  t h e y  caught  them a few 

hour s  l a t e r  and t h e y  were looking  f o r  m e ,  t o o ,  and f o r  . m e  

t o  e scape ,  I p u t  on a j a c k e t ,  a s e r v a n t ' s  j a c k e t  and I 
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s t a r t e d  t o  work w i t h  t h e  rest o f  the peop le  and I was a b l e  

t o  e s cape  f o r  t h e  res t  o f  t h e  morning,  u n t i l  I r e a l i z e d  

t h a t  t h e  b o a t  was n o t  a b l e  t o  t u r n  around and go back ,  

and t h e n  I l e t  them c a t c h  m e .  

Q When you g o t  t o  America, w e r a l y o u  t u r n e d  o v e r  

t o  t h e  Immigrat ion a u t h o r i t i e s ?  

A Y e s ,  s ir .  

Q What happened a t  t h a t  p o i n t  i n  connec t ion  w i t h  

t h e  P r e s b y t e r i a n  Church? 

A Fhey t r i e d  t o  s end  us  back and the church 

i n t e r c e d e d  f o r  us. The e f f o r t  : t o  send  us  back r e a l l y  

w a s n ' t  much o f  an e f f o r t ,  because  Spa in  d i d n ' t  want u s ,  

t h e y  s a i d  t h a t  t h e y  had a l o t  o f  Cubans o v e r  t h e r e ,  and 

t h e  American Government gave u s  e n t r a n c e  t o  t h e  

Uni ted  S t a t e s .  

THE COURT: When was t h a t ?  

THE WITNESS: That  .- - - -  w a s  i n  June ,  1966. 
1 .  . - .  

Q A t  t h e  t i m e  t h a t  you w e r e  l e t  o u t  o f  t h e  

Immigrat ion h o l e ,  what  did you 'do? 

- - - - - - - - - - - -  

A When t h e y  let u s  om, r w e n t -  to- look -for 

t h e  d i r e c t o r  o f  t h e  s c h o o l  where I had been educa t ed  

i n  Cuba, who w a s  i n  charge  o f  t h e  P r e s b y t e r i a n  Church. 

Immediately w e  went t o  f i l l  o u t  t h e  S o c i a l  S e c u r i t y  c a r d  

and once I had f i l l e d  it o u t ,  r i g h t  n e x t  t o  t h a t  w a s  t h e  

o f f i c e  o f  t h e  d r a f t  and I f i l l e d  out the a p p l i c a t i o n  f o r  
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t h a t ,  

Q What b ranch  o f  t h e  s e r v i c e  d i d  you a t t e m p t  t o  

e n l i s t  i n ?  

A Any one o f  them, I e n l i s t e d  a s  a  v o l u n t e e r .  

The v ie tnam war  was o n ,  and I vo lun t ee r ed .  

Q Were you a c c e p t e d  by t h e  d r a f t ?  

A A f t e r  s e v e r a l  a t t e m p t s ,  t h e y  r e j e c t e d  me 

b e c a u s e . . I  d i d n '  t speak Eng l i sh  w e l l ,  and I imagine  

t h a t  t hey  took  i n t o  c o n s i d e r a t i o n  t h e  amount o f  f ami ly  

members t h a t  I had ,  

Q A t  t h i s  t i m e ,  i n  1966, were you r e c e i v i n g  

h e l p  from t h e  P r e s b y t e r i a n  Church? 

A They p a i d  o u r  r e n t ,  and I t h i n k  t h e y  g o t  

$250,  Th'ey - took u s  immediately o u t  t o  look f o r  work and t h e  

v e r y  n e x t  week, I was a l r e a d y  working. 

Q Where d i d  you l i v e  a t  t h i s  t i m e ?  

A I t  w a s  j u s t  a l i t t l e ,  s m a l l  apar tment .  I don8.t 

remember e x a c t l y ,  I t  was n e a r  t h e  church ,  

Q I am s o r r y ,  what  c i t y ?  

A I n  Newark, 

Q Who l i v e d  w i t h  you a t  t h a t  t ime?  

A Newark, New J e r s e y .  

Q Who l i v e d  w i t h  you a t  t h a t  t ime?  

A The person  l i v i n g  w i t h  m e  a t  that  t i m e  w a s  Angel 
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Q You i n d i c a t e d  you o b t a i n e d  employment. Where 

d i d  you g e t  employment, sir? 

A I t  w a s  a company kn E a s t  Orange, wh i ch made 

loudspeakers  f o r  r e c o r d  p l a y e r s .  

Q Would t h i s  have been t h e  F i s h e r  Company? 

A Y e s ,  sir. 

Q This  was i n  New J e r s e y ,  where you w e r e  

working? 

A Y e s ,  i n  New J e r s e y .  

B A t  t h i s  t i m e ,  where was your  fami ly ,  sir? 

A They w e r e  s t i l l  i n  Cuba. 

Q Were you t r y i n g  t o  b t i n g  your  fami ly  t o  t h e  

Uni ted S t a t e s ?  

A A l l  t h e  t i m e .  

Q What w e r e  you do ing  a t  t h i s  t i m e  t o  g e t  your  

fami ly  t o  t h e  United S t a t e s ?  

A I was f i l l i n g  o u t  t h e  necessary  l e g a l  pape r s ,  

a l l  t h e  requirements  t h a t  t h e y  asked f o r  a t  t h a t  t i m e .  

I even f i l l e d  o u t  t h e  claim pape r s ,  b u t  as I s a i d  b e f o r e ,  

because  of  reasons  beyond my power, my marr iage b roke  up and 

o n l y  my mother,  my sister, my unc l e  and my grandmother, 

who d i e d  two months and a week ago,  w e r e  a b l e  t o  come. 

Q You t e s t i f i e d  t h a t  subsequent  t o  t h a t ,  you were 

a b l e  t o  be r e u n i t e d  w i t h  two of your c h i l d r e n ,  i s  t h a t  

c o r r e c t ?  
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A Y e s ,  sir.  

THE COURT : I t h i n k  t h i s  would be a good t i m e  

f o r  us  t o  t a k e  ou r  luncheon recess. I see i t  is 1: 15. 

W e  w i l l  resume a t  2 : l5 .  Ladies and gentlemen, 

p l e a s e  do n o t  d i s c u s s  t h e  case  among your se lves ,  and 

cont inue  t o  keep an open mind. W e  w i l l  resume a t  2:15. 

You may s t e p  down, M r .  Arocena. 

THE WITNESS : Thank you, your Honor. 

(The jury  l e f t  t h e  courtroom) 

THE COURT : W e  w i l l  resume a t  2 :is. 

CLuncheon r e c e s s )  
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AFTERNOON SESSION 

(2:15 p.m.) 

( J u r y  p r e s e n t . )  

E D U A R D O  A R 0 C E N A , resumed. 

THE COURT: You may proceed,  Counsel.  

MR. FERNANDEZ: Thank you, your Honor. 

DIRECT EXAMINATION (Continued) 

BY MR. FERNANDEZ: 

Q A t  t h e  t i m e  of t h e  b reak  bou had t e s t i f i e d  

you were working f o r  F i s h e r  i n  New J e r s e y .  

A Y e s ,  s ir .  

Q Did t h e r e  come a t i m e  when you f i n i s h e d  working 

f o r  t h e  F i s h e r  company? 

A Y e s ,  sir. 

Q Where d i d  you go and what d i d  you do, s i r ?  

A I went t o  look f o r  a b e t t e r  job. 

Q Did you i n  f a c t  -- go ahead. 

A I went t o  work i n  a p l a c e  i n  E l i z a b e t h ,  New 
_--- 

J e r s e y ,  c a l l e d  Wayfinn. I t ' s  a p l a c e  where t h e y  select 

food warehouses -- n o t  food warehouses b u t  r a t h e r  f o r  cha in  

s t o r e s ,  l i k e  S h o p r i t e ,  Foodtown and o t h e r s .  I worked 

a s  a merchandise  s e l e c t o r .  I worked t h e r e  f o r  about  a 

y e a r  and a h a l f .  

Q While you w e r e  working a t  t h e  Wayfirm d i d  you 
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m e e t  anybody impor t an t  i n  your l i f e ?  

A I t  w a s n ' t  p r e c i s e l y  i n  Wayfirm, b u t  i t  was 

i n  F i s h e r  where I m e t  someone who was ex t remely  impor t an t  

i n  my l i f e .  

Q Who was t h a t  person? 

A My p r e s e n t  w i f e ,  M i r i a m  Arocena. 

Q You i n d i c a t e d  you were working a t  Wayfirm. 

What y e a r  was t h i s ?  

A 1967. 

Q A f t e r  1967 d i d  t h e r e  come a  t i m e  when you 

l e f t  f o r  t h e  C i t y  of Miami, F l o r i d a ?  

A Y e s ,  s i r . .  

Q Why d i d  you go t o  Miami, s i r ?  

A I had t o  go t o  t a k e  a  s o r t  of t r a i n i n g .  

Q How long  were you i n  Miami, s i r ?  

A Around two months. 

Q Before  l e a v i n g  f o r  Miami d i d  you have t o  make 

any t y p e  of a r rangements ,  o r  what ar rangements  i f  any d i d  

you make be£ o r e  l e a v i n g  f o r  Miami? 

A I had t o  l e a v e  my job. 

Q What happened t o  your apar tment?  

A I l e f t  i t  a l l .  I j u s t  l o s t  i t  a l l .  

Q What d i d  you do i n  Miami t h a t  was s o  impor tan t ,  

s i r ?  

A - The reason  f o r  my going t o  Miami i s  t h a t  I w a s  
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going t o  g e t  some t r a i n i n g  t h e r e  and from t h e r e  go t o  Cuba. 

Q What t r a i n i n g  d i d  you under take  i n  Miami? 

A I n f i l t r a t i o n  t r a i n i n g  and e v e r y t h i n g  r e l a t e d  

t o  a t t a c k s  and d e s t r u c t i o n  of enemy i n s t a l l a t i o n s  

e t  c e t e r a .  

Q And who was t h e  enemy a t  t h i s  t i m e ,  s i r ?  

A The one .who was s t i l l  t h e  enemy a t  t h i s  t i m e :  

The Communist regime of Cuba. 

Q Who t a u g h t  you t h o s e  i n f i l t r a t i o n  t e chn iques?  

A American a g e n t s .  

Q Where were you t a u g h t ,  s i r ?  

A I n  t h e  Everglades .  

Q I n  r e l a t i o n s h i p  t o  Miami, where a r e  t h e  

Everg lades  and what a r e  t hey?  

A They a r e  swamps. I t ' s  a swampy r e g i o n  t o  t h e  

west  of Miami. A t  t h a t  t i m e  t h e r e  w e r e  some camps 

i n s i d e  of t h e  swamps. There  was a c o n s i d e r a b l e  amount 

of them t h e r e ,  abou t  two thousand,  and they  were d iv ided  

i n t o  d i f f e r e n t  camps, d i f f e r e n t  a r e a s ,  and t hey  t r a i n e d  

a t  d i f f e r e n t  t i m e  pe r iods .  

Q What t e a c h e r s  d i d  you have t h e r e ,  s i r ?  

A There  w e r e  i n s t r u c t o r s  i n  e x p l o s i v e s  and i n  

weapons, s u r v e i l l a n c e  and t a k i n g  photographs and demoli- 

t i o n  and underwater  demol i t i on ,  i n f i l t r a t i o n ,  more o r  

less concern ing  a l l  of t h o s e  t h i n g s .  
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Q I n  what language d i d  you r e c e i v e  i n s t r u c t i o n ?  

Was it E n g l i s h  o r  Span ish?  

A I n  Spanish .  

Q And d i d  t h o s e  t e a c h e r s  -- d i d  t hey  d r e s s  i n  any 

t y p e  of uniform? 

A They used f a t i g u e s ,  camouflage uniforms.  

Q During t h e  c o u r e  o f  t h i s  t r i a l  w e  saw some 

un i f  o m s ,  I b e l i e v e ,  t aken  from a  Min i -S tor - I t  warehouse. 

Were t h e s e  t h e  t y p e  of unforms t h a t  w e r e  be ing  used by 

t h e  peop le  who were t e a c h i n g  you,  s i r ?  

A S i m i l a r  t o  those. 

Q You i n d i c a t e d  t hey  t a u g h t  you about  e x p l o s i v e s .  

Did t h e y  t e a c h  you any th ing  about  t h e  u s e  of modern 

weapons? 

A I t  depended on t h e  k ind  of t r a i n i n g  t h a t  each 

group r e c e i v e d .  

MR. TABAK: Your Honor , . t he  Government r e q u e s t s  

a  s i d e  b a r  a t  t h i s  t i m e .  

THE COURT: H e  ha s  answered a ques t i on .  

I f  you wish t o  o b j e c t  t o  t h e  n e x t  q u e s t i o n ,  do so .  

MR. TABAK: I o b j e c t  t o  t h e  whole l i n e  of 

q u e s t i o n i n g ,  based on p r i o r  d i s c u s s i o n .  

THE COURT: There i s  no i n d i c a t i o n  of any th ing  

o t h e r  t h a n  some group t h a t  he  had jo ined  w a s  t r a i n i n g  and,  

mind you,  t h i s  i s  back i n  -- 
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MR. FERNANDEZ: 1969 and '70.  

THE COURT: -- 1969 and '70 .  

I am mindfu l  of t h e  problem t h a t  you have i n  

mind, and I am mindfu l  of  t h e  s t a t e m e n t s  which have been 

made t o  m e  by d e f e n s e  c o u n s e l ,  and I d o n ' t  t h i n k  w e  a r e  
< 

go ing  t o  t h e  p o i n t  which conce rns  you. 

MR. FERNANDEZ: W e  a r e  n o t , .  your  Honor. We,are 

j u s t  go ing  i n t o  t h e  t r a i n i n g .  

Q You i n d i c a t e d  you were t a u g h t  a b o u t  e x p l o s i v e s .  

What k i n d s  of e x p l o s i v e s  were you t a u g h t ?  

A M i l i t a r y  e x p l o s i v e s  of a l l  t y p e s .  

Q Did you l e a r n  how t o  make bombs, s i r ?  

A Y e s .  

Q Did you l e a r n  how t o  make Molotov c o c k t a i l s ,  

s i r ?  

A Y e s .  

Q When you were l e a r n i n g  abou t  modern weapons, 

were you t a u g h t  how t o  u s e  and assemble weapons such  as a 

MAC l o ?  

A A v a r i e t y  of arms. 
- - - - - - - - - - - - - - -  

- - - - - - - - - - - - - - - 

Q So you w e r e  f a m i l i a r  w i t h  t h e  d i f f e r e n t  

c a l i b r e s  t h a t  t h e  d i f f e r e n t  weapons have? 

I A Y e s ,  s ir .  

I 

I Q I n  e s s e n c e ,  what was t h e  purpose  of t h i s  

I t r a i n i n g ?  
I 
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A To p r e p a r e  u s  t o  b e g i n  an  i n v a s i o n  of Cuba 

t o  over th row t h e  Cuban r e g i n e  and t o  over throw t h e  

occupying S o v i e t  Army i n  o u r  c o u n t r y ,  

Q M r .  Arocena,  d u r i n g  y o u r  c l a s s e s  on e x p l o s i v e s ,  

were you g i v e n  manuals?  

A Y e s ,  s i r ,  Each one  o f  u s  r e c e i v e d  a  manual. 

Q And what l anguage  w a s  t h i s  manual w r i t t e n  i n ?  

A I t  was i n  S p a n i s h  and t h e r e  was some i n  

E n g l i s h .  

Q And what d i d  t h e  manual c o n t a i n ?  Informa- 

t i o n  a b o u t  what? 

A About e v e r y t h i n g  r e g a r d i n g  t h e  h a n d l i n g  of 

e x p l o s i v e s  and t h e  l e a r n i n g  of t h e  i n f i l t r a t i o n ,  t h e  u s e  

of  weapons and t h e i r  c a l i b r e s ,  t h e  u s e  of l a n d i n g  f i e l d s ,  

t h e  s e l e c t i o n  of p o i n t s  of d i s e m b a r k a t i o n  and a series of 

t h i n g s  l i k e  how t o  commit s a b o t a g e  i n  d i f f e r e n t  c i t i e s  i n  

f a c t o r i e s l , a n d  i n  camps a s  w e l l .  

Q You have p r e v i o u s l y  t e s t i f i e d  t h a t  you were 

d i v i d e d  i n  g roups .  How many p e o p l e  w e r e  i n  your  group? 

A About f i f t y .  

Q And how many peop le  were b e i n g  t r a i n e d  a t  

t h i s  t i m e  i n  t h e  E v e r g l a d e s  i n  F l o r i d a ?  

A I t h o u g h t  -- o r  we t h o u g h t  t h e r e  were a b o u t  

a t  l e a s t  two thousand  p e o p l e ,  two thousand men. 

Q Did t h e r e  come a t i m e  when you r e c e i v e d  
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o r d e r s ?  

A I r e c e i v e d  o r d e r s  a l l  t h e  t ime .  

Q Wel l ,  d i d  t h e r e  come a t i m e  t h a t  you l e f t  t h e  

camp? 

A I came back t o  New J e r s e y .  

Q Why d i d  you l e a v e  t h e  camp? 

A Because a n  o r d e r  came th rough  t h a t  w e  were 

supposed t o  go back ,  because  you were t o  p u t  e v e r y t h i n g  

on ho ld  and w e  were t o  w a i t  f o r  a b e t t e r  s i t u a t i o n .  

THE COURT: W-Qen d i d  you r e t u r n  t o  N e w  J e r s e y ?  

THE WITNESS : Two months l a t e r .  

(Continued on t h e  n e x t  page . )  
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Q This was i n  1969, I b e l i e v e ?  

A A t  t h e  beginning  o f  1969. 
--- 

Q Before you l e f t  t h i s  camp i n  t h e  Everglades ,  

were you given an i d e n t i t y ?  

A Yes, sir.  

Q What were you supposed t o  do w i t h  t h i s  i d e n t i t y :  

A I was t o  keep it f o r  whatever t i m e  I would 

need it. 

Q What would you need i t  f o r ?  

A For t h e  t i m e  when w e  were t o  go on o u r  

miss ion.  

Q What i d e n t i t y  were you g iven ,  s i r ?  

A " A l e  jandro Nedina. " 

Q When you r e tu rned  t o  New J e r s e y ,  d i d  you r e t u r n  

a s  " A l e  jandro Medinatt o r  d i d  you r e t u r n  a s  "Eduardo 

Arocena"? 

A No, I went back as "Eduardo Arocena. " 

Q Where was A l e j  andro Medina? 

A He was l e f t  on hold.  

- - - 
Q 

- - - -  

You d i d  r e t u r n  t o  New J e r sey?  
- - - - 

- - - - - - - - - - - -  
- - - - - - - - - - - - - -  

- - - - - - - - - - - - - -  
- - - -  

THE COURT: H e  t o l d  us t h a t ,  yes .  

A Yes ,sir. 

THE COURT: A f t e r  two months a t  the camp. 

Q What d i d  you do when you r e tu rned  t o  

N e w  J e r s e y ?  

SOUTHERN DISTRICT REPORTERS. U.S. COURTHOUSE 

FOLEY SQUARE. NEW YORK. N.Y. - 791-1020 



rmjah 2 Arocena-direct  2150 

A I began t o  look f o r w o r k  because  I had l o s t  t h e  

job t h a t  I had p rev ious ly .  

Q Did you o b t a i n  employment? 

A I t  was a  l i t t l e  d i f f i c u l t ,  b u t  I d i d  g e t  one.  

Q What k ind  of  job d i d  you g e t ,  , s i r ?  

A A t  f i r s t  I g o t  a  job a t  a  foundry,  b u t  it 

p a i d  very  l i t t l e .  Then I g o t  a  job i n  a  candy f a c t o r y .  

Then I went t o  an automat ive  p l a n t  i n  Linden,  New J e r s e y ,  

General  

Q Did any th ing  impor t an t  happen t9 you du r ing  

1969,  a f t e r  you r e t u r n e d  t o  New J e r sey?  

A Yes. A s h o r t  t i m e  a f t e r w a r d s ,  I g o t  marr ied.  

Q This  w a s  to  Miriam Arocena? 

A Y e s ,  s i r .  

Q A f t e r  you g o t  mar r ied  i n  1969, when d i d  you 

become invo lved  w i t h  an t i -Cas t ro  a c t i v i t i e s  aga in?  

A I never  s topped  b e i n g  an a n t i - C a s t r o  f i g h t e r .  

Q Did you become involved  w i t h  a person  by the 

name of Vicen te  Mendez? 
. --a_. --. 

A Yes , sir.  

Q Who was Vicen te  Mendez? 

A A g r e a t  man, a man who gave h i s  l i f e  f o r  t h e  

fxeedom o f  o u r  coun t ry ,  a  man who began t h e  i n v a s i o n  :of  

Cuba w i t h  a group o f  men on a commando i n f i l t r a t i o n  a t t a c k  

i n  Cuba. Unfo r tuna t e ly ,  he  pe r i shed .  
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Q W a s  M r .  Mendez involved  w i t h  Omega 7 ,  s i r ?  

A No, sir.  H e  w a s  a  member of Alpha 66,  a n o t h e r  

Cuban group. 

Q X h e r e  i s  t h i s  Alpha 66 from? 

A I t  is  a r e s p e c t a b l e  Cuban o r g a n i z a t i o n .  

Q Why i s  t h a t  s o ?  

A -Because it is an o r g a n i z a t i o n  which has  always 

d i s t i n g u i s h e d  i t s e l f  by f i g h t i n g  a g a i n s t  F i d e l  Cas t ro .  

Q How d i d  M r .  Mendez' i n v a s i o n  come t o  an end? 

A A f t e r  he  e n t e r e d  Cuba, h e  and some of  h i s  

men were i n  a b r i e f  encoun te r ,  and h e  l o s t  h i s  l i f e  i n  

t h a t  encoun te r .  

Q Did you a t  t h i s  t i m e  r e t u r n  t o  M i a m i ,  s i r ?  

A Yes,sir, because I must s ay  t h a t  a t  t h a t  t i m e ,  

I had l e f t  my w i f e ,  s h e  w a s  a t  t h a t  t i m e  i n  h e r  e i g h t h  

month of  pregnancy w i t h  my o l d e r  son ,  who i s  s i t t i n g  

t h e r e .  

Q T h y  d i d  you l e a v e  h e r ?  

A Becausewhen o n e ' s  f a t h e r l a n d  c a l l s ,  one has  

t o  l e a v e  e v e r y t h i n g ,  I know t h a t  i s  h a r d  f o r  one f  s fami ly ,  
- - - -  

- - - - - - - - - - - -  
- - - - -  - - - - -  - - - - -  - - - - -  

b u t  it must  b e  t h a t  way. 

Q Who d i d  you see i n  Miami? 

A Can you r e p e a t  t h e  q u e s t i o n ?  

THE COURT: Who d i d  you see i n  Miami? 

A S p e c i f i c a l l y  , i n  what a s p e c t ?  
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Q V7heri Mendez had a t t a c k e d  Cuba you went t o  

Miami, and you had l e f t  your family  because  your f a t h e r l a n d  

c a l l e d .  Who d i d  you see i n  Miami? 

A A f t e r  t h e  disembarkat ion of  Mendez, o r  t h e  

i n v a s i o n  o f  Mendez, I went t o  Miami t o  o f f e r  myself a s  a  

v o l u n t e e r  i n  Alpha 6 6 ,  and t h e y  asked m e  i n  what way I 
I U I I - - Y U . C C . A I  .WI 

had l e f t  -- o r  i n  what  c o n d i t i o n  I had l e f t  my home. I 

t o l d  them about  hav ing  l e f t  my w i f e  i n  t h e  c o n d i t i o n  i n  

which s h e  was,  t h a t  t h e  money t h a t  I had was very  l i t t l e ,  

and I asked  them what con t ingenc i e s  t h e y  had f o r  s o l d i e r s  

who were_.going t o  be f i g h t i n g  a t  t h a t  t i m e .  

They t o l d  m e  t h a t  u n f o r t u n a t e l y  t hey  w e r e  n o t  
- > -  + 

i n  a s i t u a t i o n  t o  f a c e  s i t u a t i o n s  l i k e  t h a t  and they  

adv i sed  m e  t o  r e t u r n  home, which I d i d  very  much i n  s p i t e  

of  , ~ y s e l f .  

Q So you d i d  n o t  go t o  Cuba t o  f i g h t ?  

A I t  w a s  my d e s i r e  t o  go, b u t  I had no o t h e r  

cho ice  b u t  t o  go back. 

Q Where d i d  you go back t o ?  

A I went back t o  my w i f e ' s  side and t o  my job 

and a t  t h a t  t i m e  I had begun working a t  t h e  p o r t .  

Q What p o r t ,  what c i t y ?  

A The P o r t  o f  Newark, i n  New J e r s e y .  

Q Where d i d  you work a t  t h e  p o r t ?  

A A t  t h e  p o r t  w i th  a s t evedore  company f o r  11 and 
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h a l f  yeaKs, 

Q That would be u n t i l  1980, o r  t he reabou t s?  

A Up u n t i l  19 80, y e s ,  

Q A t  the t i m e  t h a t  you r e t u r n e d  t o  New J e r s e y  

from M i a m i ,  n o t  having gone t o  Cuba, d i d  you g e t  involved 

w i t h  any p o l i t i c a l  groups? 

A No, s i r .  

Q I n  1969 o r  ' 70, d i d  you m e e t  a man named 

Fabian? 

A Y e s ,  s i r ,  

Q Who was this man? 

A Fabian a t  t h a t  t i m e  was t h e  head of t h e  

i n s u r r e c t i o n a l  movement of Mar t i ,  a very g r e a t  p a t r i o t i c  

movenent from Cuba, 

Q What was t h e  purpose of  t h a t  group,  s i r ?  

A The same purpose a s  a l l  of t hose  groups had 

i n  e x i l e ,  and t h a t  i s  t o  s t r u g g l e  f o r  t h e  freedom of  o u r  

count ry .  

Q Did you become involved i n  t h a t  group? 

A I decided n o t  t o  p a r t i c i p a t e  axy longe r  

d i r e c t l y  w i t h  any group, Y e s ,  I he lped  them. I helped 

them t o  c o l l e c t  money f o r  d i n n e r s ,  when they had t h e i r  

r a l l i e s  , I would h e l p  them, b u t  I never  was a m e m b e r  of 
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t h e i r  group. 

Q Do you know i f  any of  t h e s e  groups such a s  

M I M  advoca t e  v i o l e n c e  a g a i n s t  t h e  Cuban Government? 

A A l l  o f  t h e  r e v o l u t i o n a r y  groups know that t h e  

o n l y  way o f  over throwing t h e  Communist Government i n  Cuba 

i s  w i t h  weapons i n  o n e ' s  hand. The Cuban regime w i l l  

n eve r  b e  overthrown w i t h  words,  b u t  r a t h e r  by a c t i o n .  

The Cuban t e r r i t o r y  -- 
Q Is t h a t  a c t i o n  i n  Cuban t e r r i t o r y ?  

A Y e s ,  on Cuban t e r r i t o r y .  

Q Where i s  M r .  Fabian t oday ,  sir? 

A I have n o t  s e e n  him- f o r  rpore, t h a n  f i v e  y e a r s .  

Q Do you know i f  h e  is  a f u g i t i v e  a t  a l l ?  

A I d o n ' t  t h i n k  s o .  

Q M r .  Arocena,are  groups such as t h i s  M I M  

group b f f e c t i v e  i n  f i g h t i n g  Communism? 

A Y e s .  

Q How? 

A Because TdeoZogical ly t h e  M I M  i s  i d e n t i f i e d  
- - - - - - - - - - - -  - - - -  - - - -  - - - -  - - - -  

w i t h  t h e  group o f  Mart-, which i s  t h e  o t h e r  s i d e  w i t h  which 

w e  can a t t a c k  Communism i n  Cuba, and t h e  i n s u r r e c t i o n a l  

u n i t  of  Marti, which i s  M I M ,  h a s  t h e  capat le  s t r u c t u r e  

o f  c a r r y i n g  a w a r  t o  Cuba i n  t h e  f u t u r e .  

Q S i r ,  are you obsessed  w i t h  Communism o r  are 

you obsessed  w i t h  Cuba? 
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A I a m  obsessed  .with Communism, which h a s  my 

coun t ry  h e l d  p r i s o n e r .  

Q What': a r e  .you doing a g a i n s t  Communism, s i r ?  

A I s t r u g g l e  a g a i n s t  it. 

Q How do you s t r u g g l e  a g a i n s t  i t ?  

A I n  t h e  b e s t  way p o s s i b l e .  

Q What i s  t h e  b e s t  way p o s s i b l e ,  s i r ?  

A To s t r u g g l e  a g a i n s t  it i d e o l o g i c a l l y  and t o  

s t r u g g l e  a g a i n s t  it w i t h  weapons i n  my hand. 

Q But you are n o t  f i g h t i n g  Communism i n  Cuba, 

are you? 

A No. I have n o t  had o p p o r t u n i t i e s  h e r e .  

THE COURT: W e  w i l l  change i n t e r p r e t e r s  a t  

t h i s  t i m e ,  and g i v e  M r .  Palmer some r e l i e f  and p u t  o u r  

o t h e r  i n t e r p r e t e r ,  who h a s  been p r e v i o u s l y  sworn, t o  work. 

M r .  P a l m e r  undoubtedly w i l l  be  back and w e  w i l l  be  

r o t a t i n g  o u r  i n t e r p r e t e r s .  

Please s t a t e  your  name. 

MR. ORRANTIA: Dagoberto O r r a n t i a .  

THE COURT: You may proceed.  
- - - - - -  - - - -  - - - - - -  

MR. FERNANDEZ: Thank you,  your  Honor. 

BY MR. FERNANDEZ : 

Q A f t e r  you came back from M i a m i  and a f t e r  you 

had m e t  w i t h  t h e  group M I M ,  d i d  you s t a r t  doing any a n t i -  

Communist a c t i v i t i e s  o r  work wi th  a man named Dion i s io?  
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A I d i d  m e e t  w i t h  D ion i s io  Suarez ,  yes .  . ___l*"+"--e-n_w - .1.-1. ,., *.. 

Q What d i d  you do and how d i d  you m e e t  him? 

A A t  t h a t  t i m e ,  Dionis io-  w a s  working ' f o r  -:a c a r  

company as a d e a l e r ,  and he  r e p r e s e n t e d  Orlando Bosch, 
- - . - m - u . ~ w r i * .  ,. . su. , , ,~  

-0-s-c-h, a g r e a t  . p a t r i o t , p  g r e a t  Cuban and a man who I 

admire v e r y  much. 

Q Why do  you admire t h i s  M r .  Bosch? 

A Because he  is a p r o f e s s i o n a l  man, he has  

h i s  p r o f e s s i o n  and i n s t e a d  of d e d i c a t i n g  h imse l f  t o  make 

money, h e  dec ided  t o  s t r u g g l e  f o r  t h e  f a t h e r l a n d .  

Q I want t o  go back a second t o  Dionis io .  H i s  

l a s t  name is Suarez?  

A I f  it is  t h e  same D i o n i s i o . 1  am t h i n k i n g  o f ,  

yes .  

Q Do you know h i s  l a s t  name? 

A I t  is Suarez.  

Q Do you know where M r .  Suarez i s  now? 

A I t h i n k  h e  is an escapee.  

Q A f u g i t i v e ?  

A. H e  i s  a f u g i t i v e .  

Q Why is he a f u g i t i v e ,  s i r ,  i f  you know? 

A I have headd t h a t  h e  w a s  invo lved  i n  t h e  . 

L e T e l l i e r  case. 

Q D i d  M r .  Suarez cormnit a  c r i m e  a g a i n s t  t h e  U.S.?  

A Not t h a t  I know o f .  
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Q 

A 

Venezuela. 

Q 

Venezuela? 

A 

Arocena-direct  
2157 

I want t o  g e t  back t o  M r .  5 osch.  

Where is M r .  Bosch now, i f  you know? 

M r .  Bosch i s  now i n  p r i s o n  i n  a j a i l : _ i n  

If you know, why i s  he  i n  p r i s o n  i n  a j a i l  i n  

H e  w a s  acaused of blowing up a p lane .  That  

w a s  never  proven. H e  came oug innnocent  b u t  because  of  

p r e s s u r e s  from t h e  Cuban Government and p r e s s u r e  from t h e  

U. S. Government and due t o  t h e  cowardic,e o f  t h e  Venezuelan 

Government, o u r  g r e a t  compa t r io t ,  Orlando Bosch, is  s t i l l  

i n  p r i s o n ,  even though he  i s  innocen t ,  because  h e  may b e  

g u i l t y  f o r  everybody else, b u t  f o r  us h e  is  s t i l l  a 

p a t r i o t  and 

companions. 

Q 

A 

t h e  honor.  

Q 

A -  - 

Q 

A 

Venezuela.  

Q 

i nnocen t ,  t h e  same as t h e  rest o f  h i s  

Did you know Orlando Bosch, s i r ?  

I w a s  f o r t u n a t e  enough t o  m e e t  him and I a l s o  ha 
I 

When and where d i d  you . m e e t  him, s i r ?  

One- time -when - - I - i n  Venezuela. 
- - - - - . -  - - - 

Where was he?  

I n  p r i s o n ,  i n  t h e  j a i l  where h e  w a s  i n  

M r .  Arocena, when was t h e  f i r s t  t i m e  t h a t  you 

h e a r d  of Omega 7? 
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A I n  the y e a r  ' 75, 1975. 

Q Where and what were t h e  sur rounding  circumstance:  

of your  l i s t e n i n g  o r  h e a r i n g  of  Omega 7? 

A I hea rd  -- I l i s t e n e d  i n  t h e  r a d i o  and I a l s o  

s a w  on t e l e v i s i o n  t h a t  t hey  had a t t a c k e d ,  I t h i n k ,  a  

r a d i o  s t a t i o n .  

Q Did you s a y  a  r a d i o  s t a t i o n ?  

THE COURT? That  is what he s a i d ,  a  r a d i o  

s t a t i o n .  

A A r a d i o  and TV s t a t i o n .  

Q You h e a r d  it a t  t h e  r a d i o  and TV s t a t i o n ,  

b u t  what d id  you s a y  t h e y  a t t acked?  

A They a t t a c k e d  t h e  Venezuelan Embassy, 

p r o t e s t i n g  t h e  j a i l i n g  of  Orlando Bosch. 

Q So M r .  - Bosch has  been a  p r i s o n e r  s i n c e  

19 75? 

A More or less, yes .  

Q I f  you know, M r .  Arocena, who formed Omega 7? 

A I d o n ' t  t h i n k  anyone knows t h a t ,  a s  of  y e t .  

Q I f  you know, how many members does Omega 7 have? 

A I d o n ' t  t h i n k  anyone knows t h a t  a t  t h i s  t i m e .  

Q M r .  Arocena, Agent Wack, s i t t i n g  i n  t h i s  

courtroom, t e s t i f i e d  t h a t  you t o l d  him t h a t  you founded 

Omega 7  on September 11, 1 9 7 4 ,  sir.  Is t h a t  t r u e ?  
. --I---- - -- <-.,,----. -.- M --- . .- - 

A No, it i s n ' t  t r u e .  
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Q M r .  Wack a l s o  t e s t i f i e d ,  s i r ,  t h a t  you g o t  t h e  

l e t t e r  t'!Oraega" .-5rom . t h e  Greek a l p h a b e t ,  meaning t h e  end ,  

o r  t h e  f i n a l  means. Did you e v e r  t e l l  Agent Wack t h a t ?  

A No. 

Q Did you e v e r  t a l k  t o  Agent Wack? 

A When I went b e f o r e  t h e  grand j u r y  and then  i n  

subsequent  i n t e r v i e w s  a f t e r  t h a t .  

[Continued on n e x t  page) 
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Q Do you know, s i r ,  who t h e  l e a d e r  of Omega 7  i s ?  

A According t o  t h e  in format ion  i n  t h e  newspapers 

and i n  t h e  news media, it i s  probably Omar. 

Q A r e  you Omar? 

THE COURT: H e  a l r e a d y  t o l d  u s  he was no t  Omar. 

You s t a r t e d  w i t h  t h a t .  H e  has  a l r e a d y  s a i d  he was no t  

Omar and he  d o e s n ' t  know who Omar is.  

Is  t h a t  c o r r e c t ,  M r .  Arocena? 

THE WITNESS: I do no t  have t h e  p r i v i l e g e  o r  

t h e  honor of be ing  Omar, and n e i t h e r  do I know who i s  Omar. 

Q Do you know i f  Omega 7  e x i s t s  today,  s i r ?  

A P o s s i b l y  i t  e x i s t s .  

Q S i r ,  a f t e r  you came t o  New J e r s e y  t h e  end of 

1969, t h e  beginning of 1970, you i n d i c a t e d  you were employed 

a s  a  s t evedore ;  i s  t h a t  c o r r e c t ?  

A Y e s ,  s i r .  

Q How many dependents d i d  you have a t  t h a t  t ime? 

A You mean, i n  '69 ,  '70? 

Q Y e s ,  t he reabou t s .  

A My w i f e  and my son. 

Q Did your w i fe  s t a r t  a  b u s i n e s s  a t  t h a t  t h e ,  

around t h a t  t ime? 

A No, sir .  I t  was l a t e r .  

Q Did your w i fe  s t a r t  a  b u s i n e s s  a t  a  l a t e r  t ime? 

A Y e s ,  s i r .  
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Q What k i n d  of b u s i n e s s  i d  your  w i f e  s t a r t ?  

A A b u s i n e s s  making p i n a t a s .  
- - -  . , -.... 

Q What i s  a  p i n a t a ?  

A I t  i s  a  f i g u r e  made o u t  of ca rdboard  f i l l e d  

w i t h  c a n d i e s  and used a t  p a r t i e s .  The c h i l d r e n  b r eak  

it a t  p a r t i e s .  And o t h e r  t h i n g s  L ike  t h a t .  They f i l l  

i t  up w i t h  t o y s  and cand i e s .  

Q And d i d  you h e l p  your w i f e  w i t h  h e r  p i n a t a  

b u s i n e s s .  

A I was t h e  one who made t h e  d e l i v e r i e s .  

Q How d i d  you make t h e  d e l i v e r i e s ,  s i r ?  

I n  my c a r .  

Q Did you u s e  any o t h e r  c a r s  b e s i d e s  your  c a r ?  

A No. I used mine,  b u t  when i t  broke down I d i d  

r e n t  o t h e r  c a r s  s o  t h a t  I cou ld  make t h e  d e l i v e r i e s  and I 

c o l d  buy t h e  s u p p l i e s  t h a t  w e  needed t o  make t h e  p i n a t a s .  

Q When you r e n t e d  c a r s  d i d  you e v e r  u s e  any o t h e r  

name o t h e r  t h a n  Eduardo Arocena? 

A No. I a lways  used t h e  name Eduardo Arocena, 

because  I a lways  p a i d  by c r e d i t  c a r d .  

Q Did you r e n t  c a r s  many t imes?  

A Q u i t e  r e g u l a r l y ,  yes .  

Q Your c a r  must have broken down a  l o t ,  t h en?  

A Unfo r tuna t e ly  , yes .  

Q Why d i d n ' t  you g e t  a  new c a r ?  
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A T h a t ' s  what I shou ld  have done. 

Q A t  t h i s  t i m e  t h a t  you were i n  N e w  J e r s e y ,  d i d  

you have a  l o t  of f r i e n d s ,  s i r ?  

A You can f i gu re . - . t ha t  j u s t  i n  t h e  p o r t  t h e r e  

were around seven hundred o r  e i g h t  hundred Cubans. I used 

t o  g e t  a l o n g  ve ry  w e l l  w i t h  p r a c t i c a l l y  everybody a t  t h e  

p o r t ,  p r a c t i c a l l y  a l l  t h e  r a c e s ,  a l l  t h e  members of  t h e  

work f o r c e  around t h e  p o r t .  W e  were a l l  b r o t h e r s .  And, 

i n  a d d i t i o n  t o  t h a t ,  I had many o t h e r  f r i e n d s  i n t  he a r e a  

of N e w  J e r s e y .  

F o r t u n a t e l y ,  I am a  person who ha s  many 

f r i e n d s .  

Q Were any of your  f r i e n d s  invo lved  i n  any 

i l l e g a l  a c t i v i t i e s ?  

A I do n o t  make i t  my b u s i n e s s  t o  go i n q u i r i n g  

i n t o  p e o p l e ' s  p r i v a t e  l i v e s ,  b u t  what 1 cou ld  t e l l ,  t h e y  

a l l  l e d  normal l i v e s .  

Q Did you know, a s  one of you r  f r i e n d s  i n  N e w  

J e r s e y ,  a  M r .  E rne s to  ---I. Rodriquez? ,Lu-r*u ., ",, - 
- - - - -?r - - - Y e s i  - . - He-is-a qerson -that_ I how \ r q  

h i g h  esteem. I l o v e  him a s  i f  h e  were my f a t h e r ,  and I 

have known him f o r  abou t  twe lve  o r  f i f t e e n  y e a r s .  

Q A r e  you h i s  f r i e n d  today?  

A Y e s  , sir. 

Q Do you know i f  he was invo lved  w i t h  Omega 7 ,  s i r  
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No. 

Do you r e c a l l  hav ing  appeared  b e f o r e  t h e  

on September 2 ,  1982? 

Y e s ,  s i r .  

Was M r .  Rodriguez w i t h  you a t  t h a t  t i m e ,  s i r ?  

Y e s ,  sir. 

Do you know why h e  was t h e r e ?  

Because h e  had been c a l l e d  b e f o r e  t h e  grand 

Do you know Pedro  Remon, s i r ?  

Yes, sir .  

Who is  h e ,  s i r ?  

A pe rson  t h a t  I m e t .  H e  worked f o r  a  t r u c k  

Is he  a f r i e n d  of you r s  -- I am s o r r y .  

A good person  and a good revo lu t ionary ,  

Why is  h e  a good person  and why is  he  a good 

r e v o l u t i o n a r y ?  

A Because he  h a s  demonst ra ted  it up u n t i l  today .  

Q Is he  your  f r i e n d ,  s i r ?  

A Y e s ,  s ir .  

Q Was he  i nvo lved  i n  t h e  Omega 7 ,  s i r ?  

A No, sir.  

Q S i r ,  i n  o r  abou t  September of 1982 and t h e r e -  

a f t e r  d i d  you t e l l  Agent Wack t h a t  M r .  Pedro Remon was 
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i n v o l v e d  i n  Omega 7? 

A No, s ir .  

Q You n e v e r  made t h a t  s t a t e m e n t  t o  M r .  Wack? 

A No, sir. 

A Did you e v e r  make t h a t  s t a t e m e n t  t o  anyone? 

A No, s ir .  

Q Do you know a p e r s o n  by t h e  name of  Andres 

G a r c i a ?  

A Yes, s i r .  H e  worked w i t h  m e  a t  t h e  p o r t .  

Q How l o n g  d i d  h e  work w i t h  you a t  t h e  p o r t ?  

A H e  worked f o r  a  d i f f e r e n t  company £ rod  mine. 

I n  f a c t ,  h e  had been t h e r e  l o n g e r  t h a n  I had,  b u t  I m e t  

him a b o u t  s i x  o r  seven  y e a r s  b e f o r e  t h a t .  

Q How d i d  you g e t  t o  know him? 

A W e l l ,  u s u a l l y  w e  worked f o r  d i f f e r e n t  companies,  

and when w e  go  from one company t o  t h e  o t h e r  w e  have  t o  

work w i t h  d i f f e r e n t  peop le .  

Suppose t h a t  w e  have t o  f i l l  a  t r u c k  w i t h  

merchand i se ,  and he  was my p a r t n e r ,  o r  i f  we had t o  work 

l o a d i n g  a  s h i p  h e  wouad b e  t h e  d r i v e r  and he  would move 

t h e  merchand i se  i n t o  t h e  s h i p .  

So I m e t  him i n  t h o s e  c i r c u m s t a n c e s .  As ide  

from t h a t  w e  used  t o  e a t  l u n c h  t o g e t h e r  a t  t h e  p o r t .  

T h a t  i s  what a l l t h e  workers  around t h e  p o r t  d i d :  

W e  used  t o  eat  l u n c h  t o g e t h e r  when w e  had o u r  s h o r t  t i m e .  
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S i r ,  was M r .  G a r i c a  i n v o l v e d  i n  Omega 7 ?  

No. 

Do you know i f  M r .  Garcia was c a l l e d  b e f o r e  

j u r y  on September 2 ,  1982? 

Y e s ,  sir. 

D o  you know Ramon Sanchez? 

Y e s ;  I d i d  know him. 

I s  h e  your  f r i e n d ?  

I knew him. H e  was n o t  my f r i e n d ,  b u t  I d i d  

Was h e  a m e m b e r  of Omega 7? 

NO,  s i r .  

D i d  you know Eduardo Losada-Fernandez? 

Y e s ,  s i r .  

How d i d  you g e t  t o  know him? 

H e  had a g r o c e r y  s t o r e  a c r o s s  t h e  street from 

t h e  r e s t a u r a n t  where I used t o  e a t  b r e a k f a s t ,  and some- 

t i m e s  I a t e  l u n c h  when I came back from work. H e  a lways  

went  t h e r e  t o  d r i n k  c o f f e e .  

Q Was t h i s  i n  New J e r s e y ?  

A I n  Newark, New J e r s e y .  

Q And what k i n d  of a neighborhood was y o u r  a p a r t -  

ment i n  t h a t  you had b r e a k f a s t  i n ?  

A I t  was a normal neighborhood. Neighbors  l i v e d  

t h e r e .  
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Q Was i t  Hiapan ic  o r  any o t h e r  n a t i o n a l i t y ?  

A Cubans, S p a n i a r d s ,  Por tuguese .  I t  was p r e t t y  

e v e n l y  d i v i d e d .  

Q Did you e v e r  f i r e  any guns  a t  M r .  Losada? 

A No, sir .  

Q Do you know i f  M r .  Lassada  e v e r  p r a c t i c e d  w i t h  

a f i r e a r m  a t  t h a t  s t o r e ?  

A I d o n ' t  have any knowledge of t h a t .  

Q Did you know a M r .  Eduardo Ochoa w h i l e  you were 

l i v i n g  i n  N e w  J e r s e y ?  

A Y e s ,  s i r .  

Q How d i d  you g e t  t o  know him, j i r ?  

A H e  was my f r i e n d ,  and a s i d e  from t h a t  he  was 

t h e  p e r s o n  who was i n  c h a r g e  of rriy i n s u r a n c e ,  i n s u r a n c e  

f o r  my a p a r t m e n t  and f o r  my c a r ,  a good pe r son .  

Q Was h e  a member of Omega 7?  

A No, sir. 

Q While you were l i v i n g  i n  N e w  J e r s e y  d i d  you 

meet a man named Manny Fernandez? 

A NO , s i r .  

Q When you were i n  New J e r s e y  d i d  you e v e r  m e e t  

a man by t h e  name of J o s e  G r a c i a ?  

A I d i d  meet a pe r son  named J o s e  G r a c i a ,  y e s .  

Q How d i d  you g e t  t o  know him, s i r ?  

A I saw him on d i f f e r e n t  o c c a s i o n s  a t  a n  i n s u r a n c e  

SOUTHERN DISTRICT REPORTERS. U.S. COURT HOUSE 
FOLEY SQUARE. NEW YORK. N.Y. - 791-1020 



mP s Arocena - d i r e c t  

company. 

Q Was he  a  member of  Omega 7 ,  s i r ?  

A No, sir .  

Q During t h o s e  y e a r s  t h a t  you were working a t  

t h e  docks  a t  t h e  P o r t  of  Newark, New J e r s e y ,  a f t e r  you made 

c o n t a c t  w i t h  i h i s  M I M  group t h a t  M r .  Fab ian  had ,  d i d  you 

e v e r  make c o n t a c t  w i t h  any o t h e r  groups?  

A I a t t e n d e d  a l l  t h e  r e v o l u t i o n a r y  a c t s .  I n  one 

way o r  a n o t h e r  I d i d  g e t  t o  have q u i t e  a  b i t  of knowledge 

a b o u t  t h e  d i f f e r e n t  groups .  

I am speak ing  abou t  t h e i r  e x i s t e n c e .  

Q What k ind  of  a c t s  d i d  you a t t e n d ?  

A P a t r i o t i c  a c t s ,  p r o t e s t s  a g a i n s t  t h e  Cuban 

regime,  and t h e  a c t s  i n  homage t o  our  p a t r i o t s .  

Q Did you p a r t i c i p a t e  i n  any ac ts  of  v i o l e n c e  

i n  t h i s  c o u n t r y ,  s i r ?  

A No , sir. 

Q Were you aware of  any groups  b e i n g  i nvo lved  

i n  a c t s  of  v i o l e n c e  i n  t h i s  c o u n t r y ,  s i r ?  

A No, s i r .  

Q You i n d i c a t e d  t h a t  you had a t t e n d e d  f u n c t i o n s ,  

I b e l i e v e ,  of groups .  What g roups  had f u n c t i o n s  i n  t h i s  

coun t ry  ? 

A Could you s p e c i f y  t h e  q u e s t i o n  f o r  me? 

I d o n ' t  q u i t e  unders tand  it. 
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Q I b e l i e v e  you t e s t i f i e d  a b o u t  homalges t o  f a l l e n  

p a r t i e s  and a c t i v i t i e s  t h a t  were sponsored by d i f f e r e n t  

groups .  What w e r e  t h e  names of t h e  groups  t h a t  were 

sponso r ing  t h e  d i f f e r e n t  a c t i v i t i e s ?  

A These were sponsored by M I M ;  t h e y  were sponsored 

by EBNC, t h e  N a t i o n a l  Cuban movement; t h e  P a t r i o t i c  J u n t a ;  

t h e  Masons, Abdal lah ,  A l f a  66,  Cuban Workers -- many, many 

o t h e r  o r g a n i z a t i o n s  t h a t  I cannot  r e c a l l  t h e i r  names j u s t  

now. 

Q During t h e  t i m e  t h a t  you were i n  New J e r s e y  

d i d  you do b u s i n e s s  w i t h  an i n s u r a n c e  a g e n t  named Manny 

Fernandez?  

A N O ,  sir. 

Q Did you know wh i l e  you were i n  New J e r s e y  a 

M r .  Maximi l l i ano  Lora? 

A Y e s ,  s ir .  

Q And d i d  you know a  M r .  Tony I b a r r i a ?  

A M r .  Tony I b a r r i a ,  ye s .  I d i d  know him. 

Q Who w a s  t h i s  man? 

- - - -  - A  - - - When-E e m s k ~  t h i s c o u n t r y ,  Tony-Ibarria  as 
.I.m -r ,.... ~""",....,*l 

a  v e r y  p r e s t i g i o u s  person.  H e  had a  f u r n i t u r e  s t o r e ,  and 

h e  ex tended  c r e d i t  t o  peop le  who had j u s t  a r r i v e d  from 

Cuba. H e  he lped  them t o g e t  o r i e n t e d  t o  t h e i r  new l i f e .  

A l l ,  e v e r y t h i n g  t h a t  I knew a b o u t  him was 

a lways  abou t  h i s  h i g h  r e p u t a t i o n  w i t h i n  t h e  community. 
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Q Was M r .  I b a r r i a  a  m e m b e r  of Omega 7 ,  s i r ?  

A No, sir. 

Q During February of 1975 were you l i v i n g  in 

New J e r s e y ,  s i r ?  

A Y e s ,  s i r .  

Q Did you know t h a t  on o r  about  t h a t  d a t e  t h e  

Venezuelan Consu la te ,  which i s  l o c a t e d  a t  7 E a s t  5 1 s t  

S t r e e t ,  was bombed? 

A I t h i n k  I l e a r n e d  about  t h a t  b e f o r e  from what 

had come ou t  i n  newspapers and on t e l e v i s i o n .  

Q Do you know who bombed t h a t  Consu la te ,  s i r ?  

A According t o  what I b e l i e v e  t h e  news s t a t e d  

a t  t h a t  t i m e ,  Omega 7  took r e s p o n s i b i l i t y  f o r  t h a t  a c t i o n .  

Q Did any of your f r i e n d s  a t  t h e  docks a t  t h a t  

t i m e  t e l l  you t h a t  t hey  were members of Omega 7 ,  s i r ?  

A I d o n ' t  t h i n k  t h a t  anyone who i s  a  member 

of Omega 7  i s  eve r  going t o  s ay  it. That  i s  why when 

he a s k s  i f  so-and-so i s  a  member of Omega 7 and I say no, 

I mean t o  add t h a t  I have no knowledge of t h a t .  

- - - - Q - - - Bo-you have any knowledge a s  t o  why - that  - - - 

Venezuelan Consu la te  was bombed, s i r ?  

A I suppose t h a t  i t  was because  of t h e  condi-  

t i o n s  i n  which Boch was k e p t  i n  p r i s o n  i n  Venezuala and 

because  t hey  had r e l a t i o n s  w i th  Cas t ro .  

THE COURT: No. The q u e s t i o n  i s ,  do you know 
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why t h e  Venezuelan Consula te  was bombed, no t  what you 

suppose. 

Do you know why t h e  Venezulan Consulate  was 

bombed? 

THE WITNESS: I do not  know it. 

Q S i r ,  on September 26 of 1982 d id  you t e l l  

FBI Agent Lyons t h a t  you had b u i l t  t h e  bomb t h a t  exploded 

t h e r e  a t  t h e  Venezuelan Consulate?  

A No. 

Q 1 - n ------ June 1 9 7 - -  6 do - you KKX .if-iF_e_edr 2- -Rem.!!~ caLled 

CBS News? -- 
A I have no knowledge of t h a t .  

Q Do you have any knowledge of  a bomb t h a t  went 

o f f  on o r  about  t h a t  d a t e  a t  t h e  Cuban Delegat ion on 

67 th  S t r e e t  i n  Manhattan, s i r ?  

A No. From what came o u t  i n  newspapers and 

on TV, yes .  

Q You have no p e r j o n a l  knowledge about  t h a t  what- 

soever?  

A N O ,  s i r .  

Q L a t e r  t h a t  y e a r ,  on September 1 6 ,  1976, d i d  

you have any d e a l i n g s  w i t h  t h e  Sov ie t  v e s s e l  Ivan Shepetkovc 

A No, sir .  

Q Was t h i s  v e s s e l  moored a t  t h e  docks where you 

were working, s i r ?  
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A Tha t  s h i p  was moored i n  E l i z a b e t h ,  and I 

worked i n  Newark. What d i v i d e s  t h o s e  two p o r t s  is  a  . 
series of c a n a l s .  But,  no, I d i d  n o t  have any knowledge 

of t h a t ?  

A When you were l i v i n g  i n  New J e r s e y  d i d  you 

come a c r o s s  a  person named E u l a l i o  Negrin? 

A Y e s ,  s i r .  

MR. FERNANDEZ: I am e n t e r i n g  i n t o  a  new a r e a ,  - 
your Honor. 

THE COURT: Very w e l l .  W e  w i l l  t a k e  a  s h o r t  

r e c e s s ,  l a d i e s  and gentlemen. 

P l e a s e  do no t  d i s c u s s  t h e  c a s e  among yourse lves .  

The jury  i s  excused. 

The w i t n e s s  may s t e p  down. 

(The jury l e f t  t h e  courtroom.) 

(Recess.  ) 

(Continued on t h e  nex t  page.)  
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( Jury  p r e s e n t )  

THE COURT: M r .  Arocena. 

You may proceed ,  M r .  Fernandez . 
MR. FERNANDEZ: Thank you,  your  Honor. 

BY'MR. FERNANDEZ : 

Q M r .  Arocena, you t e s t i f i e d  you were working 

a s  a s t e v e d o r e  i n  Newark a f t e r  '70 through 1980,  i s  t h a t  

c o r r e c t ?  

A Yes, s ir .  

Q Were you involved  i n  any union a c t i v i t i e s ,  

s i r ?  

A I d i d  h e l p  t h e  people  from t h e  union,  ye s .  

Q Did you be long  t o  any unions  as a 

s t e v e  :&re? 

A Yes, t o  my l o c a l ,  1235. 

Q A r e  you s t i l l  a member today? 

A Yes, sir .  

Q Do you pay dues t o  t h e  union? 

A S ince  I have been i n  p r i s o n  I have n o t ,  b u t  

I s t i l l  con t inue  w i t h  my membership. 

Q A t  t h e  t i m e  t h a t  you were working a s  a 

s t e v e f o r e ,  were you supe rv i sed?  

A Yes, I w a s  supe rv i sed .  

Q Among your  ass ignments ,  were you asked t o  

l o a d  and unload f o r e i g n  v e s s e l s ?  
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A Y e s ,  sir.  

Q Approximately how many v e s s e l s  would youwork 

on d u r i n g ,  l e t ' s  s a y ,  a day? 

MR. TABAK: I o b j e c t  on grounds of  re levance .  

MR. FERNANDEZ: I a m  going t o  t i e  t h i s  up t o  t h e  

v e s s e l  moored r i g h t  a c r o s s  from where he  was working. 

THE COURT: Then I t h i n k  you ought  t o  g e t  t o  

a s p e c i f i c  d a t e .  

MR. FERNANDEZ: Y e s ,  s i r .  

Q On o r  about September 16 ,  1976, do you 

remember what your assignment was t h a t  day? 

A I d o n ' t  r e c a l l  a t  t h i s  t i m e .  

Q D:id you have access  t o  t h e  i n t e r i o r  o f  t h e  

v e s s e l s  t h a t  you unloaded? 

A Y e s .  

Q So you could go i n  and go out?  

A Yes. A l l  t h e  b o a t s  t h a t  I loaded and 

unloaded, I could go i n  and o u t  f r e e l y .  

Q So you had oppor tun i ty  t o  e n t e r  i n t o  a v e s s e l  

and h i d e  items, i f  you had wanted t o ?  

I 

Q Did it e v e r  come t o  your a t t e n t i o n  t h a t  a 

Russian v e s s e l  was des t royed  because of a bomb t h a t  was 

hidden i n s i d e  i t ?  

A Well ,  I was working one morning when I heard 
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t h e  commotion and a l l  my coworkers s a y i n g  t h a t  a bomb 

had been p l aced  on a s h i p ,  b u t  t hey  s a i d  t h a t  t h e  bomb 

had been p l a c e d  i n  t h e  w a t e r .  

Q , S o  t o  your  knowledge no one e v e r  p l a n t e d  

a bomb i n s i d e  a Russian v e s s e l ,  d i d  t hey?  

A No, because  acco rd ing  t o  what peop le  s a i d ,  

t h e y  had s e e n  one o r  two persons  swimming i n  the w a t e r  

and on  t h e  b a s i s  o f  t h a t ,  t hey  s a i d  t h a t  t hey  had p l aced  

a submarine ,  underwate r  bomb. No one e v e r  t a l k e d  about  

a bomb i n s i d e  t h e  s h i p .  

Q As a s t e v e d o r e ,  y o u w u l d  have had a c c e s s  t o  

t h e  i n s i d e  of  t h e  v e s s e l s ,  r i g h t ?  

MR. TABAK: I o b j e c t .  The tes t imony was t h a t  

it was a t  a d i f f e r e n t  p o r t  from h i s .  I t  i s  n o t  r e l e v a n t .  

THE COURT: Sus t a ined .  

Q Did you e v e r  s w i m  underwater  t o  p u t  a magnet 

bomb a t  t h e  S o v i e t  s h i p  Ivan  Shepetkov? 

A No, sir.  

Q I b e l i e v e  b e f o r e  w e  had t h e  b reak  I asked 

you, i f  you knew E u l a l i o  Negrin. Did you know him? 

A And I answered y e s .  

Q Where d i d  you know him from? 

A Through t h e  newspapers o f  t h a t  t i ' m e .  

Q What t i m e  a r e  you r e f e r r i n g  t o ,  s i r ?  

A A t  t h e  t i m e  I t h i n k  it was 1976, ' 77, ' 78 
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when h e  was working -- he was t r a v e l i n g  t o  Cuba and he  was 

working f o r  t h e  Cas t r o  Government. 

Q P r i o r  t o  t h a t  t i m e ,  d i d  you a t  any t i m e  own a 

motorcycle?  . ':' 

A I d o n ' t  even know how t o  d r i v e  a motor- 

cycle. .. 

Q Have you e v e r  used a motorcycle - o r  an automob 

i n  any i l l e g a l  a c t i v i t i e s ,  s i r ?  

A No, sir. 

Q You t e s t i f i e d  t h a t  you knew M r .  Negrin. What 

d i d  M r .  Negrin do f o r  a l i v i n g ,  i f  you know? 

A It--w.as s a i d  t h a t  he  made t r i p s  t o  Cuba and 

t h a t  he  n e g o t i a t e d  t o  b r i n g  people  from Cuba. I t  was 

a l s o  s a i d  t h a t  he  d i d  i n t e l l i g e n c e  work and t h a t  he  

surveyed an*i-Cast ro  groups and passed on t h e  i n fo rma t ion  

t o  Cuba. 

I t  was a l s o  s a i d  t h a t  h e  had t ies  t o  drug  

a c t i v i t y  w i t h  Cuba. 

Q Did you know of  h i s  r e p u t a t i o n  i n  t h e  community 

h e r e  i n  New J e r s e y ,  s i r ?  

A H e  had a q u i t e  c o n t r o v e r s i a l  r e p u t a t i o n .  

Q Whyl !did  h e  have a c o n t r o v e r s i a l  r e p u t a t i o n ,  s i r ?  

A H e  was n o t  w e l l  r egarded  by t h e  Cuban community 

because  of t h e  r e l a t i o n s  t h a t  he had w i t h  t h e  C a s t r o  

Government, because  f o r  a l l  t h e  Cubans, he  was a Cas t ro  
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agen t .  

Q Did you know whether  M r .  Negrin had b u s i n e s s  

enemies o r  n o t ?  

A I suppose t h a t  he  d i d  have q u i t e  a few enemies. 

THE COURT: I t  is  not  whether you suppose.  

Do you know whether  h e  had b u s i n e s s  enemies? 

THE WITNESS: No, I d i d n ' t  know any p e r s o n a l  

enemies o f  h i s  -- I d i d n ' t  know p e r s o n a l l y  any enemies 

o f  h i s ,  i f  t h a t  i s  what your  Honor is r e f e r r i n g  t o .  

THE COURT: Y e s ,  because  you s a i d  you 

supposed,  and t h e  q u e s t i o n  i s  do you know, and now you 

have:'indicrated t h a t  you do n o t  know any p e r s o n a l  enemies 

o f  h i s .  Is t h a t  c o r r e c t ?  

THE WITNESS: Y e s ,  b u t  I am b a s i n g  myself 

on what was known through newspapers r ega rd ing  h i s  

a c t i v i t i e s  w i t h i n  t h e  community. 

THE COURT: So what you knew about  M r .  Negrin 

you knew through t h e  newspapers, i s  t h a t  c o r r e c t ?  

THE WITNESS: Y e s ,  because  I never  d i d  know 

- - - - -  

M r .  ~ e g r i n  p e r s o n a l l y  . 
Q What papers  d i d  you r e a d  -- i n  what papers  

d i d  you r e a d  abou t  M r .  Negrin,  s i r ?  

MR. TABAK: Objec t ion .  

THE COURT: Grounds? 

MR. TABAK: C a l l s  f o r  hearsay .  I t  is  n o t  
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r e l e v a n t .  

THE COURT: I t  would seem t o .  On t h e  s u b j e c t  

a t  hand,  it would seem to. Accordingly ,  t h e  o b j e c t i o  s 

s u s t a i n e d .  
.p 

Q Out of  your  own knowledge, d i d  you know whether  

o r  n o t  M r .  Negrin charged people  f o r  b r i n g i n g  r e l a t i v e s  

from Cuba? 

MR. TABAK: Ob jec t i on .  Asked and answered. 

MR. FERNANDEZ: I d o n ' t  b e l i e v e  it was. 

THE COURT: I t  sounds from what h i s  p r ev ious  

answers  were t h a t  a l l  h e  knew of M r .  Negrin was what h e  

r edd  i n  t h e  newspapers. 

MR. FERNANDEZ: The q u e s t i o n  was,  you r  

Honor, i f  h e  had found through the newspapers,  th rough  

an  ad ,  i f  t h i s  was t h e  c a s e .  

THE COURT: That  a g a i n  would be  hea r say .  

That i s  your  a h e r s a r y ' s  o b j e c t i o n .  Is t h a t  c o r r e c t ?  

MR. TABAK: Y e s ,  your  Honor. 

THE COURT: I f  t h e  grounds of  h i s  knowledge 

w e r e  newspaper accoun t s ,  h i s  knowledge would b e  based  on 

h e a r s a y .  That is  t h e  b a s i s  o f  t h e  government 's  

o b j e c t i o n ,  which I s u s t a i n e d  and which I w i l l  rei terate 

a t  t h i s  t i m e .  Sus t a ined .  

MR. FERNANDEZ : Thank you. 

Q D i d  you know about  M r .  Neg r in ' s  dea th?  
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A Through t h e  newspapers.  

Q So you have no p e r s o n a l  knowledge o f  h i s  dea th?  

A No, o n l y  th rough  t h e  newspapers,  and what  came 

o u t  by r a d i o  and on t e l e v i s i o n .  

Q You d i d  n o t  d i s c u s s  M r .  Neg r in ' s  murder 

w i t h  any FBI a g e n t s  on o r  a b o u t  September 2 4 ,  25 o r  26 

o f  1982, s i r ?  

A No, sir.  

Q Do you know where M r .  Negrin is  b u r i e d  t o d a y ,  

s i r ?  

MR. TABAK : Objec t ion .  

Q Do you know o t h e r  -- 
MR. TABAK: Obejc t ion .  

THE COURT: I don1 t how t h a t  t h a t  is = l e v a n t ,  
, d 

under  t h e  circums t n a c e s  , t o  any th ing  t h a t  h a s  occu r r ed  

d u r i n g  t h e  c o u r s e  of  t h i s  t r i a l .  It  is  w e l l  .. * - .  e s t a b l i s h e d  

t h a t  M r .  Negr in  was k i l l e d  i n  1976,  b u t  I d o n ' t  see t h e  
*. " 

r e l e v a n c e  o f  where h e  is b u r i e d ,  whether  it be  h e r e  o r  

somewhere else. 

Sustained-.  

Q On September 9 ,  1978,  s i r ,  d i d  M r .  Pedro  

Ramon c a l l  WCBS Radio i n  Manhattan? Do you know? 

A Not t h a t  I know o f .  

Q On October  5 ,  19 78, s ir ,  d i d  you have any 

connec t i on  whatsoever  w i t h  t h e  bomb t h a t  exploded a t  the 
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J e r r y  Cosby Spor t ing  Goods s t o r e ?  

A No, s ir .  

Q Did you e v e r  d i s c u s s  your  p a r t i c i p a t i o n  i n  t h i s  

bombing with.lanyFB1 agen t s  subsequent  t o  t h a t  d a t e  , s i r ?  

A No, s ir .  

Q On December 28 and December 29, 1978, 

s i r ,  d i d  you b u i l d  a  bomb t h a t  exploded a t  t h e  Cuban Mission 

o f  t h e  United Nat ions ,  i n  Manhattan? 

A No, s i r ,  

Q Did you e v e r  d i s c u s s  having b u i l t  t h i s  bomb 

on-or  about  September 24,  25 o r  26 w i t h  agen t s  from t h e  FBI? 

That  i s  ' 82, t h e  y e a r ,  

A No, s i r ,  

Q Do you have any in format ion  from your own person; 

knowledge d e a l i n g  wi th  t h e  bombings a t  J e r r y  Cosby and a t  

t h e  Cuban Mission on t h e  two d a t e s  I p rev ious ly  mentioned? 

A No, s ir ,  

Q On December 29,  1978, d i d  you p a r t i c i p a t e  on 

a  c a l l  t h a t  was made t o  WCBS Radio wherein Omega 7  claimed 

t h a t  t h e  bombings a t  t h e  Cuban Mission and Avery F i s h e r  H a l l  

were made by them? 

A NO,  s ir .  

Q Did you e v e r  go t o  Madison Square Garden, s i r ?  

A Unfor tuna te ly ,  I have never ,  

Q Do you know where it i s ?  
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A I n  New York. 

Q Do you know where t h e  Cuban Miss ion  i s  i n  

New York, s i r ?  

THE COURT: O r  where i t  w a s  on a  p a r t i c u l a r  

d a t e ?  

Q Where it w a s  on September 28 and 29 ,  1978? 

A What was t h e  d a t e ?  

Q 1978,  December 28 and 29. 

A N o ,  I do n o t  remember. 

c2 Did you know t h e  t e l e p h o n e  number or how t o  

g e t  access t o  WCBS Radio d u r i n g  December o f  ' 77  or  September 

o f  1978? 

A N o .  

Q D o  you know now, sir? 

A N e i t h e r  do  I know now. 

Q Did.-you e v e r  make any c a l l s  t o  WCBS Radio  

d u r i n g  t h e  y e a r s  o f  1977 and ' 78 ,  c l a i m i n g  r e s p o n s i b i l i t y  

f o r  any bombings for  Omega 7? 

A N o ,  sir. 

- - - - Q - - You h a v e p r e v i e u s l y  &st&£&& tha& ycw had - - - 

f lown t o  M i a m i ,  I b e l i e v ~ o n  two o r  t h r e e  p r i o r  o c c a s i o n s  

from Newark, New J e r s e y .  From what  a i rport  d i d  you go 

t o  M i a m i ?  

A U s u a l l y  Newark A i r p o r t .  

Q D o  you know where JFK I n t e r n a t i o n a l  A i r p o r t  i s ,  
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s i r ?  

A I n  New York. 

Q Have you been t o  t h a t  a i r p o r t ,  s i r ?  

A I may have been t h e r e  once.  I d o n ' t  r e c a l l .  

Q W e l l ,  were you t h e r e  on March 25, 1979 and 

d i d  you purchase  a t i c k e t  t o  Los Angeles? 

A No. 

Q When you flew t o  M i a m i ,  s i r ,  what a i r l i n e  d i d  

you use? 

A I used anyone, whatever i s  accessible. 

Q D i d  you e v e r  use  TWA, s i r ?  

A I d o n ' t  r e c a l l .  I d o n ' t  b e l i e v e  so .  

Q Did you e v e r  go t o  JFK A i r p o r t  t o  book a 

f l i g h t  t o  LA on TWA? 

A No, s ir .  

Q On March 25, 19 79, were you l i v i n g  i n  

New J e r s e y ?  

A Y e s ,  sir. 

Q On t h a t  same d a t e ,  d i d  you have any th ing  t o  do 

w i t h  a bomb t h a t  exploded a t  Almacen E l  Espanol,  i n  New York 

C i t y ?  

A No. 

Q On t h a t  same day,  d i d  you have any th ing  t o  do 

w i t h  a bomb t h a t  exploded a t  t h e  Progama Cubano, i n  

Weehawken, New. Je'rs.ey? ; 
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Q Have you e v e r  had e x p l o s i v e s  i n  your  house ,  s i r ?  

A No, because  I have c h i l d r e n .  

Q Have you e v e r  t r a n s p o r t e d  e x p l o s i v e s  from 

N e w  J e r s e y  i n t o  New York? 

A Never. 

Q You indfcated t h a t  you d i d  n o t  have e x p l o s i v e s  

a t  home because  you had  c h i l d r e n .  Did you e v e r  s t o r e  

e x p l o s i v e s  a t  S t .  J o h n ' s  Lutheran Church i n  Union C i t y ,  

New J e r s e y ,  s i r ?  

A I have neve r  s t o r e d  e x p l o s i v e s  i n  any p l a c e .  

C Continued on n e x t  page) 
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Q Are you f a m i l i a r  w i t h  t h e  S t .  J o h n ' s  Lutheran 

Church i n  Union C i t y ,  s i r ?  

A I d o n ' t  even know where it  is. 

Q Did - - - _ _  you _- _ - e v e r  . ._ _ . g i v e  M r .  Ochoa . -- e x p l o s i v e s  . . and ask  

him t o  s t o r e  them f o r  you i n  June  of ld979? --.- - .. . 

A NO,  s ir .  

Q Did you ove r  o b t a i n  any e x p l o s i v e s  from a  

M r .  Ramon Sanchez i n  o r  about  June  1979, s i r ?  

A No, sir.  

Q During June  1979 d i d  you have occas ion  t o  f l y  

from New J e r s e y  t o  F l o r i d a ?  

A P o s s i b l y .  

Q Did you meet w i t h  M r .  Sanchez i n  F l o r i d a ?  

A I d o n ' t  b e l i e v e  s o .  

Q On November 25,  1979, s i r ,  do you r e c a l l  what 

you were doing? 

A I d o n ' t  r e c a l l .  

Q On t h a t  d a t e ,  M r .  E u l a l i o  Negrin was murdered 

i n : U n i o n  C i t y ,  New J e r s e y .  Do you r e c a l l  having t o l d  

Agent Wack t h a t  you were r e s p o n s i b l e  f o r  t h a t  murder? 

A No, s i r .  

Q Do you r e c a l l  having t o l d  Agent Wack o r  ano the r  

F B I  a g e n t  t h a t  you s u r v e i l l e d  M r .  Negrin i n  two d i f f e r e n t  

v e h i c l e s ?  

A That  i s  n o t  t r u e .  
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Q Do you e v e r  r e c a l l  t e l l i n g  any FBI a g e n t s  

t h a t  you and M r .  Ramon Sanchez w e r e  s t e a l i n g  a  c a r  t o  

e f f e c t  t h i s  m i s s ion  i n  June  of 1979? 

A Tha t  i s  n o t  t r u e .  

Q On o r  abou t  December 7 ,  1979 d i d  you p a r t i c i -  

p a t e  i n  t h e  bombing of  t h e  Cuban Miss ion t o  t h e  Uni ted  

Na t i ons  a t  315 Lexington Avenue i n  Mew York C i t y ?  

A No, s ir .  

Q Do you r e c a l l  what you were do ing  t h a t  day,  

s i r ?  

A I must have been home. 

Q Did you come t o  N e w  York on t h a t  d a t e ,  s i r ?  

A I d o n ' t  t h i n k  so .  

Q How o f t e n  d i d  you come t o  New York when you 

w e r e  l i v i n g  i n  N e w  J e r s e y ,  s i r ?  

A I came t o  N e w  York a  few t i m e s .  

Q Why would you come t o  New York? 

A I went t o  v i s i t  a  f r i e n d  of mine, Enr ique  Cas t ro  - __I.-- -I I 

Q Do you know where he l i v e d ?  

A H e  had , a-  . j ewe1 ry." s_t;ro_e- $.TI* .atJ,eey X ~ x k .  

Q Where wa h i s  jewelry  s t o r e ,  t h e  add re s s?  

A 69 C l i f t o n  S t r e e t .  ~. 

Q On December 11, 1979, s i r ,  d i d  you p a r t i c i p a t e  

i n  a  bombing t h a t  took  p l a c e  a t  t h e  S o v i e t  Miss ion a t  

136 E a s t  7 t h  S t r e e t ?  
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A No, sir .  

Q Do you r e c a l l  what you were do ing  on t h a t  day,  

s i r ?  

A P robab ly  a t  home, wa tch ing  t e l e v i s i o n .  

Q On Janua ry  13 ,  1980 -- 

THE COURT: Do you know what day of t h e  

week t h a t  was . t h a t  you were a t  home watching t e l e v i s i o n ?  

THE WITNESS: No, s i r ,  b u t  u s u a l l y  when I 

f i n i s h e d  my work and I went home, t h e n  I would t u r n  on t h e  

t e l e v i s i o n  and I would s i t  down and watch TV. I d i d  t h a t  

p r a c t i c a l l y  eve ry  day. T h a t  i s  normal p r a c t i c e  w i t h  m e .  

Q On Janua ry  13 ,  1980, d i d  you p a r t i c i p a t e  i n  

t h e  bombing of t h e  A e r o f l o t  S o v i e t  A i r l i n e s  t i c k e t  o f f i c e  

a t  545 F i f t h  Avenue? 

A N O ,  s ir .  

Q Did you go t o  Miami d u r i n g  January  of 1980, 

s i r ?  

A P o s s i b l y .  

Q While you were a t  Miami i n  January  of  1980 -- 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

- -  - - - - - - -  

w e r e  you i n  Miami d u r i n g  January of 19803 

THE COURT: H e  s a i d  p o s s i b l y .  

MR. FERNANDEZ: I am s o r r y .  

Q Did you p a r t i c i p a t e  i n  t h e  bombing of t h e  

Padrom Tobacco Company i n  Miami i n  January  of 198? 

A No, s i r .  
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Q Did you e v e r  p a r t i c i p a t e  i n  t h e  s u r v e i l l a n c e  

of any f o r e i g n  o f f i c i a l s  i n  t h i s  coun t ry?  

A No, s i r ,  a l t hough  it i s  a  p r a c t i c e  of Cubans 

t o  keep  C a s t r o  a g e n t s  under s u r v e i l l a n c w  when t h e y  a r e  i n  

t h e  Uni ted  S t a t e s .  

Q How do you know i t  i s  a  p r a c t i c e ?  

A Everybody comments on it. 

Q Did you p a r t i c i p a t e  i n  s u r v e i l l a n c e  of an  

Ambassador by t h e  name of Raul Roa? 

A N O ,  s ir .  

Q .  March 15,  1980, d i d  you t r a n s p o r t  a  remote 

c o n t r o l  t r a n s m i t t e r  from N e w  J e r s e y  t o  N e w  York, s i r ?  

A No. 

Q What i f  a n y t h i n g  do you know o u t  of your  own 

p e r s o n a l  knowledge w i t h  r e g a r d  t o  t h e  a t t emp ted  bombing 

of Raul Roa? 

A What was pub l i shed  i n  t h e  newspapers of t h e  

t i m e .  

Q You have no pe r sona l  knowledge of  t h a t  i n c i d e n t :  

on r a d i o  and t e l e v i s i o n .  

Q Did you have any th ing  t o  do w i th  t h e  a s s a s s i n a -  

t i o n  of  F e l i x  G a k i a ?  

A N O ,  s ir .  

Q Do you know who F e l i x  Ga rc i a  was? 
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A A C a s t r o  a g e n t ,  a c c o r d i n g  t o  t h e  newspapers .  

Q Do you have any p e r s o n a l  knowledge a s  t o  who 

F e l i x  G a r c i a  was? 

A No, s ir .  

Q Did t h e r e  come a  t i m e  i n  1980 when you moved 

y o u r  f a m i l y  t o  Miami, F l o r i d a ?  

A I t  was t h e  l a t t e r  p a r t .  W e  d i d  move t o  Miami. -,.. ..~".-** -.* -"~-* 

I t  ." was .-n -* ." towards  t h e  end of  1980. 

Q Why d i d  you move t-o Miami, s i r ?  

A l i k e  t h e  c o l d .  M y  c h i l d r e n ,  

who.had a lways  been h e a l t h y ,  were b e i n g  a f f e c t e d  by t h e  

coldAI4a$+d I, wanted t o  move them t o  a  b e t t e r ,  warmer 

c l i m a t e ,  and I a l s o  wanted t o  f i n d  a  b e t t e r  l i f e  f o r  

Q I n  1980, s i r ,  d i d  you p a r t i c i p a t e  i n  t h e  

Mar ie1  b o a t  l i f t ?  

A Y e s ,  s ir .  

Q What was y o u r  involvement  i n t  he  M a r i e l  b o a t  

l i f t ,  s u r ?  .-" . 

A I had two o b j e c t i v e s .  0 g e t  i n  

t o u c h  w i t h  my f a m i l y ,  and t h e  o t h e r  was to -make  c o n t a c t  

w i t h  t h e  i n s u r r e c t i o n i s t s  i n s i d e  Cuba, t o  s u p e r v i s e  an  

a c t i o n  t h a t  was b e i n g  c a r r i e d  o u t  a t  t h a t  t i m e  i n s i d e  

Cuban t e r r i t o r y .  

Q Did you t r a v e l  t o  Cuba, s i r ?  

SOUTHERN DISTRlCT REPORTER%. U.S. COURT HOUSE 
FOLEY SQUARE. NEW YORK. N.Y. - 791-1020 



mP s Arocena - d i r e c t  

A Y e s ,  s i r .  

Q Whom d i d  you meet i n  Cuba? 

A With s e v e r a l  h igh  o f f i c i a l s  of t h e  regime i n  

Cuba, m i l i t a r y .  

Q What regime i s  t h i s ,  s i r ?  

A The Communist regime of Cuba. 

Q S i r ,  w e r e n ' t  you f i g h t i n g  -- I a m  s o r r y .  

A But I c l a r i f y  t h i s ,  t h a t  t h e s e  o f f i c i a l s  

a r e  p a r t  of t h e  r e s i s t a n c e .  P a r t  of t h e  o b j e c t i v e  was - - 
t h a t  b e f o r e  m e ,  ahead of m e  was a n o t h e r  s h i p  w i t h  a  

d i f f e r e n t  m i s s ion ,  a  m i s s ion  t h a t  was t o  b e  c a r r i e d  o u t  

i n s i d e  Cuban t e r r i t o r y ,  a s  I s t a t e d  b e f o r e .  

MR. TABAK: Your Honor, t h e  Government o b j e c t s .  

T h i s  ha s  no th ing  t o  do w i t h  t h e  i n d i c t m e n t ,  no th ing  t h a t  

went on i n s i d e  of Cuba. 

THE COURT: Well t h e  ju ry  heard  t h e  p r ev ious  

answer ,  s o  I w i l l  l e t  t h i s  one s t and .  A t  t h e  same 

t i m e ,  I do n o t  see t h a t  t h i s  goes  t o  t h e  cha rges  i n  t h e  

i nd i c tmen t .  

MR. FERNANDEZ: Most r e s p e c t f u l l y ,  w e  w i l l  t i e  

t h i s  up,  e s p e c i a l l y  w i t h  r ega rd  t o  Count 21. 
- - - - - -  - - - - - - - - - - - -  - - - - - - - - - - - - 

THE COURT: A l l  r i g h t .  On t h a t  r e p r e s e n t a t a -  

t i o n ,  I w i l l  l e t  you proceed,  a l though  I must say  I d o n ' t  

see t h e  connec t ion .  

A l l  r i g h t .  Overruled.  
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A The group t h a t  was ahead of m e  had a  m i s s ion  

t o  c a r r y  some germs t o  i n t r o d u c e  them i n  Cuba , - t o  b e  used 

aga in s t  t h e  S o v i e t s  and a g a i n s t  t h e  Cuban economy, t o  

beg in  what  was c a l l e d  chemica l  war,  which l a t e r  on produced 

r e s u l t s  t h a t  w e r e  n o t  what w e  had expec ted ,  because  w e  
. . 

t hough t  t h a t  it was go ing  t o  be  used a g a i n s t  t h e  S o v i e t  

f o r c e s ,  and it was used a g a i n s t  o u r  peop l e ,  and w i t h  t h a t  . .-- - - -  * .  - 4 - 

w e  d i d  n o t  ag r ee .  .- b .*  - .  # 

Q Did you a t t e m p t  t o  o b t a i n  any i n fo rma t ion  

a b o u t  t h e  n a r c o t i c s  t r a d e  t h a t  f i l t r a t e s  through Cuba? 

A Y e s ,  s ir .  

Q What i n fo rma t ion  were you a b l e  t o  o b t a i n ?  

A Tha t  C a s t r o  was u s i n g  Cuban beaches  and 

Cuban c o a s t s  a s  a  sp r i ngboa rd  t o  b r i n g  d rugs  i n t o  t h e  

Uni ted  S t a t e s .  

I n  a d d i t i o n  t o  t h a t ,  t h e r e  a r e  f i e l d s  of 

c u l t i v a t i o n  i n  Cuba t h a t  a r e  used  f o r  . t h e  h a r v e s t i n g  of 

d r u g s ,  ma r i j uana  and d rugs  l i k e  t h a t ,  t h a t  h e l p s  t h e  

Communist regime t o  pay f o r  subve r s ion  i n  Latin-America 

and t o  d e s t r o y  t h e  Uni ted  S t a t e s ?  
- - -  - - - - - -  - - - - - -  

- - - - - -  - - - - - -  - - - - -  - - - -  

Q When you r e t u r n e d  from Cuba i n  1980,  &id y o u  

make any c o n t a c t s  w i t h  peop l e  t h a t  were invo lved  i n  t h e  

d rug  t r a d e  h e r e  i n  t h e  Uni ted  S t a t e s ?  

A Usua l ly  any Cuban t h a t  was connected  w i t h  t h e  

drug t r a f f i c  and t h a t  w e  knew had any connec t i ons  w i t h  
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Cuba would b e  s u r v e i l l e d , i n  o t h e r  words, t o  f i n d  o u t  what 

k ind  of  c o n n e c t i o n s  he had w i th  t h e  Cuban Government. 

Q Were you do ing  t h i s  s u r v e i l l a n c e  f o r  Omega 7? 

A No, s i r .  

Q Did you come a c r o s s  a  M r .  Manual Fernandez i n  

Miami, s i r ?  

A Y e s ,  sir. 

Q What was t h e  e x t e n t  of you r  involvement w i t h  

t h i s  pe r son ,  s i r ?  

M r .  - - Gonzalez,  M r .  Necuze and M r .  I b a r r i a .  - . - . - . . . A t  t h e  t i m e  
,,--- ~ 

when I m e t  him, a cco rd ing  t o  what M r .  Gonzalez s a i d ,  
+-- 

M r .  Fernandez '  i n t e n t i o n s  w r e  t o  set  up l e g a l  b u s i n e s s  

th rough  Panama. - - 

Q Did t h e r e  come a  t i m e  when M r .  Fernandez t o  

g e t  i nvo lved  i n  i l l e g a l  a c t i v i t i e s ?  

A No, sir .  What happened i s  t h a t  when 

M r .  Manny came t o  u s ,  and when I s a y ,  "us"  I am t a l k i n g  

a b o u t  M r .  Gonzalez and myse l f ,  and he  spoke t o  us  abou t  

b u s i n e s s ,  t h e n  w e  began t o  do s u r v e i l l a n c e  of him, of  
. . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  

h i s  background, because  w e  came t o  r e a l i z e  th rough  t h e  

i n v e s t i g a t i o n s  t h a t  w e  d i d  t h a t  M r .  Fernandez had con- 

n e c t i o n s  wiqh Cuba. . . -. . , *. --, , * ... 

W e  immediately began t o  do i n t e l l i g e n c e  work, 

and w e  began t o  do a  s e t -up  around him. 
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Q L e t ' s  b a c k t r a c k ,  s i r .  

When you went t o  M i a m i  i n  1980 d i d  you set 

up a  b u s i n e s s ?  

A No. When I went t o  Miami X began t d  work 

a s  a n  i n s u r a n c e  sa lesman f o r  t h e  company o f  M r .  I g n a c i o  

Gonzalez .  

Q What was t h e  name of t h a t  company, s i r ,  i f  you 

remember? 

A I d o n ' t  r e c a l l  e x a c t l y  a t  t h i s  time. 

Q Did t h e r e  come a  t i m e  t h a t  you formed a  company 

known a s  Be ta?  

A A f t e r  t h a t  company t h a t  Gonzalez had ,  he  opned 

up a n o t h e r  b u s i n e s s  t h a t  was F i n a n c i a l  C o n s u l t a n t s ,  and 

immedia te ly  a f t e r  t h a t  Gonzalez and I opened up a n o t h e r  

b u s i n e s s  t h a t  was Beta  IMport & Expor t .  

Q Now, w i t h  r e g a r d  t o  F i n a n c i a l  C o n s u l t a n t s ,  what 

was t h e  n a t u r e  of t h e  work t h a t  you d i d ?  Who was employed 

w i t h  you? 

A M r .  Necuze, Gonzalez ,  M r .  J u s t o  Rodr iguez ,  

N e s t o r  Gomez and I. 

Q - A l l  r i g h t .  T h i s  M r .  Necuze t h t  worked w i t h  

you a t  F i n a n c i a l  C o n s u l t a n t s :  Was h e  t h e  pe r son  who came 

and t e s t i f i e d  i n  c o u r t ?  

A Y e s ,  s i r .  The same pe rson .  

Q Where d i d  you know t h i s  man from? 
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A T h i s  man I knew f o r  a  w h i l e  i n  New J e r s e y .  

I t  must have  been t h e  y e a r  ' 7 8 ,  '79.  H e  u s u a l l y  went 

t o  e a t  l u n c h  a t  t h e  same p l a c e  where I went. He was -- -.. -"- A 

a lways  - -  accompanied .. -. - - by Ochoa. 1 t h i n k ,  though,  a t  t h a t  

t i m e  he  a l s o  used t o  go  t h e r e  w i t h  I g n a c i o  Gonzalez.  

They worked f o r  P r u d e n t i a l  I n s u r a n c e  Company i n  Newark, 

New J e r s e y .  

Q A f t e r  1980,  b e f o r e  1982,  d i d  t h e r e  come a  

t i m e  when you s a t  w i t h  M r .  Necuze and M r .  Gonzatez and 

a s k e d  M r .  Necuze t o  j o i n  Omega 7? 

A No. Tha t  i s  n o t  t r u e .  

Q You a r e  aware t h a t  h e  t e s t i f i e d  t o  t h a t  e f f e c t  

a b o u t  a  week ago?  

A Oh, y e s .  

Q Was h e  t e l l i n g  t h e  t r u t h  a t  t h a t  t imp? 

A No, s i r .  H e  was j u s t  t r y i n g  t o  s a v e  h i s  s k i n .  

Q Save h i s  s k i n  from what? 

A H e  s h o u l d  know. 

Q W e l l ,  d o  you know? 

A I d o n ' t  know, b u t  he  shou ld .  

Q You a l s o  i n d i c a t e d  t h a t  you m e t  M r .  Fernandez 

t h r o u g h  M r .  Gonzalez ,  M r .  Necuze and M r .  I b a r r i a ,  t h e  

gent lemen t h a t  you p r e v i o u s l y  spoke a b o u t ,  t h a t  was 

h e l p i n g  Cubans from New J e r s e y .  

A Yes , sir .  
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Q Was h e  h e l p i n g  Cubans i n  Miami? 

A I d i d n ' t  know t h a t  a b o u t  t h e  a c t i v i t i e s  i n  

Miami. When h e  came h e r e  I t h o u g h t  h e  was t h e  same 

p e r s o n ,  Tony I b a r r i a .  I n  f a c t ,  I d o n ' t  know a n y t h i n g  

a b o u t  him e x c e p t  what M r .  Manny Gonzalez h a s  s a i d  a b o u t  

him. 

Q T a l k i n g  b o u t  Manny Gonzalez -- 
A Manny Fernandez.  Excuse m e .  

Q T a l k i n g  a b o u t  Manny Fernandez ,  were you aware 

t h a t  Manny Fernandez  p a i d  someone $10,000 t o  m e e t  you? 

A I d o n ' t  b e l i e v e  t h a t .  T h a t  sounds  l i k e  a  

s t o r y  t o  m e .  

MR. TABAK: I am go ing  t o  o b j e c t .  T h a t  i s  

n o t  what t h e  t e s t i m o n y  i s .  

THE COURT: T h a t  i s  n o t  my r e c o l l e c t i o n  of  

t h e  t e s t i m o n y .  I d o n ' t  know i f  t h e  j u r y  r e c a l l s  it. 

Of c o u r s e ,  t h e i r  r e c o l l e c t i o n  c o n t r o l s .  

I n  any e v e n t ,  h e  h a s  answered t h e  q u e s t i o n .  

Q When you were working f o r  F i n a n c i a l  C o n s u l t a n t s  

d i d  you h e l p  J u s t o  Rodr iguez  g e t  a  job w i t h  M r .  

Fernandez?  

A I h e l d  him i n  v e r y  h i g h  esteem. H e  was a  

Cuban r e f u g e e .  H e  was a  pe r son  who had come from Cuba 

a f t e r  s u f f e r i n g  a l o t ,  and a t  t h a t  t i m e  I h e l d  him i n  

v e r y  h i g h  esteem. 
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For m e ,  a  man who s p e n t  such  a  l ong  t i m e  i n  

p r i s o n ,  e s p e c i a l l y  someone who i s  s o  h i g h l y  va lued  a s  

a r e  p o l i t i c a l  p r i s o n e r s ,  s o  1 r e a l l y  from my heard  t r i e d  

t o  h e l p  him. 

Then, knowing t h a t  h e  was working a t  a. job  t h a t  

p a i d  v e r y  l i t t l e  -- i n  f a c t ,  he was f i r e d  from t h i s  job,  

and he  had been o u t  of work f o r  about  a  month, t h a t  i s  when 

I spoke w i t h  Ganzalez s o  he  would g i v e  him a job. 

Gonzalez s a i d  t o  m e  t h a t  he  d i d n ' t  know any 

E n g l i s h ,  b u t  I s a i d ,  "Gonzalez, he  does  have a  l o t  of 

connec t i ons ,  and I t h i n k  t h a t  h e  might  b e  a b l e  t o  r each  

peop l e  and s e l l  them in su rance . "  

And t h a t ' s  hbw he s t a r t e d  working w i t h  Gonzalez,  

w i t h  a b e t t e r  s a l a r y  and under b e t t e r  c o n d i t i o n s  t han  h e  

had b e f o r e .  

Q During 1981,  d i d  t h e r e  come a  t ime  when you 

asked M r .  J u s t o  Rodriguez t o  j o i n  Omega 7 ?  

A No, sir. 

Q You a r e  aware he t e s t i f i e d  i n  c o u r t  t h a t  ycu 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  - - - - - - - - - - - - - -  

d i d  t h a t ?  - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 

MR. TABAK: I o b j e c t .  Tha t  is  n o t  what t h e  

t e s t imony  was. 

THE COURT: Sus t a ined  a s  t o  form. 

Why d o n l t  you r eph ra se  it, t o  acco rd  w i t h  

M r .  Rodriguez '  t e s t imony .  
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Q Did you have any bus ines s  d e a l i n g s  w i t h  a  

Nestor  Gomez a t  F i n a n c i a l  Consu l t an t s?  

A H e  was an  employee of F i n a n c i a l  Consu l t an t s .  

Q To your  knowledge, was he involved i n  any 

i l l e g a l  a c t i v i t i e s ?  

A Not t h a t  I had any Knowledge o f .  

Q While you were a t  F i n a n c i a l  Consu l t an t s ,  you 

met Manny Fernandez? 

A Yes. 

Q Prev ious ly ,  you t e s t i f i e d  t h a t  you d i d  some 

s u r v e i l l a n c e  work. 

A I t h i n k  it was d u r i n g  t h e  f i r s t  meet ing t h a t  

he  had w i t h  Necuze, Gonzalez and I b a r r i a .  My o f f i c e  was 

n e x t  door .  They were having a  conve r sa t i on ,  and they  

went downs t a i r s  t o  have some c o f f e e  and I went from my 

o f f i c e  t o  Gonzalez'  o f f i c e .  I saw on a  t a b l e  a  smal l  

bag t h a t  one of  them c a r r i e d .  I d o n ' t  know i f  it was 

Gonzalez o r  Tony, and I know t h a t  i n  t h a t  t y p e  of c a s e  i s  

where t hey  u s u a l l y  p u t  t h e i r  books, and I opened it, and 

he had an a d d r e s s  book. I took t h e  book, and I went t o  

a  copying machine and I s t a r t e d  copying a l l  of them, p u t  

it back a g a i n ,  and we began checking o u t  a l l  t h o s e  pers2ns  

were r e l a t e d ,  t h a t  had r e l a t i o n s  w i t h  Manny Fernandez. 

Apparent ly  t h e  s t o r y  t h a t  t hey  t e l l  i s  com- 

p l e t e l y  d i f f e r e n t  from o u r s ,  b u t  it i s  t h e  Government's 

s t o r y .  
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Q W e l l ,  why would you t a k e  h i s  t e l ephone  

d i r e c t o r y  from h i s  handbag? 

A Because w e  d i d  a l l  t y p e s  o f  i n t e l l i g e n c e  w i t h  t h i  

t y p e  o f  i n d i v i d u a l .  

Q Who were-' you  haking t h i s  ' i n t e l l i g e n c e  f o r ?  

A W e  g a t h e r e d  a l l  t h a t  i n t e l l i g e n c e ,  and w e  pa s sed  

it on t o  o t h e r  agenc i e s .  

Q Were you e v e r  c o n t r a c t e d  by M r .  Fernandez t o  

perform c o l l e c t i o n s  f o r  him? 

A H e  spoke abou t  t h a t  one t i m e .  

Q What d i d  you t e l l  him? 

A H e  d i d n ' t  s a y  any th ing  l i k e  t h a t  t o  m e .  H e  

proposed t h a t  t o  M r .  Necuze. I n  o r d e r  t o  keep  him 

c l o s e  by and i n  o r d e r  t o  f i n d  o u t  what h e  was do ing ,  b u t  
# 

nobody e v e r  r e a l l y  d i d  any k ind  of  i n t e l l i g e n c e  work on  

M r .  Fernandez -- 
MR. FERNANDEZ : Was i t  on  o r  f o r  M r .  Fernandez? 

THE COURT: "On." 

A No, no ,  no ,  w e  k e p t  M r .  Fernandez under 
- - - - - - - - - -  

- - - - - - - - - - - - -  
- - - - - - - - - - - -  

- - - -  - - - -  

s u r v e i l l a n c e ,  and t h e r e  i s  proof  of  a l l  t h a t .  

Q What proof  i s  there, s i r ?  

A Ask: t h e  government. They :have i t  , t h e  way t hey  

have  a l o t  o f  o t h e r  i n fo rma t ion  t h e y  d o n ' t  want  t o  show. 

MR. TABAX: I o b j e c t .  Every th ing  s e i z e d  w a s  

produced t o  t h e  de f ense .  They have e q u a l  a c c e s s .  
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THE COURT: S u s t a i n e d ,  I t  i s  n o t  r e s p o n s i v e  

t o  t h e  q u e s t i o n ,  i n  any e v e n t .  Accord ing ly ,  t h e  

answer ,  a t  leas t  t h a t  p a r t  o f  t h e  a n s w e r , i s  s t r i c k e n .  Unless 

c o u n s e l  can make a p r o f f e r  a t  t h e  s i d e  b a r ,  w e  ough t  t o  g e t  

on w i t h  it, 

MR. FERNANDEZ: L e t %  go t o  t h e  s i d e  b a r .  

THE COURT : Y e s .  

C A t  t h e  s i d e  bar)  
, 

MR. FERNANDEZ: Your Honor, I would l i k e  t o  

s u g g e s t  t o  t h e  e o u r t  t h a t  pe rhaps  w e  a s k  t h e  j u r y  t o  s t e p  

o u t  s o  t h a t  I may i n q u i r e  o u t  o f  t h e  p r e senceo f  t h e  jury 

what i n f o r m a t i o n  my c l i e n t  i s  t a l k i n g  about .  I cannot  

make any o t h e r  r e p r e s e n t a t i o n  t o  the c o u r t  a t  t h i s  t i m e .  

THE COURT: I w i l l  have your  c l i e n t  s t e p  down 

so t h a t y d u  may speak w i t h  him. 

MR. TABAK: Your Honor, w e  have p u t  i n t o  

ev idence  e v e r y t h i g g  from Mini-Stor-I  t and e v e r y t h i n g  from 

t h e  h i d e o u t .  They have had months t o  g e t  r e ady  on this. 

I d o n ' t  underiitarld why any f u r t h e r  t i m e  i s  nece s sa ry  a t  

t h i s  p o i n t .  

TIE COURT: Under t h e  c i r cums t ances ,  I w i l l  permi 

t h e  w i t n e s s  t o  s t e p  down t o  c o n f e r  w i t h  h i s  counse l .  

MR. FERNANDEZ : Thank you,  your  Honor. 

w 

( I n  open c o u r t )  

T:IE COURT: M r .  Arocena, you may s t e p  down from 
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t h e  s t a n d  s o  t h a t  you may c o n s u l t  w i t h  your counse l  

i n  t h e  p r ivacy  of  t h e  back room. W e  w i l l  await . lyour 

re t u r n .  

MR. FERNANDEZ : Thank you, your  Honor, 

( Pause) 

THE COURT: M r .  Arocena, would you r e t u r n  t o  t h e  

sbarid. 

MR. FERNANDEZ: W e  wanted t o  c l a r i f y  something 

o f f  t h e  evidence -- 
THE COURT : You had i n d i c a t e d  you wanted 

t o  con fe r  w i t h  your c l i e n t  and now you can proceed.  

I f  you want t o  d i s c u s s  anyth ing  w i t h  M r .  Tabak 

p r i v a t e l y ,  you may. 

MR. FERNANDEZ : Yes, your Honor. 

C Pause) 

THE COURT: I no te  counse l  seem t o  have 

t h e i r  p r i v a t e  d i s c u s s i o n ,  which I had sugges ted  t h a  

engage i n .  

You may proceed,  M r .  Fernandez. 

MR. FERNANDEZ : Thank you. 

3 Y MR. FERPSANDEZ : 

f i n i s h e d  

t t h e y  

Q M r .  Arocena, di!d M r ,  Fernandez e v e r  g ive  you 

any money t o  kidnap and/or murder a M r .  Luis  Fuentes?  

A No, sir ,  

Q Did M r .  Fuentes e v e r  g ive  you any money, sir? 
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A Never. 

Q Did you e v e r  o f f e r  t o  se l l  him f i r e a r m s ?  

A No, s ir .  

Q Did M r .  Fernandez e v e r  a s k  you t o  b u r n  t h e  

v e h i c l e  t h a t  be longed  t o  Hugo Romero? 

A No, s i r .  

Q How many c o n v e r s a t i o n s  d i d  'you have w i t h  

M r .  Fernandez? 

A Four o r  f i v e  c o n v e r s a t i o n s .  

Q D i d n ' t  M r .  Fernandez use  t h e  t e l ephone  a t  your  

h o u s e t o  make t e l e p h o n e  c a l l s ,  s i r ?  

A Unfo r tuna t e ly ,  yes .  Abusing my t r u s t ,  h e  d i d  

go ahead and make a  phone ca l l  from my house .  H e  took  

advantage  f o r  6our  o r  f i v e  minu t e s ,  and h e  d i d  use  t h e  

phone t o  make a  ca l l .  H e  t o l d  m e  t h a t  h e  wanted t o  c a l l  

h i s  lawyer .  H e  w a s  o u t s i d e  i n  t h e  c a r ,  and h e  asked  m e  

t o  use  t h e  t e l ephone  t o  ca l l  h i s  lawyer  and I ,  b e i n g  

d e s e n t  w i t h  him, I d i d  a l low him t o  come i n  f o r  a  s h o r t  

t i m e ,  and t h a t  i s  why t h a t  phone c a l l  appears  i n  my 

t e l ephone  . 
Q How d i d  h e  come t o  know where you l i v e d ?  

A Because t h e  government took him t h e r e .  

MR. FERNANDEZ: S t r i k e  t h a t .  

THE COURT: A l l  r i g h t ,  w e  w i l l  s t r i k e  t h a t ,  on t2 

motion of  d e f e n s e  counse l .  The j u r y  w i l l  d i s r e g a r d  t h e  l a s t  
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r e sponse ,  abou t  t h e  government t a k i n g  him t h e r e .  

Q D i d  M r .  Fernandez,  d u r i n g  h i s  f o u r  o r  f i v e  

c o n v e r s a t i o n s  w i t h  you,  d i s c u s s  any acts o r  c o l l e c t i o n s  t o  

b e  done o f  a M r .  Oscar Dario? 

A No, s ir .  

Q Did h e  e v e r  d i s c u s s  w i t h  you any p l o t s  t o  

murder a  M r .  Ramon . V a n y ~ ?  

A No, s ir .  

Q Did h e  e v e r  o f f e r  t o  buy s i l e n c e r s  from you? 

A H e  was always t a l k i n g  about  buying arms and 

a whole bunch o f  t h i n g s  f o r  h i s  b u s i n e s s ,  d i d  I know 

where t o  

and t h a t  

Q 

A 

Q 

t o  you? 

A 

Q 

A 
- - - -  

Q 

A 

Q 

g e t  them, and I would t e l l  him t h a t  I d i d n ' t  know 

I would t r y  and see. H e  i s  s t i l l  w a i t i n g .  

Did h e  e v e r  i n t r o d u c e  you t o  Maximil iano Lora? 

Yes ,sir. 

I n  what connec t ion  d i d  h e  i n t r o d u c e  M r .  Lora 

I t  w a s  h i s  bodyguard. 

Did he e v e r  have M r .  Lora work w i t h  you? 

NO , sir.  
- - - - 

Did M r .  Lora e v e r  work w i t h  you? 

Was t h e r e  a t i m e  d u r i n g  19 81  o r  ' 82  t h a t  

M r .  Fernandez c a l l e d  you from h i s  house i n  Cora l  Gables 

and asked  you t o  come and ass i s t  him? 

SOUTHERN DISTRICT REPORTFR?. U.S. COURTHOUSE 

FOLEY SQUARE. NEW YORK. N.Y. - 791-1020 



rmjah 6 Arocena-d i rec t  2 2 0 1  

A Y e s ,  h e  d i d  c a l l ,  y e s .  

Q Why would h e  c a l l  you t o  h e l p  him? 

A H e  s a i d  t h a t  h e  had  a problem, t h a t  h e  had a 

bunch o f  peop l e  su r round ing  t h e  house ,  and I t o l d  him, 

"I c a n ' t  do a n y t h i n g  abou t  t h a t . "  I a l s o  found o u t  t h a t  he  

had  c a l l e d  Gonzalez ,  he  had c a l l e d  Necuze, h e  had c a l l e d  

t h e  whole wor ld .  Apparent ly  h e  w a s  d e s p e r a t e ,  c a l l i n g  

everybody.  

The o n l y  dumb one t h a t  h e  found was m e .  

Q Do you know i f  h e  c a l l e d  t h e  p o l i c e ?  

A I d o n ' t  have  any knowledge o f  t h a t .  

Q Did you have any knowledge o f  any a t t a d c k  

t h a t  w a s  made on M r .  Fernandez '  house ,  o r  apar tment ,  when 

h e  had  h a l f  a m i l l i o n  d o l l a r s  i n  connec t i on  w i t h  Lu i s  

Fuen tes?  

A H e  d i d  once t e l l  a s t o r y  t h a t  somebody a t t a c k e d  

him, t h a t  somebody s h o t  him, and t h a t  somebody s h o t  him 

i n  t h e  b u t t o c k s .  

Q Did h e  a s k  you t o  do a n y t h i n g  a f t e r  t h i s  

i n c i d e n t ?  

A No. Tha t  w a s  b e f o r e  h e  w a s  i n t r o d u c e d  t o  

Gonzalez ,  Necuee and t o  m e .  

Q Did M r .  Fernaridez t e l l  you what happened t o  

M r .  Fuen tes?  

A I don ' t know. 

SOUTHERN DlSTRlCT REPORTERS. U.S. COURTHOUSE 

FOLEY SQUARE. NEW YORK. N.Y. - 791-1020 



rmjah 7 A r o c e n a - d i r e c t  2 2 0 2  

Q Did M r .  Fernandez e v e r  a s k  you t o  commit 

a r s o n  o r  bomb t h e  Mexican C o n s u l a t e  i n  Miami, F l o r i d a ?  

A NO, n e v e r .  

Q Do you have  any knowledge a s  t o  what  happened 

a t  t h e  Mexican C o n s u l a t e  i n  M i a m i  on or a b o u t  September  11, 

A I t h i n k  a c c o r d i n g  t o  what  came o u t  i n  t h e  

newspapers  and t h e  news media  t h a t  t i m e ,  t h i n k  

t h e  Mexican Embassy was bombed a t  t h a t  t i m e .  

Q But  you have  n o  p e r s o n a l  knowledge o f  what  

happened t h e r e ,  s i r ?  

A No, s i r .  

Q S i r ,  on September 28 ,  1982 ,  a t  t h e  Ramada 

I n n ,  east  o f  t h e  M i a m i  A i r p o r t ,  d i d  you t e l l  BBI 

a g e n t  K i s z i n s k i  o r  FBI Agent Lee o r  FBI Agent Walzer  t h a t  

you had  knowledge o f  wha t  had  happened a t  t h e  Mexican 

C o n s u l a t e  on September 11, 1981? 

A NO, s i r .  

Q D i d  you know i n  Miami a p e r s o n  by t h e  name o f  

Max Lesn ick?  - - - . I p c - o I M s C a  

A Everybody knows him i n  M i a m i .  I know him -....-. 

day "1 saw him t e s t i f y i n g  h e r e .  I had n e v e r  s e e n  him 

b e f o r e .  

Q Do you know w h e t h e r  M r .  Lesnick  h a s  a newspaper 
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o r  a magazine i n  Miami? 

A H e  h a s  a magazine t h a t  i s  b a s i c a l l y  devo ted  t o  

g i v i n g  p u b l i c i t y  t o  a g e n c i e s  and p e o p l e  who t r a v e l  t o  Cuba 

and t o  a l s o  s p r e a d  propaganda a b o u t  Cas t ro ' s ' lCuba  and t o  

a t t a c k  r e v o l u t i o n a r i e s  i n  t h e  a r e a  o f  Miami and i n  o t h e r  

a r e a s .  

Q d u t  t o  y o u r  knowledge -- n o t  what  you have  

r e a d ,  b u t  t o  y o u r  knowledge, was t h i s  man a C a s t r o  a g e n t ?  

A P e r s o n a l l y ,  I have no  knowledge o f  t h a t .  

I am t a l k i n g  a b o u t  what  was p u b l i s h e d  i n  newspapers  and 

what  i s  commented. I know t h a t  h e  was a n  o f f i c i a l  i n  t h e  

C a s t r o  government.  I t h i n k  h e  was a commander. 

MR. TABAK : The government moves t o  s t r i k e  

e v e r y t h i n g  a f t e r  t h a t  he  h a s  no p e r s o n a l  knowledge. 

THE COURT: S t r i k e  it. The w i t n e s s  h a s  

i n d i c a t e d  i n  t h e  f i r s t  i n s t a n c e  no  p e r s o n a l  knowledge on 

t h i s  s u b j e c t .  

Did you e v e r  speak t o  M r .  Lesnick  a b o u t  t h i s ?  

THE WITNESS : Never ,your  Honor. 

THE COURT: So a n y t h i n g  .you would have  h e a r d  

you would have  r e a d  i n  t h e  newspapers o r  h e a r d  rumors a b o u t ,  

r i g h t ?  

THE WITNESS: About what  t h e  newspapers 

p u b l i s h e d  a b o u t  him, and a l s o  abou t  t h e  c o n t r o v e r s i e s  h e  

g e n e r a t e d  w i t h  o t h e r  peop le  w i t h i n  t h e  community, which w e r e  
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q u i t e  numerous. 

THE COURT: I w i l l  s t r i k e  t h a t  p a r t  o f  t h e  

r e s p o n s e  as n o t  b e i n g  b a s e d  on p e r s o n a l  knowledge. 

The j u r y  w i l l  d i s r e g a r d  t h e  l a s t  p a r t  .o$ :%\the 

w i t n e s s '  answer ,  a b o u t  t h e  p o s i t i o n  or  p o s i t i o n s  M r .  Lesnick  

may have  o c c u p i e d  i n  Cuba. 

Q Did you e v e r  r e c r u i t  e i t h e r  M r .  Necuze 

o r  M r .  Rodriguez t o  go  and bomb t h e  o f f i c e s  o f  R e p l i c a  

Magazine on o r  abou t  September 11, 1981, s ir? 

A No, s ir .  

Q Do you,have any p e r s o n a l  knoweldge abou t  t h e  

bomb t h a t  w a s  s e t  o f f  a t  t h e  o f f i c e s  o f  t h e  R e p l i c a  

Magazine on t h a t  d a t e ?  

A. What came o u t  i n  t h e  newspapers  and i n  t h e  

news media. 

Q So yczllhave no  p e r s o n a l  knowledge o t h e r  t h a n  

what  you r e a d  i n  t h e  p a p e r s ?  

A No, s ir .  

Q Did you e v e r  t e l l  any o f  t h e  a g e n t s  t h a t  you 

m e t  on  September 28, 1982 t h a t  you had p e r s o n a l  knowledge 

a b o u t  t h e  e x p l o s i o n s  t h a t  was s e t  o f f  a t  R e p l i c a  Magazine, 

s i r?  

A No, s ir .  

Q Did you have  any c o n n e c t i o n  o r  any knowledge -- 
s t r i k e  t h a t .  
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Do you have any p e r s o n a l  knowledge abou t  t h e  

bomb t h a t  went o f f  on E a s t  4 1 s t  S t r e e t  i n  New York a t  the 

Mexican Consu la te  on September 1 2 ,  1981? 

A No, sir. 

Q Did you e v e r  make a , - s t a t e m e n t  t o  any o f  t h e  

FBI on o r  a b o u t  September 25 o r  26 o f  1982 t h a t  you had 

p r epa red  t h e  bomb t h a t  was set o f f  on t h a t  d a t e ?  

A No, sir. 

Q Do you r e c a l l  appea r ing  b e f o r e  t h e  g rand  j u r y  

i n  New York on September 2 ,  19 82,  sir? 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Miami, 

Q 

f r e e  w i l l ?  

A 

Q 

d a t e ?  

A 

Q 

A 

Q 

Yes ,sir. 

Do you remember hav ing  come t o  t h i s  b u i l d i n g ?  

Yes ,sir. 

You were subpoenaed,  i s  t h a t  c o r r e c t ?  

Y e s ,  sir.  A subpoena was handed t o  m e  i n  

Did you come h e r e  v o l u n t a r i l y  o r  o f  your  own 

They handed m e  a subpoena. I had t o  come. 

Did you appear  b e f o r e  t h e  grand j u r y  on t h a t  

Y e s ,  s ir .  

R h o  asked you q u e s t i o n s ?  

M r .  Tabak. 

Did h e  ask  you q u e s t i o n s  moxe o r '  less o f  t h e  
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same t y p e  I asked  you t o d a y ,  abou t  knowledge o f  s p e c i f i c  

i n c i d e n t s  t h a t  o c c u r r e d  p r i o r  t o  September 2 ,  1982 i n  

connec t i on  w i t h  Omega 7? 

A Y e s .  

Q Did you g i v e  him any r e sponse  t h a t  was n o t  t r u e ?  

A What I c o n s i d e r e d  n e c e s s a r y  a t  t h a t  t i m e .  

Q What do  you mean, what  you . cons ide r ed  n e c e s s r y  

n o t  t o  t e l l  t h e  t r u t h  a t  t h a t  moment? 

A I d i d n ' t  s a y  t h a t .  I s a i d  t h a t  I answered w i t h  

t h e  t r u t h  a t  t h a t  t i m e .  

( -Cont inued on n e x t  page) 
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Q Perhaps  I d i d n ' t  a s k  you t h e  q u e t i o n  r i g h t .  

Your t e s t imony  today  i s  t h a t  a t  t h a t  t i m e ,  

when you were g i v i n g  t h e r e s p o n s e s  t o  t h o s e  q u e s t i o n s ,  

you were t e l l i n g  t h e  t r u t h ?  

A P l e a s e  r e p e a t  t h e  ques t i on .  

THE COURT: Is i t  your  t e s t imony  today  t h a t  

a l l  of t h e  answers  you gave i n  t h e  grand ju ry  were 

t r u t h f u l ?  

THE WITNESS: Y e s .  I t r i e d  t o  do t h e  b e s t  I 

c o u l d ,  a cco rd ing  t o  what my r e c o l l e c t i o n  was. 

Q So today ,  a  coup l e  of y e a r s  a f t e r w a r d s ,  were 

t h e r e  any r e sponse s  t o  any q u e s t i o n s  t h a t  were n o t  

t r u t h f u l ?  

A I t ' s  p o s s i b l e .  

Q You i n d i c a t e d  t h a t  you d i d  n o t  know t h e  name 

A l e j a n d r o  Medina a t  t h a t  t i m e .  

A Y e s ,  s ir .  

Q Did you f o r g e t  o r  d i d  you j u s t  n o t  unders tand  

t h e  q u e s t i o n ?  

A Not on ly  d i d  I on ly  unders tand  t h e  q u e s t i o n ,  

b u t  I f o r g o t ,  t o o ,  and I had no t i m e  t o  r e c t i f y  it. 

Q You f o r g o t  t h a t  you used t h e  name A le j and ra  

Medina? 

A When I came back from lunch  I remembered, b u t  

t h a t  was a f t e r w a r d s ,  a d t e r  t hey  had asked m e  t h e  q u e s t i o n s ,  
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b u t  it was l a t e  t h e n  t o  r e c t i f y  it. 

Q You d i d n ' t  have  an  a t t o r n e y  p r e s e n t  w i t h  you 

a t  t h e  g r a n d  j u r y ?  

A N O ,  s i r .  

Q Whom d i d  you go t o  t h e  g rand  j u r y  w i t h ?  

A I went a l o n e .  

Q D i B  you answer any q u e s t i o n s  f o r  f o r  M r .  Tabak 

r e g a r d i n g  Be ta  I m p o r t s ?  

A H e  d i d  a s k  m e  some q u e s t i o n s  a b o u t  Beta .  

Q And were your  answers  t r u t h f u l ,  s i r ?  

A Y e s .  

Q I n  your r e s p o n s e  t o  t h e  grand j u r y ,  you 

i n d i c a t e d  t h a t  you had m e t  w i t h  f o r e i g n  o f f i c i a l s .  

A I d o n ' t  r e c a l l  j u s t  now. 

Q I w i l l  g e t  back t o  t h a t .  

A f t e r  your  mee t ing  w i t h  t h e  g rand  j u r y ,  w e r e  

you o r d e r e d  t o  d o  a n y t h i n g ?  

A To have my f i n g e r p r i n t s  t a k e n  and t o  g i v e  some 

h a n d w r i t i n g  exemplars .  

Q And what d i d  you do? Did you go and do a s  

a s k e d ?  

A I t  was an  o r d e r  t h a t  M r .  Tabak gave m e ,  and 

s i n c e  it was an  o r d e r  g i v e n  by t h e  grand j u r y  I had t o  go 

and do it. 

Q So a s  soon a s  you f i n i s h e d  w i t h  t h e  g rand  jury 
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you went a c r o s s  t o  t h e  FBI o f f i c e s ?  

A No. I was e s c o r t e d  by M r .  Wack, t h e  FBI 

a g e n t ,  M r .  Wack and a l s o  D e t e c t i v e  Brandt  a l s o  accompanied 

m e ,  

On t h a t  occa s ion ,  M r .  E r n e s t o  Rodriguez was 

a l s o  w i t h  m e .  

Q How long  d i d  t h o s e  handwr i t i ng  exemplars  t a k e  

t o  make? 

A F o r t y - f i v e  minu teds ,  a round,  around t h e r e .  

Q Did you d i s c u s s  w i t h  e i t h e r  Agent Wack o r  

D e t e c t i v e  Brandt  a n y t h i n g  o t h e r  t h a n  your g i v i n g  of t h e  

handwr i t i ng  exemplars  and v o i c e  p r i n t  -- I am s o r r y  :- 

f i n g e r p r i n t s ?  

A No. For  t h a t  w e  would have had t o  r e t u r n  

t o  t h e  grand j u r y ,  from which I had come. T h a t ' s  when I 

m e t  M r .  La r ry  Wack. 

I t h i n k  -- I r e c a l l  t h a t  when w e  g o t  t o ,  I 

t h i n k ,  t h e  f o u r t e e n  t h  f l o o r ,  M r .  L a r r y  Wack i d e n t i f i e d  

h imse l f  t o  m e .  H e  s a i d  t h a t  he  was an FBI a g e n t ,  and 

he  t r i e d  t o  approach t h e r e  w i t h  m e ,  and I t o l d  him t h a t  

I had come from speak ing  t o  t h e  grand j u ry  t h a t  I was 

n o t  go ing  t o  t a l k  w i t h  anyone, 

When I came o u t  from t h e  g rand  j u ry  t o  have 

t h e s e  exemplars  done,  t h e s e  p r i n t s  done, M r .  Wack came 

s t r a i g h t  t o  m e  and s a i d  t o  m e ,  "I f i n a l l y  c augh t  you. 
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I have been a f t e r  you f o r  e i g h t  y e a r s .  You a r e  mine ." 

I remember ano the r  t h i n g  t h a t  happened, too .  

When Agent Wack s a i d  t h a t  t o  m e ,  I s a i d ,  "1 am s o r r y  f o r  

you. You have wasted your  t i m e .  You have t h e  wrong 

man. " 

Then Agent Lyons came, and he  s t i id ,  "Did you 

know t h a t  t h e e a r l y  b i r d  c a t c h e s  t h e  worm?" And I looked 

a t  him and I s a i d ,  "The on ly  b i r d s  t h a t  I see h e r e  a r e  

f a t  ones ,  l a z y ,  and t h e  only  ones t hey  can c a t c h  a r e  t h e  

ones t h a t  a r e  b rought  t o  them, because  t hey  never  caught  

any." 

And then  w e  went t o  have t h e  f i n g e r p r i n t s  

t aken .  

MR. FERNANDEZ: May I i n q u i r e ,  your Honor, how 

long  you p l an  t o  s i t  t h i s  a f t e rnoon?  

THE COURT: I t h i n k  w e  would b e  w e l l  adv ised  

' t o  recess a t  t h i s  t i m e .  

Lad ies  and gentlemen, p l e a s e  do n o t  d i s c u s s  

t h e  c a s e  among yourse lves .  I n  t h e  even t  you l e a r n  any- 

t h i n g  about  t h e  c a s e  from any sou rce  o u t s i d e  of t h e  cou r t -  
- - . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  

- - - -  

room you a r e  d i r e c t e d  t o  r e p o r t  t h a t  m a t t e r  t o  M r .  Guranich 

when you r e t u r n  tomorrow morning. 

F i n a l l y ,  w e  have not  y e t  f i n i s h e d  t h e  d i r e c t  

examinat ion of M r .  Arocena. W e  s t i l l  have c r o s s -  

examinakion and p o s s i b l y  r e d i r e c t  examination.  
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So cont inue t o  keep an open mind on a l l  

a s p e c t s  of t h e  case  u n t i l  you have heard it a l l ,  a f t e r  

t h e  summations and t h e  charge,  which hopeful ly  w i l l  be 

coming next  week, and then you w i l l  have t h e  case  f o r  your 

cons i d e r a t i o n .  

Ladies  and gentlemen, you a r e  excused u n t i l  

t e n  o ' c lock  tomorrow morning. 

(Adjourned t o  September 11, 1984, a t  1 0 : O O  a.m.) 

--- 
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UNITED STATES OF AMERICA 

v. 

EDUARDO AROCENA . 
S 8 3  C r i m .  8 2 1  (RJW) 

New York, W .  Y .  
September 11, 1984 
10:OO a.m. 

( T r i a l  c o n t i n u e d .  ) 

( J u r y  p r e s e n t :  ) 

THE COURT: Good morning,  l a d i e s  and  gentlemen.  

E D W A R D 0  A R O C E N A  P E R E Z , resumed. 

THE COURT: M r .  Arocena,  you w i l l  b e  c o n t i n u i n g  

y o u r  t e s t i m o n y  under  t h e  o a t h  t h a t  was a d m i n i s t e r e d  t o  you 

when you f i r s t  t o o k  t h e  s t a n d .  

Do you u n d e r s t a n d ?  

THE WITNESS : (Through t h e  i n t e r p r e t e r )  Y e s ,  

I do.  

THE COURT: You may p r o c e e d ,  M r .  Fernandez.  

DIRECT F;XAPIINATIQM - { C o n k h u e & ) -  - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 

- - - -  - - - -  - - - -  

BY MR. FERNANDEZ: 

Q M r .  Arocena,  y e s t e r d a y ,  when w e  p a r t e d ,  you w e r e  

t a l k i n g  a b o u t  t h e  i n c i d e n t  t h a t  o c c u r r e d  on September 2 ,  

1 9 8 2 ,  just a f t e r  you had t e s t i f i e d  b e f o r e  t h e  g rand  j u r y .  
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Now, s i r ,  t h a t  same day ,  September 2 ,  1982, 

d i d  you have anybody set  bombs i n  Miami? 

A No, sir. 

Q You were t e s t i f y i n g  a t  t h e  time w e  b roke  a b o u t  

a  c o n v e r s a t i o n  t h a t  you had w i t h  Agent Wack and D e t e c t i v e  

Brandt .  Did you have any o t h e r  c o n v e r s a t i o n s  w i t h  any 

o t h e r  a g e n t s  on t h a t  day? 

THE COURT: September 2nd. 

Q (Cont inu ing)  September 2 ,  1982. 

A Only w i t h  M r .  Lyons, t h e  i n c i d e n t  which I 

e x p l a i n e d  p r e v i o u s l y ,  and w i t h  t h e  a g e n t  who took  my f i n g e r -  

p r i n t s .  

Q Now, s i r ,  d i d  you exchange any busness  c a r d s  

w i t h  any of  t h e  a g e n t s  from t h e  FBI? 

THE COURT: On September 2nd. 

Q (Cont inu ing)  On September 2 ,  19821 

A I don'  t remember i f  I d id .  I d o  remember 

t h a t  I gave a  c a r d  t o  M r .  Tabak d u r i n g  t h e  i n t e r v i e w  a t  

t h e  g rand  ju ry .  

8 A f t e r  September 2nd and b e f o r e  September 1 7 ,  

1982,  d i d  you r e c e i v e  any phone c a l l s  from anybody, from 

t h e  U. S. A t t o r n e y ' s  o f f  ice o r  t h e  FBI i n  New York? 

A No. What I r e c e i v e d  was a v i s i t  by two a g e n t s  

a$ my house ,  two weeks l a t e r .  

Q Is t h i s  your  house i n  M i a m i ,  s i r ?  
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A Yes, sir .  

Q Who v i s i t e d  you? 

A Agent Cannon and Agent Lee. 

Q What was t h e  reason  f o r  t h e  v i s i t ,  i f  you know? 

A They t o l d  m e  t h a t  t h e y  wanted t o  t a l k  t o  m e .  

They t o l d  m e  t h a t  t hey  wanted t o  t a l k  t o  m e  o f f  t h e  r eco rd ,  

t h e y  had a  message from t h e  New York o f f i c e  and t h a t  a l l  

t h e y  wanted t o  do was t o  make t h a t  d e l i v e r y  t o  m e .  
e 

1 ( s . !  ~ A Y  .. i..: 
They asked ----,.,A* m e  v.%,v-.w- i f  - - - I - knew .-. - J o s e  Dendrado N a j o l i .  . - " + **.e,,*tC-* 

I t o l d  them, y e s ,  t h a t  I d i d  know him, and I 
, , ~ ~  " * " * -  .,. - , a  

"Do you know what happened t o  Dendrado?" and I s a i d ,  " Y e s .  
. " - . 4 V - v  - 

I heard  something about  t h a t .  -- " -, 
I t h i n k  h e  had problems -..----.- * - k.- w - * . . 

w i t h  - - *  t h e  grand jury ."  

Agent Cannon s a i d  t o  m e ,  y e s ,  indeed ,  he  

committed p e r j u r y  and he  was under a r r e s t  f o r  t h a t ,  and 

Agent Lee s a i d ,  " T h a t ' s  wha t ' s  go ing  t o  happen t o  you, 

b e s i d e s  t h e  f a c t  t h a t  w e  know it was you who set t h e  bomb 

a t  t h e  Mexican Embassy i n  New York." 

Righ t  a f t e r  t h a t ,  I t o l d  him t h a t  I d i d n ' t  know 

any th ing  about  what t hey  w e r e  t a l k i n g  about ,  and I t o l d  them 

t o  l eave .  They s a i d  t h a t  t h e y  were going t o  l e a v e  and 

t h a t  I should  c o n s i d e r  what t h e y  were say ing .  

I asked them f o r  a  c a r d ,  b u t  t h e y  re fused  t o  

g i v e  me one,  and they  s a i d ,  "Remember t h a t  t h e  agen t  from 

t h e  N e w  York o f f i c e  wants t o  s e e  you, anyhow, sooner  o r  
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l a t e r , "  and then  they  l e f t .  

Q S i r ,  where d i d  t h i s  conve r sa t ion  t a k e  p lace?  

A I n  my house,  i n  t h e  fami ly  room,. 

Q Was t h e r e  anyone else p r e s e n t  a t  t h a t  t i m e  

o t h e r  t h a n  Agents L e e  and Cannon and y o u r s e l f ?  

A My w i f e  was t h e r e ,  b u t  she  was i n  t h e  bedroom. 

Usua l ly ,  when someone comes t o  t h e  house,  she  goes i n t o  

t h e  bedroom w i t h  t h e  c h i l d r e n .  

Q Why d i d  you a sk  t h e  a g e n t s  f o r  a  ca rd?  

A Because I wanted t o  be  s u r e  t h a t  it was e x a c t l y  

t hey  whom I was speaking  wi th ,  and t h e y  d i d n ' t  want t o  g i v e  

m e  any proof t h a t  they  had been t h e r e  t h a t  day. 

Right  from t h e  very beginning,  they  d i d n ' t  want 

t o  come i n t o  t h e  house,  and it was f o r  t h a t  reason t h a t  I 

asked them t o  i d e n t i f y  themselves and g i v e  m e  t h e i r  c a r d ,  

b u t  they  r e f u s e d  t o  do s o ,  and they  l e f t .  

Q S i r ,  a s  a  r e s u l t  of t h i s  v i s i t ,  d i d  you c a l l  o r  

c o n t a c t  anyone from t h e  FBI o f f i c e  i n  New York? 

A No. Two days l a t e r ,  when I was i n  my o f f i c e ,  

s i n c e  I am always going i n  and coming o u t  of t h e  o f f i c e  

and t h e r e  were q u i t e  a  few people  i n  t h e  o f f i c e ,  and they 

were t e l l i n g  m e  t h a t  t h e r e  had been a  c a l l  from New York 

and a  s o - c a l l e d  Lar ry  had been c a l l i n g ,  and I was supposed 

t o  c a l l  him back. That  was on t h r e e ,  f o u r  o r  f i v e  d i f f e r -  

e n t  occas ions ,  The l a s t  t i m e  was on a  Fr iday.  And I 
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went home. 

The fo l l owing  Monday, I r ece ived  a  c a l l  from 

Agent Wack, and I was t a l k i n g  t o  some c l i e n t s  i n  t h e  

o f f i c e ,  and I t o l d  Agent Wack t h a t  I v o u l d n ' t  t a k e  c a r e  of 

him a t  t h a t  time, t h a t  I might c a l l  him l a t e r  o r  t h a t  he 

cou ld  c a l l  m e  back l a t e r  whenever he  could .  

I d o n ' t  remember whether i t  was he  who c a l l e d  

m e  l a t e r  o r  whether  it was he  who r e t u r n e d  t h e . c a l 1 .  

Q M r .  Arocena, l e t  m e  back t r ack  a  moment. Is it 

your  t es t imony t h a t  a f t e r  September 2nd and b e f o r e  September 

20th  you r e c e i v e d  f i v e  o r  s i x  c a l l s  from Agent Wack and 

a  v i s i t  from Agents Cannon and Lee a t  your  house? 

MR. TABAK: Objec t ion .  

THE COURT: Sustaned.  I t  was t e s t i f i e d  t o  

by t h i s  w i t n e s s  and t e s t i f i e d  t o  by Cannon. 

L e t ' s  j u s t  c o n c e n t r a t e  on t h e  t e l ephone  c a l l s  

now. 

Q Did you c a l l  Agent Wack on t h e  1 7 t h  of September, 

1982, on a  F r iday?  

A I d o n ' t  remember t h a t .  

Q Did you c a l l  Agent Wack on Monday, September 20, 

1982? 

A No; I d i d  no t .  I ' m  n o t  q u i t e  s u r e  a s  t o  

& e t h e r  he  c a l l e d  m e  and I r e tu rned  t h e  c a l l .  I ' m  not  su re .  

Q W e r e  you s u r p r i s e d  t h a t  you were r e c e i v i n g  t h a t  
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many c a l l s ?  

A I t  bothered  me. 

Q A s  a r e s u l t  of t h e s e  phone c a l l s  d i d  you come 

t o  New York on o r  about Septenber  20, 1982? 

A I came t o  New York because I had t o  se t t le  a 

m a t t e r  wi th  t h e  union,  and whi le  I was a t  it I wanted t o  

f i n d  o u t  what problem i t ' w a s  t h a t  M r .  Wack had wi th  m e ,  

because he was r e a l l y  making l i f e  r a t h e r  mi se rab le  f o r  me 

i n  t h a t  manner. 

THE COURT: Did you c a l l  him a t  t h a t  p o i n t ?  

THE WITNESS: From where? 

THE COURT: When you g o t  t o  N e w  York. 

THE WITNESS: Y e s .  The day a f t e r  I got  t o  

New York, when I was i n  t h e  h o t e l ,  I d i d  c a l l  him. I l e f t  

word t h a t  I was i n  my h o t e l  room, and -- and then  I went 

o u t  t o  s o l v e  my own problem. 

Q Did you r e s o l v e  those  o t h e r  m a t t e r s  t h a t  you 

had wi th  t h e  union,  and what were they? 

MR. TABAK: Object ion.  

THE COURT: J u s t  answer yes  o r  no. 

Did you r e s o l v e  t h e  ma t t e r  w i t h  t h e  union? 

THE WITNESS: I n  p a r t  I t r i e d  t o  s o l v e  those  

m a t t e r s ,  b u t  t h e  o f f i c e r s  were not  t h e r e  a t  t h e  t ime,  and 

I was supposed t o  go back l a t e r .  I f  I had n o t  been 

kidnaped by t h e  FBI, I would have solved them. 
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MR. TABAK: Motion t o  s t r i k e .  

THE COURT: No. 

(To t h e  w i tnes s : )  When were you kidnaped by -----..-.-.%"-* u--~ - 1 - 1  4 1 *,". -. 1 * .  

t h e  - -  -.- .. FBI? . 

THE WITNESS: On Sund 

THE COURT: What d a t e  was t h a t ?  

THE WITNESS: I t h i n k  it was t h e  26th.  

THE COURT: Who -------- kidnaped .-"-- -. " you? . m s  

THE WITNESS: M r .  Wack and M r .  Brandt .  . . . - .  I . ,  ,,.<.* 

THE COURT: Wack and Brandt kidnaped you? 

Where d i d  t hey  t a k e  you? 

THE WITNESS: To t h e  New York headqua r t e r s .  

THE COURT: What happened t h e r e ?  

THE WITNESS : They i n t e r r o g a t e d  m e  t h e r e .  

I t o l d  them I wanted t o  speak t o  my lawyer. They t o l d  m e  

t h a t  I d i d n ' t  have any r i g h t  t o  a lawyer and t h a t  I had t o  

answer a series of q u e s t i o n s  t h a t  t hey  were going t o  ask  m e .  

When I p r o t e s t e d  abou t  t h a t  s i t u a t i o n ,  w e  

a c t u a l l y  came t o  a p h y s i c a l  c o n f r o n t a t i o n .  

A f t e r  t h a t ,  Agent Wack t r i e d  t o  calm t h e  

s i t u a t i o n  down, and he  s a i d  t o  m e ,  "Calm down. T h i s  i s  

go ing  t o  be  s e t t l e d , "  and he ordered  some c o f f e e .  

I remember t h a t  I drank some c o f f e e ,  t h e  same 
- - - - -  - - - - - -  

- - - - - - - - - - - - - - - 

o r  t h r e e  o t h e r s  who were t h e r e ,  and I f a i n t e d .  

I remember t h a t  a f t e r  I l o s t  consc iousness  I d i d n ' t  I <  r e a l l y  . 

SOUTHERN DISTRICT REPORTERF. U.S. COURTHOUSE 

FOLEY SQUARE. NEW YORK. N.Y. - 791-1020 



mPs 'Arocena  - d i r e c t  2220  

know what - - . .--- . happened *-. . w f o r  abou t  f o r t y - f i v e  minu tes  o r  an --... A 

hou r ,  a f t e r  d i s c o v e r i n g  t h e  marks of a  n e e d l e  on my arm. -.. * ." " 

I n  a  few words,  I was d-rugged. 

I d o n ' t  l i k e  t o  s ay  t h a t ,  b u t  t h a t ' s  t h e  k i n d  

of p r a c t i c e  t h e y  used ,  and t h a t ' s  t h e  ~ r a c t i c e  t h e y - h a v e  

been u s i n g  w i t h  m e  e v e r  s i n c e  t hey  have had m e  p r i s o n e r  and 

r i g h t  up u n t i l  t oday ,  and I owe it t o  him and t o  M r .  Tabak. 

THE COURT: How many t i m e s  have you been drugged 

by t h e  FBI? 

THE WITNESS: Tha t  t i m e  I remember was a t  t h e  

h e a d q u a r t e r s .  I d o n ' t  know whether  it was sodium p e n t a t h a l  

o r  whe ther  t h e y  used  some more modern drug.  What I a m  s u r e  

is  t h a t  it was n o t  hypnotism. 

THE COURT: No. My q u e s t i o n  i s ,  how many t i m e s  

were you drugged by t h e  FBI? 

THE WITNESS: A s  f a r  a s  I know, i n  h e a d q u a r t e r s  

was on ly  t h a t  t i m e .  And t h e  f o l l o w i n g  day,  Monday -- 

THE COURT: W e r  you drugged a g a i n  t h e  f o l l o w i n g  

day ? 

THE WITNESS: I s u s p e c t e d  t h a t  I was, b u t  I d i d  

n o t  l o s e  my c o n t r o l .  They gave m e  a n o t h e r  cup  of c o f f e e .  

I d o n ' t  know what t h e y  p u t  i n  i t ,  b u t  i t  was t o  calm my 

n e r v e s  down, and t h a t  was f o r  m e  t o  t a k e  a  l i e  d e t e c t o r  

tes t .  It d i d n ' t  seem t o  work, because  t hey  had t o  do t h r e e  

tests. 
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THE COURT: S t r i k e  t h e  l a s t  p a r t  of t h e  answer. 

I t  i s  n o t  r e s p o n s i v e  t o  t h e  q u e s t i o n ,  which was how many 

t i m e s  he  was drugged.  

The j u r y  w i l l  d i s r e g a r d  any t es t imony  t h a t  t h e  

w i t n e s s  ha s  j u s t  g iven  which was n o t  r e s p o n s i v e  t o  t h e  

q u e s t i o n ,  and now w e  w i l l  h e a r  t h e  q u e s t i o n  a g a i n .  

L i s t e n  t o  t h e  q u e s t i o n  and answer t h e  q u e s t i o n .  

(Ques t  i o n  r e a d .  ) 

THE COURT: Y e s  o r  no o r  you d o n ' t  know. 

THE WITNESS: Y e s ,  sir. 

THE COURT: Who drugged you? 

THE WITNESS: Both t i m e s  it was Agefit Wack. 

THE COURT: By what means? 

THE WITNESS: H e  i s  t h e  person who brought  t h e  

c o f f e e  t o  m e .  

THE COURT: I n  o t h e r  words, i t  i s  your  t e s t imony  

t h e r e  was something i n  t h e  c o f f e e ?  

THE WITNESS: D e f i n i t e l y ,  y e s .  

THE COURT: I n  a d d i t i o n  t o  t h e  c o f f e e ,  d i d  you 

see any o t h e r  n e e d l e  markj  on t h a t  day? 

THE WITNESS: No, your  Honor. 

THE COURT: You may proceed,  Counsel .  

BY MR. FERNANDEZ- (Cont inu ing)  : 

Q M r .  Arocena, on t h e  24 th  of  September,  d i d  you 

m e e t  w i t h  Agent Wack and Detective Brandt?  
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A No, s ir .  

Q Did you meet on t h e  25th? 

A Y e s ,  s i r .  

Q Where d i d  you meet them? 

A I n  t h e  h o t e l  room where I was s t a y i n g .  

Q So it was not  a t  FBI headquar te rs?  

A No. I t  was a t  t h e  h o t e l ,  where I was r e g i s t e r e d  

under my name. 

Q How d i d  you g e t  from t h e  h o t e l  t o  t h e  FBI had- 

q u a r t e r s ?  

A They suggested t h a t  i n  New York they  wanted t o  

t a l k  t o  m e  and t h a t  i f  I d i d n ' t  go one way I would have t o  

go a n o t h e r  way. And I asked them where t h e  a r r e s t  war ran t  

was f o r  t h a t  t ype  of s i t u a t i o n .  They s a i d  t h a t  they  

d i d n ' t  need one,  b u t  t h a t  i f  I pu t  up any r e s i s t a n c e  they  

would b r i n g  one,  and i f  no t  they  would t a k e  m e  by f o r c e ,  

and they  s a i d  a t  any r a t e  it  was j u s t  a  m a t t e r  of going 

f o r  a s h o r t  t ime ,  because t h e  boss  wanted t o  see m e .  

And I t o l d  them, a t  any r a t e ,  I had t o  r e t u r n  

t o  M i a m i ,  t h a t  I had t o  s i g n  o u t  of t h e  h o t e l  and t u r n  t h e  

c a r  over .  

They t o l d  m e  t o  check o u t  and t u r n  t h e  c a r  i n ,  
- - - -  - - - - - - - - - -  

- - - - - -  

and i t  d i d n ' t  ma t t e r :  They s a i d  I w o u l ~ h a v e t o s p e a T t  t o  - 

t h e  boss  f o r  h a l f  an  hour and t h a t  l a t e r  they  m u d l  t a k e  

m e  home f o r  m e  t o  c a t c h  t h e  p lane  s o  I could r e t u r n .  But 
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i t  was a b s o l u t e l y  necessary  f o r  m e  t o  go w i t h  them, i n  

one way o r  ano the r .  

Q L e t  m e  unders tand t h i s ,  M r .  Arocena: 

On t h e  26 th ,  t h e  room a t  t h e  h o t e l ,  d i d  you r e n t  

t h a t  room y o u r s e l f ?  

A Y e s .  I r e n t e d  i t  from Thursday n i g h t ,  F r iday ,  

Sa turday  u n t i l  Sunday. 

Q P r i o r  t o  be ing  t o l d  .-"*a t h a t  you - - " .  had t o  ... go t o  

h e a d g u a r t e r s ,  d i d  you engage i n  c o n v e r s a t i o n  w i t h  t h e  
--1- .*-- __-.- * ..* * 

a g e n t s  about  Omega 7 o r  t h e  Omega 7 a c t i v i t i e s ?  

A They t o l d  m e  t h a t  t h e  reason  f o r  my having t o .  
* .  , * 

go t h e r e  f o r  t h i s  conve r sa t i on  was f o r  m e  t o  h e l p  them 

a g a i n s t  t e r r o r i s m ,  Communist t e r r o r i s m ,  and t o  h e l p  them 

t-o combat t h e  i n f i l t r a t i o n  i n t o  t h e  C a s t r o  regime and t o  

h e l p  them w i t h  t h e  d rugs  t h a t  C a s t r o  was b r i n g i n g  i n  from 

Cuba. 
-., . - 

They s a i d  t h e  Government was i n t e r e s t e d  i n  

t h e  s t r u g g l e  f o r  Cuba, t h a t  t h e  Government was i n t e r e s t e d  

a s  w e  were. 

And du r ing  a l l  t h i s  t i m e  I remained s i l e n t ,  

because  I was a f r a i d  t h a t  t hey  were r eco rd ing  t h e  con- 

v e r s a t i o n .  

They asked m e  q u e s t i o n s  about  my fami ly  i n  

Cuba, about  my going t o  Cuba. They were q u i t e  up t o  d a t e  

on e v e r y t h i n g ,  on a l l  my a c t i v i t i e s .  
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Q Did you t e l l  them you were r e p r e s e n t i n  Ornar? 

A No, sir .  

Q Did you d i s c u s s  any of  t h e  a c t s  committed by 

Omega 7 i n  N e w  York and N e w  J e r s e y ?  

A N O ,  sir. 

THE COURT: So you d i d n ' t  t e l l  them a n y t h i n g  

d u r i n g  t h i s  p e r i o d  of t i m e ;  i s  t h a t  c o r r e c t ?  

THE WITNESS: No. 

THE COURT: What d i d  you t e l l  them? 

THE WITNESS: According t o  t h e  q u e s t i o n s  t h e y  

a sked  m e  I would answer them and s ay  I d i d n ' t  have any 

knowledge of t h o s e  s i t u a t i o n s ,  and t h e y  asked  m e  abou t  

a l l  k i n d s  of o r g a n i z a t i o n s  i n  e x i l e  and abou t  a l l  t h e  

t e r r o r i s t  g roups  i n  t h e  Uni ted  S t a t e s  and o u t s i d e  t h e  

Uni ted  S t a t e s  and t h e  e f f o r t s  t h a t  t hey  were making, 

a c c o r d i n g  t o  them, t o  c o n t a i n  a l l  of t h e s e  s i t u a t i o n s ,  and 

t h e y  had o r d e r s  from t h e  P r e s i d e n t  t o  make any k i n d  of 

an  agreement w i t h  m e ,  and I s a i d ,  "I d o n ' t  know wny you 

a r e  s o  i n t e r e s t e d  i n  m e .  I am n o t  anybody. I am j u s t  

a r e g u l a r ,  o r d i n a r y  person.  " 

THE COURT: Did t h e y  a s k  you a b o u t  Omega 7? 

THE WITNESS: They came back and s a i d  t o  m e ,  

"Now, l o o k ,  d o n ' t  a c t  dumb. I know you a r e  t h e  head of  

Omega 7. W e  know who you a r e .  W e  know who everybody 

i s  a s s o c i a t e d  w i t h  you. W e  have peop le  t h a t  have t o l d  
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u s  e v e r y t h i n g  r ega rd ing  you and your  group." 

THE COURT: What d i d  you say when they  t o l d  

you t h a t ?  

THE WITNESS : I . don' t know what t hey  w e r e  

r e f  e r r i n g  t o .  I d i d n ' t  have any knowledge of t h a t ,  and 

I den ied  eve ry th ing .  

BY MR. FERNANDEZ: 

Q Were you kidnaped on t h a t  day? 

A No, sir. 

Q On t h e  26th ,  d i d  you a l s o  meet w i t h  D e t e c t i v e  

Brand t - and  Agent Wack? 

t h e  h o t e l .  

Q 

A 

Is  t h a t  a  Sunday? 

The fo l l owing  -- 
THE COURT: Tha t  i s  Sunday, yes .  

THE WITNESS: Y s s ,  s i r .  

THE COURT: Where d i d  you meet wi th  them? 

THE WITNESS: A t  t h e  h o t e l .  I was s t i l l  i n  

What d i d  you d i s c u s s ?  

They came i n  t h e  morning and they  t o l d  m e  t h a t  

t h e y  wanted t o  go on t a l k i n g  w i th  m e ,  and I s a i d ,  "I thought  

I was a l r e a d y  f i n i s h e d  w i t h  you," and I t o l d  them, "Don't  

come back. I have no th ing  more t o  t e l l , "  and i f  t hey  had 

any proof a g a i n s t  m e  f o r  them t o  p r e s e n t  i t ,  t o  a r r e s t  m e ,  

and t hey  s a i d ,  "We've g o t  something a g a i n s t  you, b u t  we  want 
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t o  make s u r e  you a r e  consc ious  o r  aware of i t , "  and they  

showed m e  a series of photographs and t h i n g s  b u t  I den ied  

eve ry th ing .  Irldidn' t have any reason t o  g i v e  in format ion  

t o  them o r  anybody, and i t  was t ime t o  have b r e a d k f a s t ,  

and I s a i d ,  "Look, I ' v e  g o t  t o  go o u t  and g e t  b r e a k f a s t , "  

and they  s a i d , ' " C a n  w e  go wi th  you?" and I s a i d ,  "Okay. 

I ' m  going t o  go down, t o  t h e  h o t e l , "  and they  s a i d ,  "Well, 

why d o n ' t  w e  go some o t h e r  p l a c e ,  and people know u s  a t  

t h e  h o t e l , "  and I s a i d ,  "Why do you want t o  go some p l ace  

e l s e ?  A r e  you a f r a i d  people  w i l l  see you?" and they  

went t o  a r e s t a u r a n t ,  which was s e v e r a l  b locks  away from 

and came back about  h a l f  an  hour l a t e r .  

THE COURT: What happened a t  t h e  r e s t a u r a n t ?  

THE WITNESS: No, nothing.  I j u s t  a t e  what 

going t o  e a t ,  and I came back. 

THE COURT: What d i d  you e a t  f o r  b r e a k f a s t  

day? 

THE WITNESS: I th ink  it was a cheeseburger  

o r  something l i k e  t h a t .  

Q What happened a f t e r  you had t h e  cheeseburger?  

A And when w e  g o t  back t o  t h e  h o t e l  I s a i d ,  

"Well,  I hope t h i s  i s  a l l  over  now, because you r e a l l y  

h a v e n ' t  s a i d  anyth ing  t o  m e  t h a t  can involve  m e  w i th  any- 

t h i n g , "  and t h a t ' s  when they  s a i d ,  "Loo, Eddie, w e  have a 

problem here .  W e  have t o  t a k e  you t o  New York." 
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Q Who s a i d  t h a t ?  

A M r .  Wack. 

Q What happened a f t e r  he s a i d  t h a t ?  

A And I s a i d  t o  him, "What reason a r e  you going 

t o  t a k e  m e  t he re?"  and he s a i d  t h a t  t h e  boss wanted t o  

s e e  m e ,  a t  any r a t e .  

Q Did he g i v e  you t h e  boss '  name? 

A No. Everything I explained t o  you before .  

(Continued on t h e  next  page.) 
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Q That  even ing  d i d  you m e e t  w i t h  two o t h e r  agen t s  

from the FBI? 

A W e l l ,  when I was a t  h e a d q u a r t e r s ,  a f t e r  t h e  

s i t u a t i o n  o f  t h e  i n t e r r o g a t i o n  took p l a c e  and I s a i d ,  "What 

are you people  going t o  do with-me? A r e  you going to  keep 

m e  l i k e  t h i s ? "  I t  occu r r ed  t o  m e ,  " W e l l ,  I have t o  g e t  

o u t  o f  h e r e  somehow." And I s a i d ,  "Well, I had agreed  

w i t h  my mother t h a t  I was going t o  go  e a t  w i t h  h e r  a t  

home and I had t o  go. I was l ook ing  f o r  t h e  o p p o r t u n i t y  

t o  see whether  t hey  would l e t  m e  go. They k e p t  meeting 

and t a l k i n g  w i th  each  o t h e r  and t a k i n g  t h e  m a t t e r  i n t o  

c o n s i d e r a t i o n .  

Then a f t e r  about  an  hou r ,  t h e y  t o l d  m e  t h e y  

were go ing  t o  t a k e  m e  f i r s t  t o  a h o t e l ,  t h e y  were going 

t o  r e n t  a c a r  f o r  m e  s o  t h a t  I cou ld  go  t o  my mo the r ' s  

house ,  b u t  I had t o  come back t o  t h e  h o t e l ,  and they  wanted 

f o r  m e  t o  g o  b u t  t o  b e  under  s u r v e i l l a n c e ,  and I p r o t e s t e d  

a g a i n s t  t h a t .  

Then t h e y  a g r e e d , n o t  t o  s u r v e i l  m e ,  which they 
- - - - - - - - 

- - - - - - -  - - - - - - -  - - - - -  

never  f u l f i l l e d ,  because  I know-wha t - su rve i l  f ance -is -and L L t ' ,  

means and t h e  t a c t i c s  t h a t  t h e y  u se ,  because  I have been 

s u f f e r i n g  from t h a t  f o r  a long  t i m e  because  o f  them. 

W e  :went t o  t h e  c a r  agency,  M r .  Wack went -- 
I musk-Lsay when w e  l e f t  h e a d q u a r t e r s ,  I w a s  w i th  Agent Wack 

and Agent Brown, and t h a t  t h e r e  were two c a r s  fo l luwing  us .  
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When Agent Wack brought  t h e  r e n t e d  c a r ,  I drove 

it b u t  t h e r e  was one c a r  i n  f r o n t  of  m e  and ano the r  c a r  

beh ind  m e  u n t i l  w e  g o t  t o  t h e  h o t e l .  

When w e  g o t  t o  t h e  h o t e l  -- I neve r  knew where 

t h a t  h o t e l  was -- w e  g o t  o u t  and b e f o r e  w e  went i n ,  he  

s a i d ,  "Don't  u s e  your  name. U s e  t h e  name 'Medina. ' I' And 

I asked him why. 

H e  s a i d ,  "Any name e x c e p t  yours  ." I s a i d ,  

"Okay ." 
Then he  went and h e  r e n t e d  two a d j o i n i n g  rooms. 

H i s  was i n  t h e  name o f  someone named Mar t in ,  and h e  was 

t h e r e  w i t h  Agent Brown. 

THE COURT: Brandt it i s ,  De tec t i ve  Brandt.  

THE WITNESS : Brandt . 
A And t h e  o t h e r  room was i n  t h e  name of  "Medina." 

H e  p a i d  w i t h  a c a r d  which h i s  bos s  had given t o  him, and 

I remember t h a t  when h e  was l e a v i n g ,  h e  s a i d  t o  h i s  b o s s ,  

"Boss, I need p l a s t i c  money." So whenever they  have t o  

pay,  t hey  use  t h a t  sys tem,  w i t h  a c a r d .  

A f t e r  t hey  gave us  t h e  room, I went up and p u t  

my s u i t c a s e  i n  t h e r e .  They checked t h e  rooms o u t ,  and w e  

w e r e  i n  my room about  f i v e  o r  t e n  minutes -- I would 

s a y  approximately  f i f t e e n  minutes -- and Agent Wack -- and 

someone else came i n  and spoke t o  him and h e  s a i d ,  ' 

" ~ v e r y t h i ~ g  i s  ready."  H e  s a i d  t o  m e ,  "You have t o  come 
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back  a t  e l e v e n  o ' c l o c k  s h a r p . "  

I went  down and I got my car ,  the car which 

t h e y  h a d  g i v e n  t o  m e ,  and  I d r o v e  t o  my m o t h e r ' s  h o u s e  i n  

Newark and  I n o t i c e d  t h e y  were f o l l o w i n g  m e  and I knew 

t h a t  t h e  c a r  h a d  a f i n d e r  on  i t .  

THE COURT: T h i s  i s  t h e  r e n t a l  car you were 

d r i v i n g ?  

THE WITNESS: Y e s ,  s i r .  

THE COURT: D i d  you see t h i s  f i n d e r  t h a t  was 

o n  t h e  c a r ?  

THE WITNESS : Your Honor,  t h e  f i n d e r s  are 

h i d d e n  i n  t h e  back p a r t  of t h e  c a r .  They are v e r y  d i f f i c u l t  

t o  f i n d .  

THE COURT: D i d  you see t h e  f i n d e r ?  

THE WITNESS : N o ,  I d id  n o t  have  t h e  a p p a r a t u s  

t o  d e t e c t  i t .  

THE COURT: T h i s  w a s  a  H e r t z  c a r ,  was i t  n o t ?  

THE WITNESS: I d o n ' t  remember. 

THE COURT: A r e n t a l  c a r ,  however? 

THE WITNESS: They t o l d  m e  t h a t  it was a  r e n t a l  

c a r ,  y e s .  

t o  g e t  the 

A 

I d o n ' t  know. 

THE COURT: D i d  you go  t o  a r e n t a l  agency 

car? 

THE WITNESS: Y e s ,  t h a t  is  what  t h e y  t o l d  me. 

W e  p a r k e d  a b o u t  a h a l f  a  b l o c k  away from it. 
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THE COURT: With r e f e r e n c e  t o  t h i s  f i n d e r ,  i s  

i t  y o u r  t e s t i m o n y  t h a t  you n e v e r  saw i t ?  You t h i n k  it was 

i n  t h e  c a r ?  

THE WITNESS: No, I n e v e r  saw it. 

THE COURT: Very w e l l .  

THE WITNESS: I f  I had s e e n  i t ,  I would have  

g rabbed  it. 

THE COURT: You d rove  t o  y o u r  m o t h e r ' s  house ,  

i s  t h a t  c o r r e c t ?  

THE WITNESS: Y e s ,  s ir .  

THE COURT: Did you have  d i n n e r  w i t h  y o u r  mother  

t h a t  n i g h t ?  

THE WITNESS: Y e s ,  y o u r  Honor. 

THE COURT: What d i d  you do a f t e r  d i n n e r ?  

THE WITNESS : A f t e r  I h a d  d i n n e r ,  I s a w  two 

f r i e n d s  o f  mine and t h e n  I went  immedia te ly  back.  
/ 

THE COURT: To t h a t  h o t e l  i n  Manhattan? 

THE WITNESS : Y e s ,  sir. 

BY MR. FERNANDEZ: 

Q While you were a t  h e a d q u a r t e r s  t h a t  same day,  

w e r e  you i n t e r v i e w e d  by s e v e r a l  a g e n t s ?  

A Y e s ,  f i v e  o r  s i x  a g e n t s .  

Q What d i d  t h e y  a s k  you abou t?  

A A m i l l i o n  q u e s t i o n s .  

Q A t  any t i m e  d u r i n g  t h i s  quest ion-and-answer 
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s e s s i o n ,  d i d  you r e q u e s t  t o  have a n  a t t o r n e y  p r e s e n t ?  

A Y e s ,  on s e v e r a l  occas ions  I asked f o r  one. 

Q To whom d i d  you r e q u e s t  an  a t t o r n e y ,  s i r ?  

A I asked Wack, I asked Brandt.  I s a i d  it t o  

everybody.  

Q Your t es t imony today i s  t h a t  t hey  would n o t  

g e t  you a n  a t t o r n e y ?  

THE COURT: Don ' t  l e a d  him. 

What d i d  t h e s e  people  s a y  t o  you when you 

asked  themfor an a t t o r n e y ?  

THE WITNESS: That  I had no r i g h t  t o  a lawyer.  

Q While you were a t  h e a d q u a r t e r s ,  were you f r e e  

t o  go? 

A No, I was n o t .  I was i n  some c u b i c l e s  and 

I w a s  always surrounded by f o u r  o r  f i v e  agen t s .  

THE COURT: Were you handcuffed a t  any t i m e  

w h i l e  you were a t  headqua r t e r s?  

THE WITNESS: No, s ir .  

THE COURT: You have answered t h e  q u e s t i o n .  

L e t ' s  g e t  on t o  t h e  n e x t  q u e s t i o n .  

Yousaid you were i n  a  c u b i c l e  w i t h  some o f  t h e s e  

a g e n t s .  Did you s a y  a t  any t i m e  "I'm leav ing"?  

THE WITNESS: Y e s ,  sir. 

THE COURT: Did anybody s a y  any th ing  t o  you 

when you s a i d ,  " I ' m  l e a v i n g v ?  
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THE WITNESS: Y e s ,  s i r .  Tha t  i s  when I had  t h e  

f i g h t  w i t h  one o f  them. 

THE COURT: Who d i d  you have  a f i g h t  w i t h ?  

THE WITNESS: With M r .  Wack's b o s s ,  and w i t h  

a n o t h e r  a g e n t ,  and t h a t  i s  when t h e y  b r o u g h t  me  t h e  

c o f f e e ,  i n  o r d e r  t o  calm me down. 

THE COURT: When you s a i d  " M r .  Wack's b o s s , "  

d o  you remember w e  had  a w i t n e s s  named B a r r y  Mawn. Is 

t h a t  t h e  man? 

THE WITNESS : Y e s .  

THE COURT: You had a f i g h t  w i t h  Bar ry  Mawn -- 

THE WITNESS: An argument .  I had an argument .  

w i t h  him b u t  t h e r e  was a n o t h e r  a g e n t  t h a t  w e  pushed e a c h  

o t h e r .  

THE COURT : Who was t h a t ?  

THE WITNESS: Another  a g e n t ,  b u t  I d o n ' t  

remember . 
THE COURT: Did you e v e r  see t h a t  a g e n t  h e r e ?  

THE WITNESS: No, I n e v e r  s a w  him h e r e ,  and I 

am n o t  s u r e  t h a t  t h e y  would b r i n g  him h e r e ,  e i t h e r .  

- - - - -  

T H E - C U U B T r  -What d i d ~ h e  aoek-like? - - - - - - - 

THE WITNESS: H e  was a t a l l  b lond  guy. 

THE COURT: Did he  h a l e  a name? 

THE WITNESS ; I d o n ' t  remember t h e i r  names. 

The o n l y  names t h a t  I remember are t h o s e  o f  Wack and Brand t .  
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THE COURT: Is it you r  t e s t imony  t h a t  

Agent Mawn and t h e  b lond  man s t opped  you from l e a v i n g  

h e a d q u a r t e r s ?  

THE WITNESS: Y e s .  They w e r e  p a r t  o f  t h e  group.  

THE COURT: Did t h e y  s t o p  you from l e a v i n g  

h e a d q u a r t e r s ?  

THE WITNESS: Y e s ,  s i r .  

THE COURT: Did t h e y  h o l d  you? 

THE WITNESS: Yes , i n  p a r t ,  t h e y  d i d .  

THE COURT: But t hey  d i d  n o t  handcuff  you? 

THE WITNESS: No. They pushed m e  and t h e y  s a t  

m e  down. One d o e s n ' t  have t o  b e  handcuf fed  i n  o r d e r  t o  

know t h a t  one  i s  under  c o n t r o l .  

a n y t h i n g  a t  

from my own 

o f  me  -- 

THE COURT: I n  any e v e n t ,  you d i d n '  t t e l l  them 

h e a d q u a r t e r s  t h a t  day,  d i d  you? 

THE WITNESS: No, s i r ,  a b s o l u t e l y  n o t ,  n o t  

f r e e  w i l l .  So t h a t  i f  t h e y  g o t  any th ing  o u t  

THE COURT: Did t h e y  t a k e  you up t o  see t h e  man 

i n  charge?  

THE WITNESS: The fo l l owing  day.  

THE COURT: But n o t  on Sunday? 

THE WITNESS: No , .on  Sunday I d o n ' t  remember. 

THE COURT: Do you remember t h e  name of  t h e  man 
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i n  charge who you saw t h e  fo l lowing  day? 

THE WITNESS : Afterwards I diound o u t  h i s  name 

was l i k e  Walton o r  P a l t o n ,  something l i k e  t h a t .  

THE COURT: Walton. When you saw Walton, 

d i d  you t e l l  him anything? 

THE WITNESS: I t o l d  him about  t h e  s i t u a t i o n  

t h a t  e x i s t e d ,  and h e  t o l d  m e  t h a t  I had t o  coopera te  w i t h  

them, t h a t  my s i t u a t i o n  was q u i t e  d i f f i c u l t ,  and he  advised  

m e  t o  coope ra t e  w i t h  them, t h a t  was t h e  b e s t  way o u t  f o r  

m e .  I t o l d  him t h a t  I would never  coopera te  w i th  them, 

much less i n  t h e  form t h a t  t hey  wanted m e  t o .  

THE COURT: Did you e v e r  t e l l  Walton t h a t  

you were Omar? 

THE WITNESS: No, your Honor. 

THE COURT: A l l  r i g h t .  

MR. FERNANDEZ : Thank you, your Honor. 

BY. MR. FERNANDEZ : 

Q You i n d i c a t e d  t h a t  p r i o r  t o  your  r e t u r n i n g  from 

your  mo the r ' s  house,  you were s u r v e i l l e d .  How were you 

s u r v e i l l e d ,  s i r ?  

A When I l e f t  t h e  h o t e l ,  I n o t i c e d  two a a r s  t h a t  

l e f t  a f t e r  me.  I am f a m i l i a r  w i th  t h e  way t h a t  t h e y  

fol lowed me, and it i s  l o g i c a l  t o  t h i n k  I gave them a 

h a r d  tine and I made them r e a l l y  run f o r  t h e i r  money. I 

knew, anyhow, t h a t  t hey  were w a i t i n g  f o r  m e  a t  my mother ' s  
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house.  Indeed,  when I g o t  t h e r e ,  t h e y  were r i g h t  i n  f r o n t  

o f  my mother '  house. 

So f o r  t h a t  reason  when I parked t h e  c a r ,  I g o t  

o u t  and I went i n t o  the b u i l d i n g  and I s a i d  l i k e  t h i s  w i t h  

my hand G i n d i c a t i n g )  , s o  t h a t  t h e y  would r e a l i z e  I knew 

t h e y  were there and the a g e n t s  s i t t i n g  t h e r e  went l i k e  

t h i s  C i n d i c a t i n g )  . And when I came o u t  a g a i n ,  t hey  were 

n o t  there. 

Q Do you know who t h o s e  agen t s  were, s i r ?  

A I presume t h a t  t hey  a r e  from t h e  Newark area. 

I am n o t  f a m i l i a r  w i t h  them. I had never  seen  them b e f o r e .  

Q A f t e r  you f i n i s h e d  your  d i n n e r  w i th  your  

mother on t h e  26 th ,  d i d  you come back t o  t h e  h o t e l ?  

A Y e s ,  sir. 

Q Why d idn  ' t you escape?  

A Because when I came o u t  o f  t h e r e ,  t h e y  were 

r i ~ h t  beh ind  me aga in .  

Q When you went t o  t h e  h o t e l ,  were you in te rv iewed  

b.y Agents Lyons and Menapace? 

Q What t i m e  was t h i s ?  

A I g o t  t h e r e  around e l even  o ' c lock .  

Q How long  w a s  your  i n t e rv i ew?  
I 

A I would c a l c u l a t e  about  an hou r ,  hou r  and a 
I 

h a l f .  
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Q Did youdiscuss  w i t h  them t h e  Omega 7 bombings? 

A They a r e  t h e  ones  that  t a l k e d  t o  m e  abou t  a l l  

t h e  Omega 7 t h i n g s .  They d e s c r i b e d  t h e  bombs and o t h e r  

t h i n g s  i n  a t e c h n i c a l  manner, and asked m e  whether  I had 

any knowledge about  t h a t .  

THE COURT: What d i d  you s ay?  

THE WITNESS: I t o l d  them I a b s o l u t e l y  had 

no knowledge o f  t h a t .  

A They asked me  whether  I had any knowledge 

a b o u t  groups ,  and a l o t  o f  o t h e r  t h i n g s  which I d o n ' t  

remember a t  t h i s  p o i n t .  Then t h e y  t o l d  m e  t o  go t o  bed 

because ,  "Tomorrow w e  a r e  going t o  keep  on i n t e r r o g a t i n g  

you. " 

Q Did t h e y  l e a v e  your  room, s i r ?  

A I a m  t h e  one t h a t  l e f t  t h e  room. I l e f t  

b u t  I was accompanied by them, I c l o s e d  t h e  'door and 

t h e y  remained o u t s i d e ,  

THE COURT: And t h e n  you went  t o  bed? 

THE WITNESS; I took a b a t h ,  and t h e n  I went t o  

s l e e p  . 
Q While you were a t  t h e  room, d i d  i t  occu r  t o  

you t h a t  you cou3d escape  o r  you cou ld  ca l l  an a t t o r n e y ?  

A Lyons and Agent Menapace warned m e  and t h e y  

s a i d  t o  m e ,  " W e  presume t h a t  you w i l l  n o t  t r y  t o  run away 

because  you know what t h e  consequences w i l l  be. W e  are 
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going t o  b e  h e r e  a l l  n i g h t  watching you, and w e  imagine 

you a r e  going t o  b e  s l e e p i n g  and w e  d o n ' t  want t o  h e a r  any 

o t h e r  n o i s e s  excep t  t h e  normal n o i s e s  which you might b e  

making. " That ' s a l l .  

Q What happened t h e  nex t  day,  on Monday, s i r ?  

A About seven i n  t h e  morning, e a r l y  i n  t h e  

morning, Agent Wack came o r d e r  t u r n  t h e  room ove r ,  

t o g e t h e r  w i t h  them. W e  went downs ta i r s ,  and I g o t  i n  

t h e  c a r  t h a t  I had,  he  was i n  a c a r  i n  f r o n t  o f  m e ,  

and a n o t h e r  agen t  was i n  another  c a r  behind and w e  

went t o  t u r n  i n  t h e  c a r  which w e  had r en t ed .  

A f t e r  t h a t ,  a f t e r  Wack tu rned  t h e  c a r  i n ,  

h e  came back from t h e  p l a c e  and I was s e a t e d  i n  t h e  c a r  

w i t h  Agent Brandt  -- I am n o t  s u r e  -- and from t h e r e  w e  

went t o  headqua r t e r s .  

Q What happeneddat headquar te rs?  By "headquar te rs ,  

d o  you mean t h e  F B I  headquar te rs?  

A Y e s .  That i s  what we c a l l  i t ,  "headquar te rs .  " 

Q What happened t h e r e ?  

A There t hey  asked m e  more ques t ions ,  t hey  t o l d  

me  t h a t  I had t o  t a k e  a t e s t  and it seems t h a t  I was 

nervous -- I don ' t r e a l l y  know what happened -- and t h a t  was 

when Agent Wack aga in  brought  m e  a cup o f  co f f ee .  

THE COURT : A l l  r i g h t .  t h i n k  have 

answered t h e  q u e s t i o n .  Your a t t o r n e y  wants t o  ask you anothc 
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q u e s t i o n .  

Q A f t e r  t h a t  d a y ,  d i d  you go t o  Miami? 

A I n  t h e  a f t e r n o o n ,  when t h e y  f i n a l l y  a l lowed m e  

t o  l e a v e ,  Agent Menapace accompanied m e  t o  Newark. 

There I took a  p l a n e  t o  M i a m i  and i n  Miami t h e r e  were 

some a g e n t s  w a i t i n g  f o r  m e  and t h e y  accompanied m e  t o  

my house  -- n o t  i n  t h e  c a r  t h a t  I h a d ,  b u t  t h e y  

f o l l o w e d  m e .  I was under  s u r v e i l l a n c e  t h e  whole t i m e .  

Q Did you book a  room a t  t h e  Ramada I n n  a t  

t h e  Miami I n t e r n a t i o n a l  A i r p o r t ?  

A No; s i r .  

THE COURT: You went home, d i d  you n o t ?  

THE WITNESS: Y e s ,  I went  back home. 

Q A f t e r  you went  home, d i d  you go t o  t h e  Ramada Inr  

THE COURT: That  would b e  t h e  n e x t  d a y ,  on 

Tuesday,  t h e  2 8 t h ,  t h e  day a f t e r .  

THE WITNESS : Y e s ,  b u t  t h a t  n i g h t  when I c p t  

home, I r e c e i v e d  a c a l l  from Agent  Wack t e l l i n g  m e  t h a t  h e  

a l e a d y  knew t h a t  I hat1 a r r i v e d  and t h a t  h e  would g e t  i n  

t o u c h  w i t h  m e  i n  t h e  morning,  which t h e y  d i d .  

The n e x t  d a y ,  I went t o  my o f f i c e  and w h i l e  

I w a s  there, I r e c e i v c ? ~ ?  a c a l l  from them and t h e y  t o l d  me 

t h e  p l a c e  where t h e y  \ , o r e  go ing  t o  b e ,  and  o t h e r  t h i n g s .  

Q So you went  t o  t h e  Ramada I n n  on t h a t  Tuesday 

v o l u n t a r i l y ,  i s  t h a t  c o r r e c t ?  
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A I had t o  go. 

Q What would happen t o  you --- 
THE COURT: Your a t t o r n e y  asked you i f  you 

went v o l u n t a r i l y .  Nobody took you,  d i d  they?  

THE WITNESS: But t h e y  t o l d  m e  t h a t  I had t o  go, 

your  Honor. 

THE COURT: 3 . u t  you went t h e r e  by y o u r s e l f ?  

THE WITNESS: Y e s ,  w i t h  t h e  a g e n t s  fo l l owing  

m e  t h e  whole t i m e ,  

Q While i n  M i a m i ,  d i d  you have conve r sa t i ons  w i t h  

ESI Agents Cannon, K i s z i n s k i ,  Lee and Walzer? 

A Y e s ,  s ir .  

Q What d i d  youdiscuss  w i t h  them? 

A They a r e  t h e  ones t h a t  d i s c u s s e d  a series o f  

t h i n g s  w i th  m e ,  a m i l l i o n  t h i n g s ,  

Q Did t h e y  d i s c u s s  w i t h  you Omega 7 a c t i v i t i e s  

i n  Miami? 

A Among o t h e r  t h i n g s ,  t h e  a c t i v i t i e s  o f  Omega 7. 

Q Did you admit t o  any o f  t h e  a c t i v i t i e s  t h a t  

were a t t r i b u t e d  t o  Omega 7? 
- - - - - - - - - - - - -  

A I have never  admi t ted  that I p a r t i c i p a t e  i n  

any ac t iv i t ies  of  Omega 7.  

Q On t h e  29th, d i d  you t e l l  any of t h o s e  f o u r  

a g e n t s  t h a t  you-were going t o  r e t r i e v e  an exp los ive  dev i ce  

t h a t  had been used i n  t h e  R o a  a t t empted  a s s a s s i n a t i o n ?  
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THE COURT: A Futava t r a n s m i t t e r ,  I t h i n k ?  

MR. FERNANDEZ: Y e s .  

THE INTERPRETER: Could I have t h a t  q u e s t i o n  

aga in?  

Q On t h e  29th of September, d i d  you t e l l  

any o f  t h e  four agen t s  I previouslyment ioned t h a t  you w e r e  

going t o  r e t r i e v e  a Futava t r a n s m i t t e r  t h a t  had been 

a l l e g e d l y  used i n  t h e  Roa a t tempted  bombing? 

A No, b u t  I do remember t h a t  t hey  were q u i t e  

i n t e r e s t e d  i n  t h a t  a r t i f a c t .  

Q Did you promise any of  t h o s e  agen t s  t h a t  

you w e r e  going t o  r e c e i v e  ih format ion  about  Omega 7? 

A No, s ir .  

Q Did you make any t y p e  of d e a l  w i th  t hose  agen t s  

about  ev idence  t h a t  you were going t o  c o l l e c t ?  
4 

A No, s i r .  

Q On t h e  30th of September, I b e l i e v e  you c a l l e d  

Agent WAck and you s a i d  you w e r e  going t o  be on t h e  

r u n ,  i s  t h a t  c o r r e c t ?  

A T h a t ' s  n o t  t r u e .  

Q Did you c a l l  Agent Wack on t h a t  dqy? 

A No, s ir .  

Q Did you c a l l  Agent Wack on t h e  1st of  October? 

A No, s i r .  

THE COURT: Did you e v e r  c a l l  Agent Wack a f t e r  
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t h a t ?  

MR. FERNANDEZ: Your Honor, p r i o r  t o  December -- 

THE COURT: P r i o r  t o  Decembet, b e f o r e  

December, d i d  you e v e r  c a l l  Agent Wack -- between 

October  1 and December? 

THE WITNESS: I t h i n k  on t h r e e  occas ions ,  

Q Did you e v e r  c a l l  him t o  t e l l  him t h a t  you w e r e  

go ing  . t o  b e  on t h e  run? 

A No, Ont the  c o n t r a r y ,  I c a l l e d  him s o  t h a t  

t h e y  would n o t  keep bo the r ing  my family  and b o t h e r i n g  my 

f r i e n d s ,  and f o r  him t o  no longe r  go on t e r r o r i z i n g  my 

c h i l d r e n  . 
Q P r i o r  - - --- t o  .,..--.., October . of  19 8 2 ,  ‘.- --. . had yo>- e v e r  been 

- a r r e s t ed  be£-ore t h , a t ?  

A I have never  had any problem w i t h  t h e  United 
,I..~+=...ULW I** 

S t a t e s  . 
L-...""--"m-7 

MR. TABAK : Object ion . I t  i s  non-responsive . 
THE COURT: W e l l ,  he  had p rev ious ly  t e s t i f i e d  

t o  an i n c i d e n t  i n  Cuba and h e  had some problems, 05. one 

type  o r  ano the r ,  du r ing  h i s  passage from Cuba t o  t h e  

was t o  l i m i t  t h e  q u e s t i o n  t o  t h e  United S t a t e s ?  

MR. FERNANDEZ: Y e s ,  your Honor. 

THE COURT: I t  i s  un fo r tuna t e  t h a t  it was 

b roade r  t han  t h a t .  I f  you f e e l  d i sposed  t o  ask a p a r t i c u l a r  
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q u e s t i o n  on t h a t  s u b j e c t ,  I w i l l  c o n s i d e r  t h a t  you may 

d o  s o .  

M r .  Arocena,  up t o  19 82 ,  were you e v e r  

a r r e s t e d  i n  t h e  Uni ted  S t a t e s ,  from t h e  t i m e  you a r r i v e d  

h n t i l  t h a t  t i m e ?  

THE WITNESS: Never,  your  Honor. 

THE COURT: A l l  r i g h t .  

Q A f t e r  y o u r  mee t ing  on September 29 ,  when d i d  

you f i n d  o u t  t h a t  t h e r e  was an  a r r e s t  w a r r a n t  f o r  you? 

A I c a l l e d  my w i f e  and s h e  n o t i f i e d  m e  a b o u t  it. 

I a l s o  h a d  spoken t o  some f r i e n d s  o f  mine and t h e y  t o l d  

m e  t h a t  t h e  word was o u t  on t h e  street. 
t 

Q What word was o u t ?  

A  Tha t  . t h q  were l o o k i n g  f o r  m e .  

Q Why w e r e  t h e y  l o o k i n g  f o r  you,  s i r ?  

A e c z u s e  I was an  anti-Communist,  and t h e y  wanted 

t o  a r r e s t  m e .  

Q A r e  you p a r a n o i d ,  do you t h i n k  everybody is  

a f t e r  you? 

A  No, b u t  I t h i n k  t h i s  i s  a  v e r y  l a r g e  C O ~ S ~ ~ E Q Q Y ,  

and  I t h i n k  t h e y  w e r e  v e r y  i n t e r e s t e d  i n  a r r e s t i n g  m e ,  

b e c a u s e  I am a  p i e c e  which f i t s  p e r f e c t l y  w e l l  i n t o  t h e i r  

p l a n s .  

Q When d i d  you f i n d  o u t  t h e r e  w a s  an  a r r e s t  

w a r r a n t  Qar - -you ,  s i r ?  
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A I s a i d  when I spoke t o  my w i f e .  

Q What d a t e ,  approximately? 

A I d o n ' t  remember e x a c t l y  when it was , t h e  1st 

o r  t h e  2nd. I t  w a s  one o r  two o r  t h r e e  days a f t e rwards .  

I d o n ' t  remember. 

THE COURT : I n  o t h e r  words, it was t h e  

ls t ,  2nd, o r  3 r d  of October,  1982? 

THE WITNESS : Y e s ,  approximately ,  your Honor. 

I a m  no t  q u i t e  s u r e  a t  t h i s  moment. I would b e  l y i n g  i f  

I s a i d  I remember. I have seen  t h e  t a p e s ,  b u t  I d o n ' t  

remember the d a t e s .  

Q When you found o u t ,  t h e r e  w a s  an - - -  a r r e s t  w a r r a n t  

o u t  f o r  you, why d i d n ' t  you t u r n  y o u r s e l f  over  t o ' . t he  

a u t h o r i t i e s ?  _---_ ".___ _̂ .* ,.- .. 

A Because I cons idered  t h a t  t h e r e  was a 
I .*- _..- . . . .  * .  

consp i r acy  a g a i n s t  m e .  I saw what t h e  government had 

done t o  m e ,  and what they w e r e  t r y i n g  t o  do w i t h  t h e  o t h e r  
. .  * 

compa t r io t s  and they had complete knowledge o f  t h i s  

consp i r acy  which was b e i n g  used a g a i n s t  t h e  Cuban f i g h t e r s ,  

and t h i s  is  p a r t  of  t h e  t r e a t y ,  t h e  Kennedy-Khrushchev 

Trea ty  - - - -.-. ---*-.-. s i g n e d . 4 n  - . the United S t a t e s  w i th  t h e  S o v i e t  Union, 

where t h e  American Government and t h e  S o v i e t  Union agreed ,  

t o g e t h e r  w i t h  Cuba, n o t  t o  allow from American so i l  any 

k i n d  o f  s t r u g g l e  o r  i nvas ion  a g a i n s t  t h e  Cuban so i l .  Even 

more t h a n  t h a t ,  t hey  would n o t  a l low any o t h e r  territory 
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t o -  o££er  i t s  _-_ _ l and  _ i n  o r d e r  t o  s t r u g g l e  a g a i n s t  Cuba, 

f i g h t  a g a i n s t  Cuba. - - "?. . 

Q M r .  Arocena, have you e v e r  seen  t h a t  t r e a t y ?  

A Y e s ,  I d i d  see it. I r e a d  a  copy o f  i t  and i t  

is  a  p u b l i c  domain. 

Q Why d i d  you c a l l  Agent Wack a f t e r  October ,  

A Because I found o u t  t h a t  t h e  a g e n t s  had been o u t  

t h e  house t h e  day they  went t o  look !..:for m e .  They w e r e  

s e a r c h i n g  t h e  house.  They hea rd  a n o i s e  i n  one of  t h e  rooms 

and they  went i n t o  my d a u g h t e r ' s  room and they  t e r r o r i z e d  

h e r  w i t h  t h e i r  weapons i n  t h e i r  hands and they  w e r e  

i n t e r r o g a t i n g  h e r  and ask h e r  where I was and looking  a l l  

o v e r  t h e  p l a c e  l i k e  c r azy ,  looking through t h e  c l o s e t s ,  

and ask h e r  whether  she  knew anythi .ng a b o k  h e r  f a the r ,  and 

my daughte r  was t e r r o r i z e d  a t  t h a t  moment, and s h e  s t i l l  

i s  t e r r o r i z e d  up t o  t h i s  very day. 

CContinued on nex t  page) 
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THE COURT: T h i s  i n c i d e n t  t h a t  happened a t  your  

house ,  where your  d a u g h t e r  was t e r r o r i z e d :    id you see i t  

happen? Y e s  o r  no? 

THE WITNESS : No. A c t u a l l y ,  I d i d  n o t  , I t  

was t o l d  t o  m e  by a  r e l a t i v e .  There  i s  my w i f e ,  t h e r e  

a r e  my d a u g h t e r s ,  i f  you want t o  a s k  them. They have been 

v i c t i m s  of a l l  t h i s .  

THE COURT: I n  o t h e r  words,  it i s  you r  

t e s t imony  t h a t  what  you j u s t  t o l d  t h e  ju ry  was something 

you d i d  n o t  see b u t  something t h a t  was t o l d  t o  you by 

o t h e r  peop le ;  i s  t h a t  c o r r e c t ?  Yes o r  no? 

THE WITNESS: Yes, s i r .  

MR. FERNANDEZ: Perhaps  it would b e  a  good 

moment t o  t a k e  a morning b reak .  I have two o r  t h r e e  more 

a r e a s  t o  go i n t o .  

THE COURT: You go r i g h t  ahead.  W e  g o t  o f f  

t o  a  l a t e  s t a r t ,  and t h e  j u ry  ha s  been v e r y  p a t i e n t ,  b u t  

I t h i n k  t h e y  a r e  anx ious  t o  go ahead.  

BY MR. FERNANDEZ (Cont inu ing)  : 

Q How mahy t i m e s  d i d  you c a l l  Agent Wack? 

A 
- - - - 

I r e c a l l ,  a s  I s a i d  b e f o r e ,  t h a t  I c a l l e d  him 
- - - - - - - - - - - - - - - -  - - - - -  - - - - -  

t h r e e  o r  f o u r  t i m e s ,  

Q What d i d  you t a l k  abou t  when you c a l l e d  him? 

A A f t e r  t h a t  t i m e ,  t h ey  s t a r t e d  a campaign of 

s e e i n g  s e v e r a l  peop l e  on t h e  grand j u ry ,  and t h e y  began 
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t e r r o r i z i n g  my c o m p a t r i o t s  i n  one way o r  ano the r .  They 

knew t h a t  t h o s e  countrymen of mine were p a s s i n g  i n fo rma t ion  

t o  m e .  L a t e r  on, I l e a r n e d  t h a t  two o r  t h r e e  of t h o s e  

c o m p a t r i o t s  a r e  t e s t i f y i n g  a g a i n s t  m e  today.  They were 

t h e  same peop le  t h a t  a t  t h e  t i m e  were pas s ing  i n fo rma t ion  

t o  m e .  

The messages t h a t  Agent Wack needed m e  t o  

c a l l  him, a l s o  on t h e  r a r e  occas ions  when I c a l l e d  my 

m o t h e r ' s  house ,  I a l s o  found o u t  t h a t  Agent Wack had been 

a t  my f a m i l y ' s  house w i t h  f a b r i c a t e d  t a p e s ,  made-up t a p e s ,  
- _I_ --rr* .--.L..--.L. a- r . .. . " .  . - -  -... " . . -*. 

e t h e  g r e a t e s t  technology i n  t h e  world. 

They t r i e d  t o  sp r ead  t h e  rumor among my f ami ly  

and among o t h e r  peop l e  a s  w e l l  t h a t  I was an  a g e n t  of t h e  

Government, and t h a t  i s  how they  began t o  undermine 

g roups  and f r i e n d s h i p s  of mine. 

Those peop le  t h e n  began t e s t i f y i n g  l i t t l e  by 

l i t t l e  b e f o r e  t h e  g rand  ju ry .  Tha t  i s  how l i t t l e  by 

l i t t l e  t h e y  began c r e a t i n g  t h e  c o n d i t i o n s  o r  c r e a t i n g  t h e  

p r o o f s  f o r  a l l  of t h i s  because  t h a t  i s  t h e  on ly  way t h e y  

have of p rov ing  t h e i r  i n e p t n e s s  and t o  prove t h a t  a l l  

t h e s e  y e a r s  have been i n  v a i n  and a l l  t h e  e f f o r t s  and a l l  

t h e  work and a l l  t h e  money of t h e  t axpaye r  o r  t h e  worker 

has  gone i n  t h e  wrong d i r e c t i o n ,  i n s t e a d  of go ing  t o  Aight  

a g a i n s t  t h e  enemies of t h i s  coun t ry ,  h a s  gone a g a i n s t  i t s  

f r i e n d s .  But -- because  t h e y  needed a scapegoa t .  
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THE COURT: Ask your nex t  q u e s t i o n ,  Counsel. 

The l a s t  q u e s t i o n  has  been answered by t h e  l a s t  response.  

The w i t n e s s  has  s a i d  t hey  needed a  scapegoat .  

Q Did you a t t empt  t o  l e a v e  t h e  United S t a t e s  a f t e r  ---.".----.". ". 

October 1982? --.. .. ... - --.. -""--..- 

Y e s .  - ,, . I d i d  l e a v e  t h e  count ry .  
* . r * . ""2 .,I+.\" L %I 

Q Why d i d  ws"~ .. . you -.--. .... r e t u r n ?  *. -> 

A Because I needed t o  go o u t  and then  r e t u r n  t o  . " * ' .  

p r e p a r e  t h e  c o n d i t i o n s  f o r  me t o  r e t u r n  t o  C e n t r a l  America - . --- " .-.," .."-.---. c . 

and then  go on t o  Cuba. . "  - . , 

Q ' Did you t r a v e l  w i t h  a  p a s s p o r t ?  

A I had papers  t o  go ou t .  

THE COURT: The q u e s t i o n  t h a t  your a t t o r n e y  

asked you i s ,  d i d  you t r a v e l  w i th  a  pas spo r t ?  Y e s  o r  no? 

THE WITNESS: Y e s ,  your Honor. 

Q What c o u n t r i e s  d i d  you go t o ,  s i r ?  
--*--<-..-,.e- . -,,. ,, " w ,  . - .. 

A C e n t r a l  America. 
~ -. ' .** -- . .* , ,$As- e* * . 

Q M r .  Arocena, do you have a  home, a  house? 

A House? Yes. My w i f e  has  a  house. 

Q How d i d  you pay f o r  your house? 

A With my work. 

Q Do you have any bank accounts ,  s i r ?  
0 

A A t  t h i s  moment I do no t .  Through t h e  Govern- 

men t ' s  f a u l t ,  I l o s t  every th ing .  

Q Do you own a  c a r  a t  t h i s  t ime? 
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A A t  t h i s  moment, no. 

Q Do you have any a s s e t s  s i r ?  

MR. FERNANDEZ: I am going t o  o b j e c t  t o  t h e  

t r a n s l a t i o n ,  your Honor. I asked  a b o u t  a s s e t s ,  and it 

was t r a n s l a t e d  "money". I t h i n k  t h e  word " a s s e t s "  h a s  

a  wider  conno t a t i on .  

THE COURT: Would you t r a n s l a t e  t h e  word 

" a s s e t s "  a s  more t h a n  j u s t  money, any th ing  of v a l u e ?  

THE INTERPRETER: Y e s ,  your  Honor. 

A No. 

. Q M r .  Arocena,  I am go ing  t o  hand you a series 

of e x h i b i t s  t h a t  have a l r e a d y  been i n t roduced  i n t o  

ev idence .  For  t h e  purposes  of i d e n t i f i c a t i o n ,  t h e y  a r e  

Defense  E x h i b i t s  C th rough  G ,  which have been shown t o  

opposing counse l  b e f o r e .  

THE COURT: You a r e  b e i n g  shown ~ e f  e n d a n t l , s  

E x h i b i t s  C ,  D ,  E ,  F and G f o r  i d e n t i f i c a t i o n .  

Q (Cont inu ing)  Have you had a chance  t o  look  a t  

them, M r .  Arocena? 

A Y e s ,  sir. 

Q What a r e  t h o s e  documents,  s i r ?  

A Those a r e  r e g i s t r a t i o n  documents of t h e  f i r e -  

arms,  l e g a l ,  t h a t  I have. 

Q Those are a l l  t h e  f i r e a r m s  t h a t  you have? 

A Y e s ,  s i r .  
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Q To whom a r e  t h e  r e c e i p t s  made, s i r ?  

A They a r e  made t o  my name, Eduardo Arocena. 

Q What i s  t h e  number t h a t  appea r s  above your  name 

on each  one of t h e  i t ems?  I b e l i e v e  it i s  a  number t h a t  

s t a r t s  w i t h  an  A. 

MR. TABAK: Your H o n o r , t h e  Government o b j e c t s .  

These  e x h i b i t s  were a l r e a d y  admi t t ed  i n  ev idence  as  

Government 's  E x h i b i t s  1023 t o  1027. Counsel  c a n  r e a d  

them t o  t h e  j u ry  o r  do  whatever  h e  wants .  

THE COURT: Lad i e s  and gent lemen,  a p p a r e n t l y  

t h e r e  i s  a  d u p l i c a t i o n .  The e x h i b i t s  t h a t  have been 

p rof  f e r e d  a s  Def e n d a n t ' s  E x h i b i t s  C th rough  G f o r  i d e n t i -  

f i c a t i o n  were r e c e i v e d  p r e v i o u s l y  when t hey  w e r e  o f f e r e d  

by t h e  Government, .and t hey  w i l l  b e  known a s  what t h e y  were 

known a s  o r i g i n a l l y :  Government 's E x h i b i t s  1023 t o  1027. 

MR. FERNANDEZ: Anyway, I thank  t h e  Government, 

because  t h e s e  a r e  b e t t e r  c o p i e s .  

THE COURT: Your a t t o r n e y  i s  t a k i n g  back 

E x h i b i t s  C th rough  G and i s  p u t t i n g  i n  f r o n t  of you 1023 

t o  1027. Your a t t o r n e y  w a s  a s k i n g  you t o  look  a t  t h e  

l e t t e r  A on each  of t h o s e  e x h i b i t s  and t h e  number which 

f o l l o w s .  Do you s e e  t h a t ?  

THE WITNESS: Y e s ;  I do,  your  Honor. 

Q What does  t h a t  number r e p r e s e n t ?  

A Tha t  is t h e  number of my d r i v e r ' s  l i c e n s e  i n  

SOUTHERN DlSTRlCT REPORTERS. U.S. COURTHOUSE 
FOLEY SQUARE. NEW YORK. N.Y. - 791-1020 



Arocena - d i r e c t  6mps 

F l o r i d a .  

Q And why i s  t h a t  number on t h e  r e c e i p t ?  

A Because i n  o r d e r  t o  g e t  a  l i c e n s e  l e g a l l y  i n  

F l o r i d a  you have  t o  p r e s e n t  a  p i e c e  of  i d e n t i f i c a t i o n  a s  

proof t h a t  you r e s i d e  i n  t h e  p l a c e  and t h a t  you a r e  i n  

f a c t  t h e  pe rson  who i s  making t h e  purchase .  

Tha t  i s  a  l e g a l  r equ i rement  t h a t  t hey  have i n  

t h e  s t a t e .  

Q S i r ,  t h e  a d d r e s s  t h a t  a p p e a r s  on t h e  e x h i b i t s ,  

1001  Southwest  1 4 t h  Te r r ace :  Whose house i s  t h a t ?  

A Tha t  i s  t h e  a d d r e s s  of my house .  

Q M r .  Arocena,  d i d  you e v e r  r e n t  a  m in i  ware- 

house  i n  Miami, Mini-Stor- I?  

A No, s i r .  

Q Do you know anyone who r e n t e d  s t o r a g e  space  

a t  t h e  ,Min i -S to r - I t  warehouse? 

MR. TABAK: I o b j e c t  u n l e s s  t h i s  i s  based on 

p e r s o n a l  knowledge. 

MR. FERNANDEZ: Tha t  is  what I asked .  

A Y e s .  

THE COURT: H e  s a y s  y e s .  

Q Who? 

A Necuze. 

Q Do you know i f  Necuze e v e r  used t h e  name 

Medina? 
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A Y e s ,  s i r .  

Q Undef what c i r c u m s t a n c e s  d i d  M r .  Necuze u s e  

t h a t  name, s i r ?  

A One t i m e  h e  had problem w i t h  t h i s  f a m i l y .  

H e  needed t o  l e a v e  h i s  h o u s e ,  and  h e  went  and used  t h a t  

name. 

Q Did h e  e v e r  r e n t  an  a p a r t m e n t  a t  La Hacienda 

Apar tmen t s  i n  Miami under  t h a t  name? 

A Y e s .  H e  t o l d  m e  t h a t  h e  had r e n t e d  under  

t h a t  name a t  t h a t  p l a c e ,  

Q You d i d n ' t  have  a n y t h i n g  t o  do  w i t h  t h a t ,  s i r ?  

A Not a t  a l l .  

Q S i r ,  where were you a r r e s t e d ?  

A I was a r r e s t e d  i n  Miami a t  an a p a r t m e n t ,  3 4  -- 

I d o n ' t  r e c a l l  t h e  number of t h e  house.  

THE COURT: On Sou thwes t  7 t h  S t r e e t ?  

THE WITNESS: Y e s ,  your  Honor. 

T h a t  i s  i n  t h e  L i t t l e  Havana s e c t i o n  o f  Miami? 

Y e s .  

Who was l i v i n g  t h e r e ?  

I n  t h e  a p a r t m e n t ?  I was t h e r e .  

How l o n g  had you been t h e r e ?  

Four  months,  a p p r o x i m a t e l y ,  
I , . .%"....I. s r w  ." * 

Who a r r e s t e d  you? 

I was a r r e s t e d  by t h e  FBI, by Agent Cannon, 
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Agent  K i s z y n s k i ,  Agent Walzer .  T h e r e  were many of  them. ------.-. --.-- "I.-.--.- -_ .  _.* -,. .. ,* 

I d o n ' t  reca l l  t h e i r  names e x a c t l y .  

Q B e f o r e  you were a r r e s t e d ,  on  t h e  22nd o f  J u l y  

1983 ,  was anybody g i v i n g  you money? 

A Yes. . P r a c t i c a l l y  some of my companions,  

a s s o c i a t e s  of  mine. 

Q W e l l ,  was y o u r  i d e n t i t y  o r  were y o u r  p h y s i c a l  

c h a r a c t e r i s t i c s  changed i n  any  way? 

A P e r h a p s  a l i t t l e ,  normal ,  n o t  much. 

Q Did you have  a d i f f e r e n t  h a i r  s t y l e ?  

A Y e s .  A l i t t l e  c o n t o u r  towards  t h e  back .  

Q Did you have  a  mus tache  a l s o ?  

A Yes; I d i d  l e t  my mustache  grow. 

Q During  t h e  t i m e  t h a t  you had n o t  been  a t r e s t e d ,  

d i d  you a t t e m p t  t o  make any  c o n t a c t s  w i t h  a  M r .  L a s s i e r ?  

THE COURT: -- who l i v e s  i n  F r a n c e ?  

A No, s i r .  

Q Did you e v e r  s e n d  any  p i c t u r e s  t o  M r .  L a s s i e r  

i n  F r a n c e ?  

A N O ,  s i r .  

Q I am s o r r y .  W a s  it your  t e s t i m o n y  t h a t  you 

had  n e v e r  s e e n  o r  spoken t o  t h e  man? 

THE COURT: Anywhere, e i t h e r  i n  t h e  Uni t ed  

S t a t e s  o r  i n  F r a n c e  

A No, s ir .  
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Q No, nyou had no t  seen  him o r  no, t h a t  was n o t  

your tes t imony? 

A The f i r s t  t i m e  I had seen him i s  s i t t i n g  he re .  

Q W i l l  you t e l l  us  what happened on t h e  day you -- -- ,-. -.*- *- . . . - . . *  - - 

were a r r e s t e d ?  

A Yes, sir .  I remember t h a t  I was going t o  . - -  - ..--. --- ~ * -  . . 

t a k e  a ba th .  - - ,-,"-,-- I heard knocking on t h e  door. I looked 

o u t  t h e  window, and I saw it was M r s .  Vinas. 
------------*.."-* ...-.- . . . . * . . 

Q Is  she  your l and lady?  

A Y e s ,  t h e  owner of t h e  house. 
.-11.--? - " , . 

S i n c e  I was j u s t  about  t o  go i n t o  - . -. t h e  b a t h ,  I 

s a i d ,  "One moment," and I pu t  on a p a i r  of s h o r t s .  
. . .- -- " 

When 

I . - opened t h e  ,"- door ,  . t h e  door  opened towards t h e  house, I 

saw h e r  . - moving ---- --., -- ,., backwards, and she  s t a r t e d  screaming,  

"My God, d o n ' t  k i l l  % .  .- . him." 

I was very  s u r p r i s e d ,  and I s tood  t h e r e  w i th  

my hand ho ld ing  t h e  door ,  and I s tuck  my head o u t ,  and I 

f e l t  a gun p laced  on my temple on t h i s  one s i d e .  

THE COURT: I n d i c a t i n g  h i s  l e f t  s i d e .  

A (Continuing) And I saw t h e r e  was ano the r  agen t  

a l s o  p o i n t i n g  a gun a t  m e .  I t  was a shotgun. I remember 

t h a t  t h e  - man . - .. who -. .- p u l l e d  m e  by my hand, he p u l l e d  m e  by my 

l e f t ,  was Agent Walzer, and he  was t h e  man who p l aced  a - -  ---- --. *---.*.--,. * ..--- --- 

gun on my l e f t  temple and p u l l e d  m e  ou t .  
, ." -.- .-.."-.L .". 

Then t h e  one who came o u t  from behind t h e  door 
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was Agent  Cannon, and h e  a l s o  p u t  t h e  sho tgun  a g a i n s t  my 

head.  

T h e r e  was a n o t h e r  a g e n t ,  w i t h  a n o t h e r  sho tgun .  

I saw t h a t  a  policewoman came a l o n g  and t o o k  away M r s .  

V i n a s ,  and t h e n  I saw immedia te ly  t h a t  seven o r  e i g h t  

o t h e r  a g e n t s  who came a t  m e  runn ing .  

When t h e y  th rew m e  on t h e  f l o o r ,  t h e y  a s k e d  

m e  -- t h e y  p u t  t h e i r  sho tgun  o n  my head,  and t h e y  asked m e  

i f  t h e r e  i s  anybody else w i t h  m e .  I s a i d  t h a t  I was 

t h e r e  a l o n e .  

When t h e y  came i n s i d e ,  a l l  of  a  sudden,  f i v e  

o r  s i x  of  them, t h e y  s t a r t e d  s e a r c h i n g  t h e  rooms, and 

when t h e y  w e r e  conv inced  t h a t  t h e r e  was no one  t h e r e ,  

t h e y  asked  m e ,  t h e y  t o o k  m e  i n s i d e ,  and t h e y  -- =--- -- asked m e ,  

"Where do you - - - + "  have .. * - t h e  weapons?" 

I s a i d ,  "My weapons, t h e y  a r e  t h e r e , "  -.. and - -  I 

showed him my gun,  t h e  o t h e r  gun, a  . 3 8  t h a t  was i n - a -  

and I t o l d  him t h a t  t h e  o t h e r  one of my guns ,  t h e  bag.t-_- _ - -- +. 

- 2 5  was i n  t h e  bathroom. ---- ^ . .  " " * j . #  ~ 

By t h a t  t i m e  I was i n  h a n d c u f f s ,  and I had an  

a g e n t  w i t h  a  shotgun a g a i n s t  my head a l l  t h e  t i m e .  

They took  m e  t o  t h e  k i t c h e n  and s a t  m e  i n  a  

c h a i r ,  and t h e y  s t a r t e d  s e a r c h i n g  e v e r y t h i n g .  A f t e r  

a b o u t  t e n  o r  f i f t e e n  m i n u t e s ,  when t h e y  g o t  t i r e d  of 

s e a r c h i n g  t h r o u g h  e v e r y t h i n g ,  one  of them s a i d  t o  m e ,  d i d  
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I want  t o  s i g n  a p a p e r  f o r  them, and I s a i d  t h a t  I would 

n o t  s i g n  a n y t h i n g  a t  a l l ,  t h a t  I wanted t o  speak  t o  my 

l a w y e r ,  and t h e y  s t a r t e d  l a u g h i n g  and  s a i d ,  "You ' r e  c r a z y .  

T h e r e  i s  no l awyer  h e r e  w o r t h  h i s  s a l t . "  

Then I remember t h a t  one  of them s a i d  t o  m e ,  

"Do you  want  t o  t a k e  a b a t h  b e f o r e  w e  l e a v e ? "  -- b e c a u s e  

Agent Cannon wanted t o  t a k e  m e  away j u s t  t h e  way I was, 

wear ing  my s h o r t s ,  t o  t h e  FBI, and one of  t h e  o t h e r  a g e n t s ,  

I d o n ' t  r e c a l l  who, s a i d  t h a t  I s h o u l d  b e  a l lowed  t o  t a k e  

a b a t h  and g e t  d r e s s e d ,  and t h e n  I would b e  t a k e n  away. 

So t h e y  t o o k  m e  t o  t h e  bathroom; t h e y  opened 

t h e  c u r t a i n s ;  t h e y  t o o k  my h a n d c u f f s  o f f ,  and two of 

them s t o o d  by t h e  d o o r ,  and t h e y  a l lowed  m e  t o  b a t h e .  

I came o u t ,  and t h e y  gave  m e  my c l o t h e s .  

I had my c l o t h e s  set a s i d e .  I d r e s s e d .  They p u t  t h e  

h a n d c u f f s  on ,  and one of  them wanted m e  t o  s i g n  t h e  p a p e r .  

I s a i d ,  "Nothing  d o i n g , "  I was n o t  g o i n g  t o  s i g n  a n y t h i n g .  

A t  t h a t  moment, I s a w  t h a t  a series of  p e o p l e  

were g o i n g  i n  w i t h  b a g s  and t h i n g s  l i k e  t h a t ,  and t h e y  

had b a g s  which looked  l i k e  t h o s e  g r e e n  g a r b a g e  b a g s ,  and  

t h e n  f i v e  o r  t e n  m i n u t e s  l a t e r  t h e y  t o o k  m e .  

- - - - - - -  
- - - - - - - - ~  

I P a s k e a  them, what  was g o i n g  t o  happen t o  my 

b e l o n g i n g s ,  my p e r s o n a l  t h i n g s .  They s a i d  t o  m e ,  I t h i n k  

it was Agent  K i s z y n s k i ,  who spoke  p e r f e c t  S p a n i s h ,  t h a t  

e v e r y t h i n g  would b e  r e t u r n e d  t o  m e  some t i m e  i n  t h e  f u t u r e .  
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Then t h e y  t o o k  m e  t o  FBI h e a d q u a r t e r s .  

When I g o t  t o  t h e  FBI h e a d q u a r t e r s  -- 

Should  I go on? 

Q L e t ' s  b a c k t r a c k  f o r  a  second.  

Did you have  t h e  guns  t h a t  you have  t h e  r e c e i p t s  

f o r  a t  y o u r  house?  

A A l l  o f  t h e s e  r e c e i p t s  were i n  a  b r i e f c a s e ,  a n  

a t t a c h e  c a s e  t h a t  t h e y  c o n f i s c a t e d  from m e ,  t h a t  t h e y  t o o k  

from m e .  A l l  of my p e r s o n a l  p a p e r s  were i n  t h e r e .  

THE COURT: I d o n ' t  t h i n k  he  responded t o  t h e  

q u e s t i o n .  

MR. FERNANDEZ: I w i l l  a s k  it a g a i n .  

Q M r .  Arocena ,  a t  t h e  p l a c e  where you were 

a r r e s t e d ,  d i d  you have  t h e  guns  t h a t  you have  t h e  R e c e i p t s  

f o r  w i t h  you? 

A Y e s .  The f i r e a r m s  t h a t  I had r e g i s t e r e d ,  

I a l r e a d y  s p e c i f i e d  f o r  you t h e  t h r e e  weapons t h a t  I had 

t h e r e ,  t h r e e  guns .  

(Continued on t h e  n e x t  page . )  
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a Why d i d n ' t  you k e e p  t h e s e  weapons a t  home, s i r ?  

A Because I w a s n ' t  g o i n g  t o  l e a v e  them a t  home 

w i t h  my k i d s  t h e r e .  

Q Why d i d  you have so many guns? 

A I t  i s  a hobby of  mine. I l i k e  t h e  s p o r t ,  

I l i k e  t o  go h u n t i n g ,  and I l i k e  t o  go p r a c t i c e  a l s o ,  and 

when I bough t  them, i t  was a l s o  f o r  t h e  p r o t e c t i o n  of  

my f a m i l y  as w e l l .  

Q-' Were you a member o f  any gun c l u b  i n  Miami? 

A Y e s ,  s i r ,  the Tamiami  Gun Shop. 

Q Is t h i s  a l e g a l  gun c l u b ?  

A Y e s ,  i t  i s  a b i g  c l u b .  I t  is  r e g i s t e r e d  i n  

Miami. 

Q Is it a l s o  a p l a c e  where t h e y  have  a f i r i n g  

r a n g e  and t h e y  s e l l  guns? 

A Y e s ,  t h e y  have  a l l  t y p e s  o f  weapons. They 

have  ammunition and, b e s i d e s  t h a t ,  t h e y  have  a range  

where p e o p l e  go and p r a c t i c e .  

Q Now w e  a r e  go ing  back t o  when you were 

a r r e s t e d .  Did you g i v e  any o f  t h e  FBI a g e n t s  y o u r  name? 

P. None o f  them e v e r  a sked  m e  f o r  my name, 

THE COURT: W e l l ,  you had m e t  t h e s e  a g e n t s  

b e f o r e ,  h a d  you n o t ?  

THE WITNESS: Y e s ,  your  Honor, some o f  them, 

THE COURT: Did any o f  them, Walzer ,  K i s z i n s k i ,  
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any of them, c a l l  you by name, l i k e  "Eddie"? 

THE WITNESS: No, s ir .  

Q M r .  Arocena, what happened a f t e r  you g o t  t o  t h e  

FBI h e a d q u a r t e r s  a f t e r  you were a r r e s t e d ?  

A They t r i e d  t o  convince m e  t o  coopera te  w i t h  

them. They t r i e d  t o  i n t e r r o g a t e  m e .  S ince  I d i d  n o t  open 

my mouth, I s a i d  t h a t  I wanted my lawyer ,  I s a i d  t h a t  

I wanted t o  see V i l a  Lobos, who was my lawyer.  . - , - . ---** *- I* ' ..---- .--- -,* --". -* - .-- 7 - 

THE COURT: What happened a f t e r  you s a i d  t h a t ?  

THE WITNESS: They k e p t  m e  t h e r e  f o r  a wh i l e ,  

They were coming i n  and o u t ,  They had m e  s i t t i n g  t h e r e  

f o r  q u i t e  a w h i l e ,  Every once i n  a w h i l e ,  a d i f f e r e n t  

person  would come i n ,  would look a t  m e  and would l eave .  A l l  

t h e  t i m e  s i n c e  I had been a r r e s t e d ,  I had my hands 

handcuf fed ,  how do you s a y  i t ,  w i t h  t h e  handcuf fs  on,  

u n t i l  one o f  them came and o rde red  t h a t  my f i n g e r p r i n t s  

b e  t a k e n ,  and I remember t h a t  one o f  them s a i d  t o  t h e  o t h e r  

one ,  "Take q u i t e  a few of t h o s e  f k n g e r p r i n t s , "  

Then a f t e r  t h a t ,  I went t o  wash my hands ,  

I used  t h e  bathroom, I washed my hands ,  They handcuffed 

m e  a g a i n  and they  took m e  back t o  t h e  same room, They 

asked m e  i f  I was going t o  s i g n  something,  was I going 

t o  coope ra t e ,  and I s a i d  t o  them t h a t  I was n o t ,  I t o l d  

them t h a t  I was a man, t h a t  I would never  be  t h e i r  w i t n e s s ,  

t h a t  I was n o t  a s q u e a l e r ,  t h a t  t hey  had made a mis take  
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w i t h  m e  and t h a t  I w a s  n o t  g o i n g  t o  s i g n  a b s o l u t e l y  

a n y t h i n g  a t  a l l ,  and t h a t  I demanded t o  see my l a w y e r .  

Then, a f t e r  t h a t ,  a b o u t  f i v e  o r  t e n  minu tes  

l a t e r ,  t h e y  t o l d  m e ,  "We a r e  g o i n g  t o  t a k e  you t o  t h e  

c o u r t h o u s e .  " 

When w e  w e r e  g o i n g  o u t ,  t h e y  ;have t e l e v i s i o n  

cameras  by t h e  d o o r ,  and one o f  t h e  a g e n t s  s a i d  t o  m e ,  

"Look how t h e y  are w a i t i n g  f o r  you o u t s i d e .  " There  was 

a  huge number o f  r e p o r t e r s  and newspaper p e o p l e  w a i t i n g  

o u t s i d e  f o r  m e  t o  come o u t .  Then t h e y  t o o k  m e  o u t ,  

t h e y  p u t  m e  i n  a  c a r  and d r o v e  m e  t o  t h e  p o l i c e  s t a t i o n ,  

t o ,  wha t  do you c a l l  i t  -- 

THE COURT: To t h e  b u l l p e n .  Bu t  you went  

t o  t h e  c o u r t h o u s e ?  

THE WITNESS : Y e s ,  y o u r  Honor. 

A Then t h e y  d i d  one  o f  t h o s e  numbers I have  

become accustomed t o  s e e i n g  them d o  on m e .  .J hen I wen t  

i n  there t o g e t h e r  w i t h  them, t h e y  s t a r t e d  p a t t i n g  my b a c k ,  

a n d  t h a t  i s  when t h e y  d i d  s t a r t  c a l l i n g  m e  "Edd ie , "  and 

t h e y  s a i d  t o  m e ,  "See you l a t e r ,  Edd ie ,  w e  w i l l  see you 

tomorrow. ' Don' t w o r r y ,  n o  problem a t  a l l .  " 

Then a t  t h a t  moment, t h e r e  w e r e  a b o u t  15  o r  

20 o t h e r  i n m a t e s  r i g h t  t h e r e ,  and t h a t  i s  t h e  k i n d  o f  

p r a c t i c e  t h a t  t h e y  have engaged i n  e v e n  u n t i l  t o d a y ,  

and t h a t  i s  t h e  p r a c t i c e  t h a t  t h e y  are accustomed t o ,  i n  
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o r d e r  t o  i n t i m i d a t e  peop l e  t h a t  t h e y  want  t u r n e d  around.  

Unfor tuna te ly '  f o r  them, I d i d  n o t  do  it and h e r e  I a m .  I t  

h a s  c o s t  m e  a l o t  o f  work, b u t  h e r e  I a m ~ s i t t i n g ,  s t i l l  

f i g h t i n g  them, as I promised them, b r o t h e r s  and sisters 

o f  t h e  j u r y  -- 
MR. TABAK: O b j e c t i o n ,  o b j e c t i o n .  

MR. FERNANDEZ : Perhaps  w e  cou ld  c o r r e c t  t h e  

t r a n s  l a t i o n ,  you r  Honor? 

THE COURT: I n  any e v e n t ,  I t h i n k  h e  h a s  

f i n i s h e d  answer ing  t h e  q u e s t i o n .  Next q u e s t i o n .  

MR. FERNANDEZ : The c o r r e c t  t r a n s l a t i o n  was 

" i n  t h e  hands  o f  t h e  j u r y .  " 

THE COURT: H e  i s  s a y i n g  h i s  case w i l l  b e  i n  t h e  

hands  o f  t h e  j u r y ?  

MR. FERNANDEZ : Y e s ,  your  Honor. 

THE COURT: Y e s ,  it w i l l  be. 

Q While you were working a t  Be ta  Import  and 

Expo r t ,  d i d  you come t o  know a person  by t h e  name of  Louis  -- 

A l b e r t ~  o r  Freddy S a r a t i n i  Romanelli? -..- - - - . I _ W I * E  *.,- . 

MR. TABAK: Ob jec t i on .  

THE COURT: You can answer y e s  o r  no ,  b u t  t h a t  

i s  as f a r  as it goes .  

W E  INTERPRETER: What i s  t h e  name? 

MR. FERNANDEZ : Louis  Alberto,  S a r a t i n i  

Romane 1 li . 
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A Y e s ,  s i r .  

THE COURT: Tha t  answers t h a t  q u e s t i o n .  

Y e s  o r  no? 

THE ITNESS : Y e s ,  s i r .  

Q Did youdo b u s i n e s s  w i t h  a  V i c t o r  Gard? e - 
THE COURT: Y e s  o r  no. 

A Y e s .  

Q .q h a t  b u s i n e s s  d i d  you do  w i t h  him? 

A With b o t h  o f  them, i n t e l l i g e n c e .  

THE COURT: Next q u e s t i o n .  

MR. FERNANDEZ: I b e l i e v e  h e  i s  s a y i n g  -- 

THE COURT: H e  answered t h e  q u e s t i o n .  You 

asked  what  b u s i n e s s ,  md h e  s a i d ,  " I n t e l l i g e n c e .  " I 

know h e  goes  on,  a s  h e  h a s  been do ing .  

MR. FERNANDEZ: H e  s a i d  -- 
THE COURT: Don ' t  t e l l  us what  h e  s a i d .  

Q d e s i d e s  i n t e l l i g e n c e ,  d i d  you do any o t h e r  

t y p e  o f  b u s i n e s s  w i t h  t h e s e  people?  

t o  them s o p h i s t i c a t e d  i n t e l l i g e n c e  equipment,  e l e c t r o n i c  - - - " .... * . I X . . V . L .  

equipment ,  f o r  t e r r o r i s m  and a n t i - t e r r o r i s m .  
-. " 

Q do  any b u s i n e s s  w i t h  a  Mi l ton  Badia?  ------- - - - . . -  - * . .. * . --- ..-. -a . - ". 
THE COURT: Y e s  o r  no. 

A No. -- 

Q Did you do  any b u s i n e s s  w i t h  Ar tu ro  o r  
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E n r i q u e  C a s t r o ?  

THE COURT: Y e s  o r  no .  

A No, s i r .  

Q Did you d o  any b u s i n e s s  w i t h  a M r .  A r o j o  

o r  a M r .  Dans i n  Miami? 

THE COURT: Y e s  o r  no .  

A No, s i r .  

Q Did you do any b u s i n e s s  w i t h  a M r .  E l i o  

G r i o  o r  a M r .  Rober to  G r i o ?  

THE COURT: Y e s  o r  no. 

Q Did you d o  any b u s i n e s s  w i t h  a M r .  Ed G a r d a l a r a  

o r  a J u l i o  Lara?  

A NO,  sir.  

Q Did you d o  any b u s i n e s s  w i t h  a M r .  Raciel - --...----- *." .,*.-,*.- .< . . ... ^ - 1 '1 .I --1- - - - a * -  . -- 
Rodr iguez ,  o r  a M r .  Rein01 
-,-___U -.. _.E. .I* 1 +..Y * 

Rodr iguez?  

A No, s i r .  

MR. FERNANDEZ : May I ha=:one second ,  y o u r  

Honor? 

THE COURT : C e r t a i n l y .  

C Pause )  

THE COURT: W e  w i l l  t a k e  a b r e i f  recess w h i l e  

c o u n s e l  c o n f e r .  P l e a s e  d o  n o t  d i s c u s s  t h e  case among 

y o u r s e l v e s ,  l a d i e s  and gent lemen,  and  k e e p  a n  open mind. 

CThe jury l e f t  the cour t room) 
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THE COURT: You may s t e p  down, M r .  Arocena. 

THE WITNESS: Thank you. 

(.:Recess) 

C_ J u r y  p r e s e n t )  

THE COURT: M r .  

You may proceed  

MR. FERNANDEZ : 

BY MR. FERNANDEZ : 

Arocena. 

, M r .  Fernandez.  

Thank you,  your  Honor. 

Q J u s t  b e f o r e  w e  had t h e  b r e a k ,  I asked  you abou t  

s e w e r a l  peop l e ,  whe ther  you had had b u s i n e s s  d e a l i n g s  w i t h  

them, and I have a few more. 

Did you have any b u s i n e s s  d e a l i n g s  w i t h  

A 

Q 

Lopez? 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

N o ,  s ir .  

Did you have any d e a l i n g s  w i t h  a M r .  J o s e  - ----- 

No, s i r .  

J o s e  Mar t inez?  ' 

No, sir.  

V i r g i l i o  Paz , P-a-z? 

No, sir. 

A l b e r t o  Perez?  

No, sir.  

Armando Santana?  

No, sir.  
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A l v i n  Ross Diaz? ,-.*..,. .. . 

Q F e l i p e  Gomez? 

A N O ,  s i r .  

Q N e s t o r  Gomez? 

A H e  worked w i t h  m e .  

G' What d i d  h e  do w i t h  you? Did h e  work a t  Beta? 

A Y e s ,  h e  worked f o r  B e t a  and h e  worked f o r  

F i n a n c i a l  C o n s u l t a n t s .  

Q Was t h i s  M r .  Gomez i n v o l v e d  i n  any i l l e g a l  

a c t i v i t i e s ,  a s  f a r  a s  you know? 

A Not t h a t  I have  any knowledge o f .  

Q L a s t l y ,  E u l a l i o  -. - Mario  Fe-mandez*, d i d  you - have  . . 

any b u s i n e s s  d e a l i n g s  w i t h  him? -- -.- -- -.. -. . - - h a  

A H e  was w i t h  t h e  i n s u r a n c e  company t h a t  I h a d ,  
-- --- ----- .--- -- - . , -" . . . .. - . - , ,. > 

w i t h  --- - Newark I n s u r a n c e ,  b u t  I d o n ' t  t h i n k  h e  was i n  c h a r g e  
Iibl X ^ * "  **. ".* -r*r 

o f  my i n s u r a n c e .  I am n o t  s u r e ,  however. 
2 Ilr.. "U 

Q T h i s  -. -- . . . man . - had n o t h i n g  t o  d o  w i t h  Manny 

Fernandez ,  d i d  h e ?  

A No. s ir .  

Q What happened t o  you on t h e  1 4 t h  &Augus t  

o f  t h i s  y e a r ?  T h i s  i s  a f t e r  w e  began t r i a l .  

A I t h i n k  I had t o  go  b e c a u s e  o f  a  c o u r t  o r d e r  t o  

g i v e  my f i n g e r p r i n t s .  
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Q Did you have  t o  g i v e  h a n d w r i t i n g  samples?  

A Excuse m e .  I t  was h a n d w r i t i n g .  I t  was n o t  

f i n g e r p r i n t i n g .  

Q Did you submit  t o  t h e  t a s k  t h a t  t h e  FBI a g e n t s  

gave  you? 

A They took  m e  t o  a n  o f f i c e  around h e r e ,  a 

l i t t l e  room, and t h e y  took  t h o s e  w r i t i n g  exemplars .  

Q You gave  e v e r y t h i n g  t h e y  asked  f o r ;  c o r r e c t ?  

A I was t h e r e  f o r  q u i t e  a w h i l e ,  d o i n g  t h o s e  

w r i t i n g  samples .  I n  f a c t ,  a t i m e  came when t h e y  s a i d ,  

when t h e y  asked  m e ,  d i d  t h e y  hade enough of them, and t h e y  

s a i d  it was enough, t h a t  i f  I was t i r e d  w e  c o u l d  l e a v e  i t ,  

and I s a i d ,  no,go ahead and f i n i s h ,  because  w e  had had 

a problem w i t h  t h a t  p r e v i o u s l y ,  and I wanted t o  f i n i s h  

w i t h  t h a t .  

Q And d i d  you f i n i s h  g i v i n g  t h e  exemplars?  

A I gave a l l  samples t h a t  t h e y  asked  m e  f o r .  

MR. FERNANDEZ: Thank you,  M r .  Arocena. 

I have  no f u r t h e r  q u e s t i o n s .  

THE COURT: You may cross-examine ,  M r .  Tabak? 

MR. TABAK: Thank you,  your  Honor. 

CROSS EXAMINATION 

BY MR. TABAK: \ 

Q M r .  Arocena,  y e s t e r d a y  you t e s t i f i e d ,  and  I am 

g o i n g  t o  q u o t e  from Page 2160 of t h e  t r a n s c r i p t - -  
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